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»SAVINJSKI OBČAN« izdaja Občinska konferenca SZDL Žalec. 
Urednički odbor: Franci Žagar (glavni urednik), Janez Kroflič 
(odgovorni urednik), člani: Danica Dolinšek, Marjan Drobne, 
Margit Juteršek, Janko Kos, Cveta Mikuž, Darko Naraglav, Dani 
Pfeifer, Dora Radišek, Inge Sovine, Marjan Turičnik in Forto 
Turk.

Novinar: Irena Jelen-Baša
Vodja dopisništva in tajnica: Vladka Cerovšek
Lektorica: Anka Krčmar
Naslov uredništva: Žalec, Heroja staneta 1,
telefon: 711-433 ali 711-451
Grafična priprava: Savinjski občan
Tisk: ČGP Večer Maribor
Naklada: 11.000 izvodov

Po sklepu RK za informiranje št. 421-1/72 je  časopis Savinjski 
občan oproščen TPD.

V Grižah tudi priznanja sindikata
Na osrednji prireditvi ob dnevu Osvobodilne fronte in praz

niku dela v Grižah bodo poleg priznanj socialistične zveze po
delili tudi srebrne znake sindikata in priznanja za delo.

Dobitniki srebrnih znakov so: Anton Funda, Ferralit; Cirila 
Gothe, Keramična industrija Liboje, Jože Jančič, Uko Liboje; 
Jožica Jošt, Inštitut za hmeljarstvo in pivovarstvo; Terezija 
Kos, Strojna Žalec; Dorica Melanšek, Garant Polzela; Ida Oc
virk, O i  Prebold; Ida Pantner, osnovna organizacija sindikata 
delavcev, zaposlenih pri obrtnikih; hran Podpečan TT Juteks, 
Vida Zupanc, IGM Gradnja Žalec.

Dobitniki priznanj za delo pa so: Jože Cotič, Aero TOZD Ke
mija Šempeter; Jože Knafelc, Ferralit Žalec; Stanko Kolar, DO 
Kmetijstvo Žalec; Anica Lednik, TT Juteks Žalec; Marija Lesko
všek, TN Polzela; Stanislav Mežnar, Strojna TOZD Grames Ža
lec; Ana Pišek, TT Prebold; Uuban Paukovič, IGM Gradnja Ža
lec; Martin Šmarčan, Ingrad Žalec in Jože Videc, Sip TOZD TKS 
Šempeter. > . .
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ipomb na osnutek ustave
Predsedstvi občinske konfe

renci SZDL in občinskega sveta 
ZSS sta ob obravnavi ocene ja
vne razprave in pripomb na osnu
tek amandmajev k ustavi SFRJ 
ugotovili, da zanimanje za razpra
vo ni bilo zadovoljivo, kar je poka
zal tudi skromen obisk, še zlasti v 
krajevnih skupnostih. Sicer pa je 
razprava dosegla zadovoljivo ra
ven in širino, kar potrjujejo števil
čne poglobljene in pretehtane pri
pombe. Oceno in pripombe so 
obravnavali tudi člani občinske 
konference SZDL in tako strnili 
razpravo.

Med številnimi pripombami 
povzemamo nekatere, ki so se 
najpogosteje pojavljale v javni 
razpravi. Predlagan osnutek 
amandmajev je preobsežen in 
težko razumljiv. Preveč je pona
vljanja in podrobnosti posamez
nih določih, kar vpliva na obvez
nosti, ki jih prinaša ustava, in nje
no nejasnost. Ustava SFRJ ne bi 
smela zahajati v podrobnosti, ki 
sicer sodijo v zakonsko materijo, 
s tem pa se oži prostor za hitrej
še prilagajanje norm, ki jih zahte
va razvoj pri nas in v svetu. Pro
blem prenormiranosti pravnih ak
tov se poraja tudi v osnutku

ustavnih sprememb. V domeni fe
deracije naj bo urejanje zunanje 
politike, splošne ljudske obrambe 
in uvedba učinkovitega davčnega 
sistema, ne pa pristojnost predpi
sovanja dajatev iz dohodka OZD 
in osebnih dohodkov za financira
nje federacije. Sredstva za prora
čun federacije naj zagotavljajo re
publike in avtonomne pokrajine s 
pravico odločanja.

Opredeljevanje vsebine samo
upravnih splošnih aktov, pristoj
nosti samoupravnih organov in 
podobno ne sodi v ustavna dolo
čila. Kljub opredelitvam, da smo 
za deregulacijo, podrobno pred
pisujemo preveč stvari in s tem 
oviramo, pa tudi zmanjšujemo 
ustvarjalno, samoupravno in sa
mostojno delovanje subjektov. 
Predlagani osnutek amandmajev 
širi zakonodajno pristojnost fede
racije in s tem krepi centralistično 
urejanje zadev, še zlasti v izobra
ževanju, zdravstvu, kulturi in sod
stvu. Podpiramo pa večjo samo
stojnost oziroma neodvisnost 
službe družbenega knjigovod
stva, sodstva in bank brez vme
šavanja politike in države. Osnu
tek amandmajev pa kljub večkra
tni zahtevi ne spreminja sedanjih

etatističnih in nesamoUpravnih 
odnosov v družbi.

Amandmaje bi morali spreje
mati ločeno, saj so kot celota za 
nas povsem nesprejemljivi. Ob 
tako pomembnem dokumentu ne 
smemo pristajali na vsiljena dolo
čila in pritiske posameznih repu
blik, sprejemljiva so le tista, za 
katere se soglasno zavzemajo 
vse republike in avtonomne po
krajine. Sicer pa naj bi amandma
je sprejemala republiška skupšči
na. Z referendumom pa naj se 
odloča le o spornih točkah posa
meznih amandmajev.

Osnutek amandmajev ne zaje
ma nekaterih odprtih aktualnih 
vprašanj, zato so predlagali ukini
tev zveznih skladov za razvoj 
manj razvitih; to nalogo pa naj bi 
prevzele banke. V ustavo je treba 
vnesti pravico do stavke, ki je ena 
osnovnih človekovih pravic, dolo
čenih z mednarodno konvencijo. 
Opredeliti je tudi treba družbeno 
lastnino, in sicer tako, da bo do 
nje vsakdo polno odgovoren.

Člani obeh predsedstev in ob
činske konference so sprejeli tu
di več pripomb na posamezne 
amandmaje.
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Na zadnji seji zborov skupščine občine so delegati soglasno izvolili predlagane kandidate 
za funkcije v občinski skupščini. Predsednik skupščine občine bo tudi v naslednjem obdobju 
Ludvik Semprimožnik, podpredsednik skupščine Franc Žužej, predsednik zbora združenega 
dela Franci Jelen, njegov namestnik pa Lidija Koceli. Predsednik zbora združenega dela bo 
še naprej Silva Učakar, namestnik Marjan Sever, predsednik družbeno-političnega zbora pa 
Ivan Uranjek, namestnik predsednika pa Franc Povše.

Na te j seji so delegati glasovali tudi o kandidatih za predsednika in člana predsedstva SR 
Slovenije. Za predsednika so potrdili Janeza Stanovnika, za člana predsedstva pa Janka Ple
terskega.
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Srečanje
pionirjev
Slovenije

Dvajsetega in enaindvajse
tega maja bodo v Celju, La
škem in v Žalcu gostili preko 
1500 pionirjev iz vse Sloveni
je.

Takšna srečanja mladih so po
stala že tradiconalna. Lani so bili 
pionirji gostje Koprčanov, letos 
pa se bodo mudili na celjskem 
območju.

Prvi dan bodo preživeli v Celju, 
kjer bo organizirana problemska 
konferenca na temo zdravja. Iste
ga dne bo v Laškem tudi sreča
nje pionirjev zgodovinarjev.

Naslednji dan bodo mladi pre
živeli v Žalcu. V občinski zvezi 
Društva prijateljev mladine pripra
vljajo kulturno-zabavno in šport- 
no-rekreativno manifestacijo. Na 
prireditvi, ki bo na stadionu, v pri
meru dežja pa v telovadnici osno
vne šole, bodo pionirji zaključili 
letošnjo pot kurirčkove pošte, za
tem pa bodo pripravili vrsto šalji
vih iger, tekmovanj, kulturni spo
red, celoten program pa bosta ob 
spremljavi Čudežnih polj vodila 
Blažka in Rok z ljubljanske televi
zije.
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Še o kukavičjem 

obnašanju
Članek Kukavičje obnašanje 

Irene Jelen-Baša, objavljen v 
prejšni številki, je imel precejšen 
odmev. Med drugim smo lahko 
prebrali tudi članek v enem izmed 
tovarniških glasil, na katerega 
smo uredništvu poslali odgovor. 
V primeru, da odgovor ne bo ob
javljen, kar terja zakon o javnem 
obveščanju, bomo oba prispevka 
objavili v naslednji številki Savinj
skega občana. Naš namen je 
predvsem objektivno pisati o pro
blemu solidarnosti, ki je v naši 
občini že nekaj časa na razpotju. 
Zavedamo se, da je gospodar
stvo v težki situaciji, vendar pa 
razvoja in potreb občine, pred
vsem pa delovnih ljudi in obča
nov, ne smemo ustaviti oziroma 
prekiniti. Brez zdravstvenih stori
tev, vzgoje in izobraževanja, pa1 
vode in kanalizacije ter drugih 
nujnih dobrin si pač življenja ne 
moremo predstavljati. Predvsem 
pa se zazvemamo za spoštovanje 
dogovorjenih in s samoupravnimi 
sporazumi določenih nalog,-

Uredništvo

Občinski komite ZKS vabi na proslavo 
50-LETNICE 1. KONFERENCE KPS 
v Smiglovi zidanici nad Grajsko vasjo 
v nedeljo, 1. maja 1988, ob 10. uri pri Smiglovi zi
danici.
Slavnostni govornik bo član predsedstva SRS An
drej Marinc
V kulturno-umetniškem programu bodo sodelo
vali:
Mladinski pevski zbor
Mladinski pihalni orkester iz Žalca
Recitatorji

Z A  27. A P R IL  
-  PRAZNIK O F  in 
1 . M A J  -  P R A Z N IK  D E L A
č e s t i t a jo
v s e m  d e lo v n im  l ju d e m  
in  o b č a n o m

Skupščina občine 
Izvršni svet
Občinski odbor ZZB NOV 
Občinska konferenca ZKS 
Občinska konferenca SZDL 
Občinski sindikalni svet ZSS 
Občinska konferenca ZSMS 
Samoupravne interesne skupnosti 
Uredništvo Savinjski občan

Ž a le c

: Vabimo na svečanost, posvečeno 27. aprilu — dnevu 
j OF, s podelitvijo srebrnih znakov OF.

I Svečanost bo 26. aprila t. I. ob 19. uri v Domu Svobode 
I Griže.
\
j  V umetniškem programu bodo nastopili:
\ — ŽPZ Svobode Griže, zborovodja Milan Lesjak
j — Godba na pihala Zabukovica, kapelnik Franc Tratar 
j — recitatorka Anka Krčmar

t Slavnostni govornik: Milan Zupanc, predsednik 
I ■ Občinske konference SZDL Žalec
I
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OSNOVNA ŠOLA 
NADE CILENŠEK GRIŽE 
vabi
ob podelitvi priznanj OF 26. aprila na kulturni dan na temo 
LJUDSKI OBIČAJI V NAŠEM KRAJU. Prireditev se bo pričela ob 
16. uri.

K O M  P A S
JUGOSLAVIJA
Poslovalnica Žalec
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vam čestita
za 27. april — praznik OF 
in I . maj — praznik dela

com plete
tourist Telefon:service («»i 714-155



Krvodajalska
akcija

Vransko
4. maj 1988, od 7. do 12. ure v prostorih Zdravstvene po
staje Vransko.

Šempeter
13. maj 1988, od 6.30 do 13. ure v Hmeljarskem domu v 
Šempetru.
Žalec
20. maj 1988, od 7. do 13. ure v prostorih KS Žalec oziro
ma Kluba družbenih organizacij Žalec 
AKADEMIJA V CANKARJEVEM DOMU -  7. maj 1988 
7. maja 1988 bo ob 12. uri v Cankarjevem domu v Lju
bljani slavnostna akademija v počastitev 35-letnice pro
stovoljnega krvodajalstva na Slovenskem in 125-letnice 
obstoja organizacije RK. Akademije se bo udeležilo tu
di 25 naših krvodajalcev, ki so darovali kri več kot 
40-krat.
TEDEN RK: od 8. do 15. maja
V tem času bodo učenci prvih razredov sprejeti med mlade.čla- 
ne RK, učenci sedmih razredov pa med redne člane RK. Ob 
sprejemih bo nekoliko več govora o pomenu in nalogah organi
zacije RK, ki letos praznuje 125-letnico obstoja. 
ČLOVEK-ČLOVEKU: 2. do 8. maja
Pod tem naslovom bo potekala vseslovenska solidarnostna ak
cija, aktivisti RK pa bodo po vsej občini zbirali prostovoljne pri
spevke na podlagi darilnih bončv in zbiralnih pol. Zbrana sred
stva bodo namenjena socialne pomoči potrebnim za nakup kur
jave, ozimnice, šolskih potrebščin ipd. Tovrstna akcija v prete
klem letu ni najbolj uspela, zbrana sredstva pa so bila razdelje
na med invalide, s skromnimi darili pa so bili obdarjeni starejši 
in onemogli občani. Aktiviste RK torej v tej akciji sprejmite kot 
poslance vseh tistih, ki ne zmorejo več draginje današnjega ča
sa.
ZBIRALNA AKCIJA OBLAČIL IN OBUTVE: 26. maja 1988
Zadnji četrtek v maju, t.j. 26. maja, bo potekala tradicionalna 
vseslovenska zbiralna akcija oblačil, obutve, perila in ostalega 
materiala. O poteku akcije bodo občani pravočasno obveščeni. 
TEKMOVANJE V PRVI POMOČI: 28. maj 1988
Občinska organizacija RK Žalec bo s sekretariatom za ljudsko 
obrambo in občinskim štabom za civilno zaščito pripravila ob
činsko tekmovanje ekip prve medicinske pomočr enot civilne 
zaščite in RK. Tekmovanje bo potekalo v krajevni skupnosti Pol
zela s pričetkom op 8. uri na igrišču osnovne šole Polzela.

Bila je letna seja občinskega sindikalnega sveta
.»V Sloveniji smo 43 let dajali 

denar za to, da smo imeli mir. To
da dosegli smo to, kar dosežemo 
pri otroku, če mu dajemo samo 
denar, namesto da bi ga vzgajali. 
Takšen otrok nikoli ne bo postal 
človek. Tudi za nerazvite ni do
volj le denar, na tista območja je 
treba s programi, kadri, pa tudi s 
kakšnim dinarjem. Ni v naši druž
bi sedem neumnih in eden pame
ten.

O položaju delavcev pa naj re
čem tole: delavci naj si sami iz
berejo vodstvo, ki mu zaupajo. In 
če delavec za sto odstotno delo 
ne zasluži niti 30 starih milijonov, 
potem je bolje, da vodilni zapu
stijo delovno organizacijo.«

To je nekaj misli, ki jih je na le
tni seji občinskega sindikalnega 
sveta povedal predsednik me
dobčinskega sindikalnega sveta 
Ivan Kramer. Sela je bila v začet
ku aprila, na njej pa so obravna
vali dosedanje delo sindikata, or
ganizacijo občnih zborov, govori
li so o nadaljnjih načrtih ter izvo
lili nove člane sveta, predsedstva 
in pa novega sekretarja občin
skega sindikalnega sveta.

Delo članov sindikata je bilo v zad
njem času v žalski občini usmerjeno 
predvsem v spremljanje gospodarskih 
razmer, stečajni postopek Lika Savi
nje, nadalje so v sindikatu obravnavali 
vključevanje delavcev v samoupravno 
odločanje in pa organiziranost OZD. 
Glede odločanja delavcev je bilo med 
drugim rečeno, da prevladuje le drža
vno administrativni način, delavci ni
majo nobenega vpliva več na cene, 
naložbe, splošno in skupno porabo, 
sindikat postaja le gasilec državnih 
ukrepov in njihovih posledic. Glede 
samoupravne organiziranosti pa so 
podprli stališče, da se bo, sindikat v 
prihodnje še naprej upiral ukinjanju te
meljnih organizacij, če za to ne bo 
pravitkrazlogov.

iva sejah sindikalnih organizacij, je 
bilo povedano na tokratni letni seji, so 
obravnavali pogosto tudi vprašanje 
zaposlovanja. Lani je bilo v občini 187 
brezposelnih, polovica brezposelnih 
so mladi ljudje, iz Like Savinje pa je 
brez dela še vedno 28 delavcev.

Ko so na letni seji govorili o občnih 
zborih, je bilo rečeno, da so delavci 
najpogosteje razpravljali o gospodar
jenju in pridobivanju dohodka, socialni 
varnosti delavcev, v glavnem pa so 
udeleženci letne seje imeli pomisleke 

. glede predloga, naj bi občne zbore 
odslej imeli vsaka štiri leta.

Zatem so predstavniki sindikalnih 
•organizacij potrdili usmeritve občin
ske sindikalne organizacije ter izvolili 
nove člane občinskega sindikalnega 
sveta, predsedstva ter sekretarja ob
činskega sindikalnega sveta.

Novi člani občinskega sindikalnega 
sveta so: Marjan Burjan, Minerva; Šte
fan Flis, Ingrad Žalec; Nika Golavšek, 
KZ Savinjska dolina; Qveto Hercog, 
Komunala Žalec; Jože Hočevar, TN 
Polzela; Marlena Košir, Slovin; Mojca 
Kuserbanj, INDE Vransko; Viki Lenko, 
Hmezad Export-Import; Ivan Mrak, Av- 
toprevoz Šempeter; Franc Oder, 
Hmezad DO Gostinstvo; Tatjana Parič, 
MIK Prebold; Cvetka Pernovšek, Sa
vinjski magazin; Martin Pernovšek, 
Zarja Petrovče; Anton Rode, GG 
Gozdnik. Žalec; Vera Salezin, TT Ju- 
teks Žalec; Gertruda Terčak, Mlekarna 
Arja vas; Franc Tratnik, CPC — Asfalt 
kamnolom; Ljuban Vladković, ZCC 
TOZD Zdravstveni dom Žalec, in Du
šan Zadravec, Elektro Celje — DE 
Šempeter.

Novi člani predsedstva so; Marjan 
Burjan, Minervà; Štefan Flis, Ingrad; 
Jože Hočevar, TN Polzela; Vera Sale
zin, TT Juteks, in Gertruda Terčak, 
Mlekarna.

Naloge sekretarja občinskega sindi
kalnega sveta pa bo namesto Karla 
Seiberta prevzel Forto Turk iz Kefaml- 
čne industrije Liboje. Irena Jelen-Baša_

PETER KRAJNC, IZ DOBER- 
TEŠE VASI:

Že v zgodnji mladosti se je 
vključil v odpor proti okupatorju 
in bil zaprt v Celju in Mariboru. 
Kasneje se je vključil v NOB. Vsa 
leta po vojni je bil aktiven v druž
benopolitičnih in samoupravnih 
organih v krajevni skupnosti, 
opravljal je odborniško funkcijo v 
skupščini občine Žalec.

Od leta 1974 do 1978 je bil 
predsednik Krajevne organizacije. 
SZDL v Šempetru. S svojim aktiv
nim delovanjem in usklajevanjem 
aktivnosti v krajevni skupnosti je 
pripomogel k uspešnemu reševa
nju prenekaterega problema.

IVAN LEBER IZ MATK:
Ivan LEBER se je rodil v Matkah 
kot sin delavske družine. Osno
vno šolo je obiskoval v Preboldu. 
Kot mladinec je bil aktiven v mla
dinski organizaciji. Vključil se je 
tudi v gasilske vrste, naredil čast
niški izpit in delal več let kot po
veljnik gasilskega društva Matke. 
Bil je predsednik Društva prijate
ljev mladine, katerega je uspešno 
vodil, je član Rdečega križa in 
predsednik športnega društva. 
Pred leti je opravljal funkcijo 
predsednika sveta krajevne skup
nosti in v štiriletnem mandatnem 
obdobju.veliko prispeval k razvo
ju krajevne skupnosti Šešče.
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Razpis pogojev in rok za dajanje pobud za podeli
tev priznanj občine Žalec v letu 1988 je  bil objavljen v 
delegatskem poročevalcu DELEGAT št. 2/88 s sklicem 
sej za 17. marec 1988, ker pa le-tega ne prejemajo vsa 
gospodinjstva v občini, tokrat objavljamo razpis za vse 
tiste, ki so ga morda spregledali v prvi objavi.

Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine Žalec' 
skladno z 18. in 26. členom odloka o podeljevanju priznanja ob
čine Žalec (Ur. list SRS, št. 15/87)

Razpisuje pogoje in rok dajanja pobud za 

podelitev priznanj občine Žalec v letu 1988

Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine Žalec 
razpisuje pogoje in rok za dajanje pobud za podelitev nasled
njih priznanj občine Žalec:

1. GRBA OBČINE ŽALEC V TREH STOPNJAH: ZLATI, 
SREBRNI, BRONASTI
Grb občine Žalec v treh stopnjah podeljuje skupščina občine 
Žalec za posebne uspehe na področju gospodarstva, družbe
nih dejavnosti, za izredne dosežke na področju razvoja samou
pravljanja, delegatskih odnosov, za dosežene uspehe na po
dročju splošne ljudske obrambe in družbene samozaščite, za 
družbenopolitično delo v drugih organizacijah, skupnostih, dru
štvih.
Skupščina občine lahko podeli grb občine Žalec tudi uglednim 
gostom in delegacijam, ki med letom uradno obiščejo občino 
Žalec.
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko predlaga skupščini 
vsako_ leto do tri zlate, do tri srebrne in do tri bronaste grbe ob
čine Žalec.

2. PLAKETE OBČINE ŽALEC
Plaketo občine Žalec podeljuje skupščina občine za uspehe in 
dosežke, s katerimi se povečuje ugled občine Žalec na gospo
darskem, kulturnem in športnem področju ter za dosežke na 
drugih področjih. Skupščina občine lahko podeli plaketo tudi za 
dosežene uspehe na področju splošne ljudske obrambe in 
družbene samozaščite.
Plaketo občine Žalec lahko skupščina podeli tudi uglednim go
stom oziroma delegacijam, ki uradno obiščejo občino Žalec. 
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko predlaga skupščini 
vsako leto do pet plaket občine Žalec.

II.
Priznanje občine Žalec se podeli posamezniku, skupini, organi
zaciji združenega dela, krajevni skupnosti, samoupravni intere
sni skupnosti, drugi organizaciji, enoti oz. zavodu oboroženih 
sil SFRJ in društvu. Priznanja se izročajo na slavnostni seji 
skupščine ob praznovanju praznika občine Žalec ter ob jubilejih 
na slovesen način.

III.
Pobudo za podelitev priznanja občine Žalec lahko podajo orga
nizacije in skupnosti, družbenopolitične organizacije, krajevne 
skupnosti, državni organi, enote in zavodi oboroženih sil ter 
društva.
Pobudnik za podelitev priznanja sebe ne more predlagati za pri
znanje.

iV.
Pobuda za podelitev priznanja občine Žalec mora vsebovati:
— naziv in naslov pobudnika
— datum sprejetja sklepa o pobudi za priznanje
— ime in priimek ter naslov predlagane osebe oziroma naziv in 

naslov predlagane organizacije združenega dela, druge fea- 
moupravne organizacije, enote ali zavoda oboroženih sil in 
društva

— utemeljitev pobude za priznanje mera vsebovati:
a) za posameznika: kratek življenjepis z navedbo že prejetih 

priznanj (vrsta in čas podelitve) s poudarkom na tistih zaslu
gah, zaradi katerih je predlagan za priznanje;

b) za organizacije združenega dela, druge samoupravne orga
nizacije, enote ali zavode oboroženih sil in društva: kratek 
prikaz razvoja in uspešnosti poslovanja z navedbo že preje
tih priznanj (vrsta in čas podelitve) z utemeljitvijo tistih do
sežkov, zaradi katerih je podan predlog za priznanje,

— vrsto predlaganega priznanja.
Podelitev priznanj občine Žalec sprejema KADROVSKA SLU
ŽBA SKUPŠČINE OBČINE ŽALEC do 30. aprila 1988.
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Predsednik
komisije za.odlikovanja 

in priznanja
LUDVIK SEMPRIMOŽNIK

Sindikat —  gasilec 
državnih ukrepov

priznanj 0F za leto
SLOVENSKO KULTURNO- 
ŠPORTNO DRUŠTVO OTON 
ŽUPANČIČ IZ SALZBURGA:

Slovensko kulturno športno 
društvo Oton Župančič iz Salz
burga letos praznuje 10-letnico 
aktivnega dela. Ustanovljeno je 
bilo leta 1978 z namenom kultur
nega in športnega delovanja oz. 
udejstvovanja naših delavcev na 
začasnem delu v tem predelu Av
strije. Ža kmalu po ustanovitvi je 
na pobudo Republiške konferen
ce SZDL prišlo do tesnejše nave
zave stikov med Občinsko konfe
renco SZDL Žalec in društvom 
Oton Župančič. V letu 1979 je bila 
podpisana listina o sodelovanju, 
sodelovanje pa od takrat dalje tu
di uspešno poteka. S skupnimi 
močmi smo reševali problematiko 
slovenskega dopolnilnega pouka, 
z našim posredovanjem je na pri
reditvah v Salzburgu sodelovalo 
že veliko naših narodno zabavnih 
ansamblov in kulturnih skupin.

Društvo je v svojem 10-letnem 
delu veliko storilo za ohranjanje 
vezi z matično domovino. V tem 
trenutku velja za eno najuspeš
nejših društev Slovencev v Av
striji.

Srebrni znak OF jim podeljuje
mo kot priznanje za vse doseže
no v 10-letnem delovanju.

MARINKA MAROVT S POLZE
LE:
Marinka MAROVT se je doslej na 
vseh delovnih dolžnostih na os
novnih šolah v Šempetru in Pol
zeli ter na Centru za usmerjeno 
izobraževanje Žalec izkazala kot 
vestna in ugledna pedagoška de
lavka. V pouk in organizacijo dela 
je zlasti na Centru za usmerjeno 
izobraževanje Žalec in na Osno
vni šoli Vera Šlander Polzela vna
šala novosti z novimi oblikami in 
metodami dela. Vedno ji je uspe
lo ob dobri povezavi z združenim 
delom in krajevnimi skupnostmi 
pridobiti še zunanje sodelavce 
šole za razne akcije.

IVAN PEČNIK IZ ŽALCA:

Ivan PEČNIK je že v NOB, kamor 
se je vključil aprila 1943, poleg 
vojaških dolžnosti opravljal tudi 
politično aktivistične naloge in je 
temu aktivizmu ostal zvest vse do 
danes. Bil je tudi slovenski ljudski 
poslanec. Rad je med ljudmi in 
ljudi ima rad, ker ga še posebej 
odlikuje kot političnega aktivista.

Spoštujejo ga mladina, soborci in 
vsi, ki poznajo njegovo bogato ži
vljenjsko delo. Tudi sedaj opravlja 
vrsto nalog, ki terjajo mnogo ča
sa, izkušenj in prizadevnosti.

ALOJZ KAMPUŠ IZ ŽALCA:

Alojz KAMPUŠ je že vrsto let 
aktiven družbenopolitični dela
vec. Bil je eden tistih, ki so orali 
ledino na področju teritorialne 
obrambe v občini, pet let pa je bil 
tudi komandant teritorialne 
obrambe občine Žalec. Kot pred
sednik koordinacijskega odbora 
za SLO in DS je uspešno usklaje
val problematiko vseh sestavin 
SLO. Ob motnjah v poslovanju v 
Mlekarni Arja vas ga je skupščina 
imenovala za člana začasnega 
KPO. Z ostalimi člani je uspešno 
saniral delovno organizacijo, ki 
sedaj uspešno posluje.

VINKO PETEK IZ GORNJE VA
SI:
Med sokrajani je Vinko PETEK 
znan kot neutruden in pošten 
aktivist in član nekaterih društev 
v krajevni skupnosti Prebold. 
Vseskozi aktivno sodeluje v kra
jevni samoupravi, predvsem pa 
pri gasilcih, turističnem in horti
kulturnem društvu. Bil je eden 
glavnih organizatorjev uspele 
hortikulturne razstave leta 1986. 
Veliko prizadevanj je bilo potreb
nih za ponovno oživitev turisti
čnega društva in spet je bil Vinko 
PETEK eden od pobudnikov in 
nosilcev tega dela. Odlikujeta ga 
izredna zagnanost in dejstvo, da 
mu uspe vse, česar se loti.

IVAN KRAŠOVEC IZ PON- 
GRACA:
Ivan KRAŠOVEC je primer, kako 
se z voljo in hotenjem da združiti 
aktivistično delo in delo na zemlji. 
Kljub delu na kmetiji je vedno na
šel čas za delovanje v društvih in 
krajevni samoupravi. Z dušo in te
lesom je v njej, zato je nosilec 
najvišjih lanskih priznanj. Zadnja 
leta uspešno vodi svet krajevne 
skupnosti Griže. V tem času so v 
Grižah izpeljali referendum za sa
moprispevek - in sedaj aktivno 
uresničujejo program. Kot pred
sednik sveta se angažirano vklju
čuje v razne akcije. V tem manda
tu je tudi član izvršnega sveta SO 
Žalec.

SLAVKO PIŽORN IZ ANDRA
ŽA:
Slavko PIŽORN je z družbeno
političnim delom pričel že kot 
mladinec in štiri leta tudi uspešno 
vodil osnovno organizacijo Zveze 
socialistične mladine Andraž. Se
daj je že četrto leto predsednik 
krajevne konference SZDL An
draž in tudi to funkcijo uspešno 
opravlja. Ima veliko zaslug v iz
vedbi referenduma za krajevni sa
moprispevek, še prej pa za ob
činskega. Vseskozi uspešno ko
ordinira delo med družbeno-poli- 
tičnimi organizacijami in društvi v 
krajevni skupnosti, sodeluje na 
vsaki prireditvi, kakor tudi v pev
skem zboru.

FERDINAND HALER IZ DO- 
BRIŠE VASI:

Ferdinand HALER je zaposlen 
v Železarni Štore, ki je tudi bila 
predlagatelj že leta 1986. Ob svo
jem rednem delu se veliko ukvar
ja z raziskovalno inovacijskimi de
javnostmi in je na tem področju 
dosegel izjemne uspehe. V kraju 
bivanja se vključuje v delo kraje
vne samouprave, saj opravlja 
funkcijo predsednika skupščine 
krajevne skupnosti Petrovče, na 
društvenem področju pa je akti
ven predvsem v lovski družini. 
Pred leti pa je bil predsednik 
skupščine Zveze lovskih družin 
Savinjska dolina.

Dobitniki
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Kafcfln« se bil« ru im ra  in 
kako so delovali v krajevnih 
skupnostih v žalski občini — 
to je  bilo vprašanje, na kate
rega so iskali odgovor na eni 
izmed aprilskih sej izvršnega 
sveta.

Na seji je bilo povedano, da je 
v zadnjem času najživahnejši 
utrip v krajevnih skupnostih na 
področju izgradnje telefonije, ko
munalnih objektov ter izvajanje 
programov krajevnega samopri
spevka. Le-ta je že v večini kra
jevnih skupnosti, razen v Šempe
tru, Preboldu, Gotovljah, na Go- 
milskem in v Trnavi. V nekaterih 
naštetih krajevnih skupnostih pa 
tudi že razmišljajo o uvedbi sa
moprispevka. Lani so bile večje 
naložbe, financirane iz krajevne-

a samoprispevka: mrliška veža v
alcu, Taboru in Galiciji, večna

menski objekt v Vinski gori, pre
cej je bilo še komunalnih del.

Poseben problem, je bilo pove
dano na seji, nastaja zaradi novo 
zgrajenih objektov. Po novem za
konu mora namreč biti obračuna
na amortizacija, krajevne skupno
sti pa nimajo denarja za njeno kri
tje. Z lanskim letom je treba obra
čunavati še revalorizacijo, posle
dica tega pa so nekriti odhodki v 
nekaterih krajevnih skupnostih.

Zapletalo se je lani in se še 
vedno zapleta okrog financiranja 
tajnikov. Zahteva žalske občine, 
da bi financiranje sistemsko ure
dili, je na republiških organih na
letela na gluha ušesa. Žalska ob

čina je namreč vlak za takšno
ureditev zamudila že pred leti, 
njene zahteve so zdaj bolj ali 
manj osamljene. Zato so v občini 
lani'začeli financiranje tajnikov re
ševati tako, da zagotavljajo del 
denarja iz občinskega proračuna.

V nadaljevanju so člani izvršne
ga sveta ocenjevali udeležbo na 
sejah zbora krajevne skupnosti 
skupščine občine. Na vseh deve
tih sejah so bili delegati iz Andra
ža, Gotovelj, Ponikve, Šempetra, 
Vranskega in Žalca, samo treh 
zasedanj pa so se udeležili dele
gati iz Trnave. Sicer pa so delega
ti zbora krajevnih skupnosti naj
pogosteje postavljali vprašanja in 
terjali odgovore nanje. Vendar, 
kolikor so si delegati prislužili do
bro oceno za zasedanje zbora 
krajevne skupnosti, toliko so si 
prislužili graje tisti za skupščine 
samoupravnih interesnih skupno
sti, kjer je bila udeležba slaba.

Še o delovanju društev, druž
benopolitičnih organizacij in raz
nih organov so spregovorili na to
kratni seji. Med društvi skoraj po
vsod izstopajo gasilska društva, v 
glavnem pa je delo organizacij, 
organov in društev v krajevnih 
skupnostih odvisno od zagnano
sti posameznikov. Precej dobri 
rezultati pa so bili lani doseženi 
na področju splošne ljudske 
obrambe in družbene samozašči
te ter civilne zaščite.

Irena Jelen-Baša

Prvič omejena sredstva za 
socialnovarstvene pravice

Denarno pomoč 
tis tim , ki jo 
resnično potrebujejo

Krizne razmere na vseh po
dročjih življenja in dela terjajo do
ločene spremembe oziroma do
slednejše izvajanje dogovorjene 
in sprejete politike uresničevanja 
pravic in obveznosti tudi na po
dročju družbenega varstva otrok, 
kar pa ima svoje dobre in slabe 
strani.

Samoupravni sporazum o ures
ničevanju socialnovarstvenih pra
vic, ki je bil sprejet na ravni ob
činskih skupnosti otroškega var
stva v SR Sloveniji spremljajo nje
govi izvajalci ter komisija skup
ščine skupnosti socialnega var
stva Slovenije. Omenjeni spora
zum pa se bo v letošnjem letu iz
vajal v bistveno težavnejših finan
čnih razmerah, saj so prvič ome
jena tudi sredstva za socialnovar
stvene prejemke, ki morajo v glo
balu zaostajati enako kot sred
stva za druge programe. Ti pogoji 
pa se bistveno ne bodo spreme
nili tudi po prenehanju intervent
ne zakonodaje.

In kakšni so ukrepi? Ob ohra
njanju ravni vrednosti denarnih 
pomoči otrokom (otroški dodat
ki) je treba doseči dosledno smo
trno porabo družbenih sredstev, 
torej jo bodo prejeli le tisti, ki jo 
resnično potrebujejo. To pa po
meni, da osebni dohodki, podatki 
o katastrskem dohodku in do
hodkih, ki služijo za davčno osno
vo in podobno, ne bodo več gla
vno merilo. Upoštevale se bodo 
tudi premoženjske razmere pro
silcev, kot so: lastništvo počitni
ške hiše, dohodki od premoženja 
(hiše, stanovanja, zemljišča, avto
mobil itd.). Vse navedene zaostri
tve pa se bodo upoštevale tudi 
pri prispevkih za socialno-var- 
stvene storitve (plačilo vrtca), 
kajti delež teh v celotni ceni stori
tev pada iz leta v leto, moral pa bi 
se postopno večati.

O predvidenih ukrepih je raz
pravljal odbor za planiranje, svo
bodno menjavo in druge splošne 
naloge, skupščina skupnosti 
otroškega varstva Žalec pa je na 
svoji seji dne 12. aprila 1988 spre
jela tudi ustrezne sklepe, ki se 
nanašajo na dodelitev denarnih 
pomoči otrokom, kot tudi na od
mero prispevka k socialno-var- 
stvenim storitvam (plačilo vrtca) 
in bodo veljali od 1. maja dalje. 
Na podlagi tega bodo doslednejši

kriteriji za pravice in obveznosti 
pri obrtnikih in kmetih, novosti pa 
se nanašajo na družine z enim 
zaposlenim, ter družine, ki žive iz
ven območja SR Slovenije. V dru
žinah, kjer je namreč zaposlen le 
en roditelj, se kot izhodišče ozi
roma standard v Sloveniji upošte
va družina z dvema zaposlenima, 
seveda, če ni ovira za obojestran
sko zaposlenost zdravstveno sta
nje. To pomeni, da zdrav, neza
poslen zakonec prispeva k do
hodku družine v smislu možnosti 
varčnejšega gospodarjenja ali 
drugo obliko naturalne proizvod
nje. V teh primerih se bo doho
dek družine povečal za dvaiset 
odstotkov poprečnega OD iz leta 
1987, in sicer različno glede na 
to, kje te družine živijo (v SRS za 
54.200 din, BIH za 34.790 din itd.).

V primerih, ko ni možno ugoto
viti stvarnih socialnih razmer dru
žine, ki ne živi na območju Slove
nije, se skladno s samoupravnim 
sporazumom za oceno uporabi 
podatek o poprečni porabi go
spodinjstev v Jugoslaviji. Ti na
mreč kažejo, da so stroški v po
prečju za 41 do 58 odstotkov nižji 
kot v Sloveniji. Prav iz tega razlo
ga in pa glede na to, da imajo tak
šne družine tudi dodatne olajša
ve, je bil sprejet sklep, da se od
merjena denarna pomoč otrokom 
zniža za 30 odstotkov. Kljub stro
gosti oziroma navidezni togosti 
predvidenega izvajanja samou
pravnega sporazuma se bodo 
družine, ki bodo dokazovale nas
protno (obrtniki, kmetje), obrav
navale še bolj dosledno in možno 
je, da bo odločitev lahko tudi 
ugodnejša, saj se bodo upošte
vale tudi izjemne situacije, kot so 
daljša bolezen, število nepreskr
bljenih otrok, starost prosilca in 
podobno.

Na podlagi sklepov pa načelno 
velja, da noben obrtnik ali kmet 
ne bo upravičen do denarne po
moči za svoje otroke, prispevek 
za vzgojnovarstveno organizacijo 
pa se odmeri v višini polne cene 
oskrbe (55% ekonomske cene).

Ob odločanju za tovrstne ukre
pe so delegati menili, da so bili si
cer nujni in da jih bo treba do
sledno upoštevati, kakor bo treba 
nujno upoštevati vse nastale iz
jemne življenjske razmere, ki lah
ko doletijo katerokoli družino.

D. Dolinšek

Komentiramo

Brez nič ni nič
člani izvršnega sveta sicer 

niso dobili v roke seznama 
organizacijski niso poravna
le obveznosti po samouprav
nem sporazumu o združeva
nju in uporabi sredstev za 
zadovoljevanje skupnih po
treb delovnih ljudi in obča
nov v krajevni skupnosti. Po
vedano pa jim je bilo, da de
lovne organizacije po zaklju
čnem računu niso oziroma 
so zelo slabo izpolnjevale 
podpisane obveznosti.

Na seznamu je moč najti 53 or
ganizacij, med njimi celotno 
Vzgojno izobraževalno organiza
cijo, skoraj celoten SOZD Hme
zad, Postajo milice, Sodišče, Be
ograjsko in Ljubljansko banko, 
SDK, Zdravstveni dom, Dom upo
kojencev Polzela, Delavsko uni
verzo, Aero in Avtoprevoz Šem
peter, Sip Šempeter, Savinjski 
magazin, Tovarno nogavic in Ga
rant Polzela, TT Prebold, Nivo, 
Surovino, GIP Ingrad, Lesnino Le
vec, Skupnost za zaposlovanje, 
ZŠAM, Čebelarsko zadrugo, Ve
terinarsko postajo, Montano in 
DEM Podlog. Zajeten seznam to
rej, morda je med tem časom ka
tera organizacija svoje obvezno
sti tudi že poravnala.

Iz poročil krajevnih skupnosti 
je sicer razvidno, da — vsaj tako 
so zapisali v krajevnih skupnostih 
— dobro sodelujejo z organizaci
jami na posameznih področjih. To

naj bi veljalo za krajevne skupno
sti Petrovče, Griže, Liboje, Galici
jo, Polzelo, Prebold (razen s TT 
Prebold) in za krajevno skupnost 
Vransko.

Razprave o plačevanju glavari
ne oziroma obveznosti po samo
upravnem sporazumu o združe
vanju in uporabi sredstev po no
vem tečejo že-Jeta. Čemu so v or
ganizacijah sploh podpisali spo
razum, če vedo, da obveznosti 
potem ne bodo izpolnjevali? Bo
disi zaradi tega, ker jih ne bodo 
zmogli ali jih ne bodo hoteli izpol
njevati, ker bodo denar, name
njen poravnavanju obveznosti, 
rajši razdelili za osebne dohodke, 
kot je — tako je bilo slišati na seji 
izvršnega sveta — bil to lani pri
mer v žalskem VIO.

V naši družbi si bo končno tre
ba naliti čistega vina in se sprijaz
niti z dejstvom, da človek ne mo
re menjavati svoje kože vsakih 
nekaj ur. Vse prepogosto se na
mreč ljudje pojavljajo v dvojni vlo
gi. Dopoldne so delavci v tovarni 
in z vsemi štirimi branijo vsakršen 
dinar, popoldne so krajani, ki zah
tevajo urejene ceste, kanalizaci
jo, telefonijo, vrtec in šolo, za na
meček še kulturni dom. Brez (nu
je se pač še čevelj ne obuje in 
kdor ničesar ne daje, tudi nima 
pravice ničesar zahtevati. Ali pa 
morda delavci o teh stvareh 
sploh ne odločajo?

Irena Jelen-Baša

'Z d ra v s tv o

Tri četrtine 
denarja drugam

Zadnji tedni so bili v zna
menju silnega nezadovolj
stva zdravstvenih delavcev. 
Začeli so se štrajki, najavlje
ne so bile protestne akcije, 
po vsej Sloveniji so zbirali 
somišljenike in udeležence 
za generalni štrajk zdrav
stvenih delavcev. Zato so 
problematiko zdravstva uvr
stili na dnevni red tudi člani 
žalskega izvršnega sveta.

štrajkov in protestnih zbo
rov delavcev v žalskem 
zdravstvenem domu sicer ni 
bilo. Bili pa so dnevi, ko na 
žiro računu zdravstvene 
skupnosti ni bilo niti dinarja.

Zdravstvena skupnost je za
ključila poslovno leto z
265.633.000 dinarji izgube. Izguba 
je predvsem posledica širokih 
pravic iz naslova zdravstvenega 
varstva, denarja za skupno pora
bo pa je vse manj. Sicer pa so la
ni v skupnosti namenili zdravstve
nemu domu le 21 % zbranega de
narja, tri četrtine denarja pa je 
odteklo izven občinskih meja. Tja, 
kjer občinska zdravstvena skup
nost skorajda nima nobenega 
vpliva na oblikovanje cen. V bol
nišnici v Celju, npr., cene določa
jo v medobčinski zdravstveni 
skupnosti, še manj vpliva imajo 
občinske skupnosti na oblikova
nje cen v univerzitetnem klini
čnem centru ali v zdraviliščih, kjer

vse cene določajo v republiški 
zdravstveni skupnosti. V zadnjih 
mesecih je položaj še slabši zara
di zahtevanih refundacij prispev
kov.

V žalski zdravstveni skupnosti 
so začeli ukrepati že pred dvema 
letoma. Zahtevali so manj zdra
vljenj izven celjskega območja, 
manj napisanih receptov, naspro
tovali so povečevanju zaposlova
nja v bolnišnici v Celju. Prav tako 
tudi niso sprejeli obveznosti, da 
bodo združevali denar za poso
dobitev bolnišnice v višini 1 % iz 
bruto osebnega dohodka, strinjali 
so se le z 0,5 %.

V žalski zdravstveni skupnosti 
zdaj zahtevajo, naj se za bolnišni
čno in specialistično zdravstveno 
dejavnost na ravni republiške 
skupnosti oblikuje enotna rizična 
skupnost, kjer naj bi združevali 
denar po enotni prispevni stopnji, 
istočasno pa naj bi ta zdravstve
na skupnost oblikovala enotne 
cene.

Glede posodobitve bolnišnice 
v Celju pa v zdravstveni skupno
sti v Žalcu menijo, da bi morali 
gradnjo začasno ustaviti. Vsaj to
liko časa, dokler ne morejo zago
tavljati denarja niti za redno de
javnost. Poleg tega pa zahtevajo 
ustavitev vsake dodatne zaposli
tve v zdravstvenem centru Celje, 
kar velja tudi za zdravstveni dom 
v Žalcu. Irena Jelen-Baša

Komentiramo

Se bo spet rodila le miš?
Veliko je  bilo v zadnjih 

dneh slišati o nezavidljivem 
položaju v zdravstvu, ki je  
posledica kroničnega po
manjkanja denarja. Toda 
vsaka medalja ima dve plati.

In kaj pove tista druga, ljudem 
morda manj znana plat medalje? 
Pove, da so v Sloveniji v zadnjih 
dveh letih zaposlili v zdravstvenih 
organizacijah 1600 novih delav
cev. To je 1430 več, kot je bilo 
načrtovano. Samo za osebne do
hodke novo zaposlenih delavcev 
je bilo treba lani (po podatkih, pri
pravljenih za republiški izvršni 
svet) odšteti 5,3 milijarde dinar
jev. K temu je treba prišteti še 
sredstva skupne porabe in pove
čane izdatke za več zdravstvenih 
storitev, ki so jih opravili ti delav
ci. Po zelo grobi oceni bi bili z

upočasnjeno dinamiko zaposlo
vanja nekriti odhodki iz zdrav
stvenih skupnosti nižji za pribli
žno 20 % doseženih zneskov iz 
lanskega leta.

Nadalje je slišati o velikih zalo
gah sanitetnega materiala, kar 
predstavlja veliko breme, pa o 
tem, da imajo veliki zdravstveni 
centri odprte račune, praktično 
so brez vsakih omejitev.

Kako naj bo torej v takšnih raz
merah, ko za vsakega veljajo dru
gačna pravila igre, položaj v 
zdravstvu drugačen? Res ga je 
treba spremeniti. Toda tokrat je 
treba začeti pri vrhu, nekaj krep
kih injekcij potrebujejo tudi v re
publiški skupnosti. Drugače bo
mo spet ostali pri tistem: tresla 
se je gora, rodila se je miš.

Irena Jelen-Baša

Samoupravna stanovanjska skupnost občine Žalec razpisuje na 
podlagi 8. člena pravilnika o kreditiranju stanovanjske graditve iz 
združenih sredstev vzajemnosti in po sklepu, ki je bil sprejet na 6. 
skupni seji zborov skupščine samoupravne stanovanjske skupnosti 
dne 12. 4. 1988,

V. NATEČAJ
ZA KREDITIRANJE GRADNJE STANOVANJSKIH HIŠ V 
OKVIRU ZADRUŽNE GRADNJE NA OBMOČJU OBČINE ŽA

LEC.
Natečajna vsota znaša 40.000.000 din.
Posojila bodo razdeljena največ za dobo 10 let po 20 %-ni obrestni 
meri.
Posojilo za gradnjo v okviru zadružne gradnje se lahko odobri:
— če OZD oziroma TOZD, pri kateri prosilec združuje delo, zdru

žuje sredstva v dogovorjeni višini pri Samoupravni stanovanjski 
skupnosti občine Žalec,

— če prosilec namensko varčuje v banki za stanovanjsko graditev 
vsaj 12 mesecev,

— če prosilec nima stanovanja ali pa ima neustrezno oziroma ne
primerno stanovanje,

— če imajo ustrezno rešeno stanovanjsko vprašanje, pa bodo z 
gradnjo sprostili družbeno stanovanje,

— prednost pri dodelitvi posojila bodo imeli prosilci, ki imajo hišo 
zgrajeno vsaj v IV. fazi.

Prosilec za posojilo mora predložiti naslednja dokazila:
— zemljiško knjižni izpisek,
— pogodbo o stanovanjskem varčevanju,
— fotokopijo ali overjen prepis gradbenega dovoljenja za gradnjo 

stanovanjske hiše in opis, do katere faze je hiša že zgrajena,
— načrt — tloris stanovanjske hiše,
— predračun za zaprošeni znesek, iz katerega bo razvidno, za ka

tere namene bo posojilo porabljeno,
— potrdila o že odobrenih posojilih zaradi ugotavljanja višine la

stne udeležbe po 22. členu pravilnika o kreditiranju stanovanj
ske graditve iz združenih sredstev vzajemnosti,

— potrdilo o skupnem gospodinjstvu,
— potrdilo o doseženih osebnih dohodkih prosilca in družinskih 

članov v letu 1987,
— dokaz o članstvu v stanovanjski zadrugi.
Vloge za posojilo z dokazili bosta sprejemali Stanovanjska zadruga 
Žalec in Stanovanjska zadruga »Črna mačka« Prebold.
Rok za dostavo prošenj z vsemi zahtevanimi dokazili je do 20. 5. 
1988.

Na podlagi sklepa, ki je bil sprejet na 6. skupni seji zborov skupšči
ne Samoupravne stanovanjske skupnosti občine Žalec dne 12,- 
aprila 1988, razpisujemo

VI. NATEČAJ
ZA DODELITEV POSOJIL ZA GRADNJO, ADAPTACIJO STA
NOVANJSKIH HIŠ IN VEČJA VZDRŽEVALNA DELA UDELE

ŽENCEM NOV IN KMETOM-BORCEM NOV
Natečajna vsota znaša 10.000.000 din.
Odplačilna doba za odobrena posojila je največ 10 let.
Prosilec vloži prošnjo za posojilo z ustreznimi dokazili pri Občin
skem odboru ŽZB NOV Žalec.
Rok za dostavo prošenj z dokazili je 20 dni od dneva objave nate
čaja, najkasneje do 20. 5. 1988.
Odplačilna doba se ugotovi glede na odobreni znesek s tem, da 
anuiteta ne more biti manjša od poprečne mesečne stanarine za 
stanovanja v družbeni lastnini na območju občine Žalec.
Obrestna mera za odobreno posojilo znaša 20 %.
Prošnji za posojilo je potrebno priložiti:
a) Za gradnjo in adaptacijo:

fotokopijo ali overjen prepis gradbenega dovoljenja za gradnjo 
stanovanjske hiše in opis, do katere faze je hiša že zgrajena.

b) Za vzdrževalna dela:
— priglasitev vzdrževalnih del na stanovanjskem objektu.
K prošnji za posojilo je potrebno priložiti še:
— potrdilo o premoženjskem stanju
— predračun za zaprošen znesek, iz katerega mora biti razvidno, 

za kakšne namene bo posojilo uporabljeno,
— zemljiško knjižni izpisek v enem izvodu, ki ne sme biti starejši 

od dveh mesecev.
Občinski odbor ZZB NOV občine Žalec bo po svoji komisiji za soci
alno zdravstvena vprašanja borcev proučil v natečajnem roku pri
spele vloge, po končani javni razpravi pa oblikoval ustrezen predlog 
in ga posredoval odboru za solidarnost v stanovanjskem gospodar
stvu skupščine Samoupravne stanovanjske skupnosti občine Ža
lec.

Na podlagi sklepa, ki je bil sprejet na 6. skupni seji zborov skupšči
ne dne 12. 4. 1988, se v okviru razpoložljivih sredstev razpiše

XII. NATEČAJ
za posojila za nakup stanovanj v etažni lastnini, za posoji
la za novogradnjo, adaptacijo in revitalizacijo stanovanj v 
lasti delavcev, zaposlenih pri samostojnih obrtnikih v ob

čini Žalec
Natečajna vsota znaša 50.000.000 din.
Najvišji znesek odobrenega posojila lahko znaša 30 % od zneska 
predračuna za gradnjo ali adaptacijo, t. j. v mejah veljavnih standar
dov, ki jih vsebuje 15. člen pravilnika.
Obrestna mera znaša 20 %, rok vračila posojila največ 10 let. Prosi
lec vloži prošnjo z ustreznimi dokazili pri strokovni službi osnovne 
organizacije sindikata delavcev pri obrtnikih občine Žalec, Levstiko
va 2.
Rok za dostavo prošenj z dokazili je 20. 5. 1988.
Prošnji za posojilo je potrebno predložiti:
— potrdilo o premoženjskem stanju in skupnem gospodinjstvu, 

katerega izda upravni organ Skupščine občine Žalec,
— potrdilo o osebnih dohodkih za leto 1987 za vse zaposlene dru

žinske člane, ki ga izda samostojni obrtnik za svojega delavca 
— prosilca oziroma organizacije združenega dela, kjer je zapo
slen družinski član.
Prosilec ali njegovi družinski člani, ki v letu 1987 niso bili v de
lovnem razmerju, priložijo potrdilo o izplačanem osebnem do
hodku za I. trimesečje 1988. leta.

— Za vse družinske člane, starejše od 15 let, ki niso v delovnem 
razmerju, je potrebno predložiti potrdilo o šolanju. Če je član 
družine neopravičeno nezaposlen, se računa, kot da prejema 
OD v višini poprečnega OD v SRS v preteklem letu.

— Potrdilo o zaposlitvi in skupni delovni dobi prosilca in zakonca, 
katerega izda samostojni obrtnik oziroma organizacija, pri kate
ri je eden izmed njiju v delovnem razmerju;

— v primeru težje bolezni, ki je kronična, zdravniško spričevalo;
— fotokopijo ali overjen prepis gradbenega dovoljenja za gradnjo 

stanovanjske hiše in opis, do katere faze je hiša že zgrajena,
— načrt — tlori? stanovanjske hiše ali etažnega stanovanja,
— predračun za zaprošeni znesek, iz katerega mora biti razvidno, 

za kakšne namene bo posojilo uporabljeno,
— zemljiško knjižni izpisek,
— pogodbo o stanovanjskem varčevanju.
Osnovna organizacija sindikata delavcev pri samostojnih obrtnikih 
bo v svoji komisiji proučila v natečajnem roku prispele vloge, pri
pravila osnutek prednostne liste za dodelitev kreditov, po končani 
javni razpravi pa oblikovala ustrezen predlog, ki ga bo posredovala 
odboru za solidarnost skupščine Samoupravne stanovanjske skup
nosti občine Žalec — skladno z določbo 12. člena pravilnika.



Živa ura zgodovine 
pri Šmiglovi zidanici

Pred Šmiglovo zidanico, kjer je 
bila pred 50 leti 1. konferenca Ko
munistične partije Slovenije, so 
se zbrali slušatelji političnih šol 
CK ZKS. Tu so jim pripravili živo 
uro zgodovine. Po ogledu stalne 
razstave in spominskega objekta 
je osvetlil pomen in sklepe konfe
rence Emil Lajh iz celjskega Mu
zeja revolucije, Lidija Sentjurc pa 
vlogo partije v tedanjih razmerah. 
»Slovenski komunisti so prispe
vali pomemben delež v zakladni
co marksistične misli in delavske
ga gibanja. Predvsem pa je KP 
morala voditi boj proti fašizmu za 
osvoboditev. Ocena, da brez 
množice ni mogoče voditi revolu
cije, je izkušnja, ki je uporabna za 
Zvezo komunistov tudi danes. Te
daj smo za stik z množicami kori
stili ljudske shode, med katerimi 
naj omenim Mrzlico. Pomembno 
zbirališče mladih so bila društva 
in tudi tega dejstva danes ne bi 
smeli zanemarjati. Skratka komu
nisti smo in moramo delovati med 
ljudmi in jim odpirati perspektivo. 
Zato je še kako prav, da poglo
bljeno analiziramo takšne spo
minske mejnike, kot je prva kon
ferenca KPS, ki je bila na Šmiglo
vi zidanici. Ker je bila tedaj Savinj
ska dolina skupaj z revirji naša, ni 
slučaj, da je konferenca potekala 
prav na tem mestu,« je strnila mi
sli Lidija Šentjurc.

V hotelu Prebold je predsednik 
komisije za zgodovinopisje Ivan 
Križnar najprej predstavil dopol
njeno brošuro o Šmiglovi zidani
ci, njeno vsebino pa nazorno po
vezal s sedanjostjo in izpostavil 
nekaj zgodovinskih resnic. Eden 
izmed podukov je, da enotnih 
partijskih navodil ni mogoče pre
našati po vsej državi, ki je po raz
voju in družbenih razmerah tako 
različna. Naslednji je, da se mora
jo komunisti usmeriti v množice 
in delovati med njimi, na kar je 
opozoril Edvard Kardelj, ko je de
jal, da mora partija zaplavati na 
odprto morje iz vase zaprtih kro
gov. Različnih interesov ni mogo
če zanikati, pač pa jih je treba us
klajevati, iskati skupne točke, ki 
lahko prispevajo k napredku. Po
duk je tudi, da komunistom 
avandgardna vloga ni dana enkrat 
za veselej, ampak se morajo za
njo nenehno bojevati in jo potrje
vati tudi z dosežki.

V razpravi je sekretar predsed
stva CK ZKS Miloš Prosenc go
voril o bližnjih konferencah ZKS 
in ZKJ. Med drugim je poudaril, 
da mobilizacije množic ni mogo
če dosegati le s sklepi in stališči, 
ampak le s pozitivnimi programi, 
ki nas bodo popeljali iz krize. 
Predvsem pa sta potrebni večja 
samozavest in odločna akcija,

foto: L. Korber

Zahtevamo odgovornost 
na vseh ravneh

Na letni skupščini so se sestali člani občinske or
ganizacije ZZB NOV. Predsednik Rado Cilenšek je  v 
uvodni besedi govoril predvsem o družbenopolitični 
vlogi borčevske organizacije v sedanjih zaostrenih 
družbenih razmerah. Skupščine se je  udeležil tudi 
predsednik republiškega odbora Bogo Gorjan in sezna
nil prisotne z razmerami v Jugoslaviji, odgovarjal pa je  
tudi na nekatere pripombe in vprašanja.

»Ker smo borci še vedno posredno in neposredno vključe
ni v vsa družbena dogajanja, smo zaskrbljeni zaradi stagnacije 
na gospodarskem in političnem področju. Življenje delovnih lju
di je vedno težje. Na vseh ravneh zahtevamo odgovornost, kaz
novanje in menjavo kadrov, žal pa glede zahtev ostaja le pri be
sedah. Razmere so vsak dan slabše in razlike med bogatimi in 
revnimi so vedno večje. Odločno bi morali uresničiti osnovni po
goj samoupravne socialistične družbe, da ima tisti, ki dela, pra
vico odločati o rezultatih dela in delitvi sredstev za družbene ter 
osebne potrebe. V preteklem obdobju smo se navadili in bili tu
di prepričani, da imamo zagotovljeno popolno socialno varnost, 
ne glede na to, koliko kdo tej družbi tudi prispeva. Skrajni čas 
je, da se osvestimo. Tako, kot je sedaj, ne bo šlo v nedogled. 
Zato se moramo borci zavzemati za dosledno izvajanje progra
ma gospodarske stabilizacije in razvoja družbeno političnega si
stema. Za odlaganje ni časa, ker nam sovražniki našega siste
ma ponujajo drugačne rešitve. Nosilci nam tujih vzorcev hočejo 
predvsem odrezati korenine, ki so pognale v NOB in revoluciji. 
To delajo že precej časa in skoraj nemoteno, precej glasni pa 
so tudi sedaj ob obravnavi ustavnih sprememb. Borci smo odlo
čno proti idejam, ki so v nasprotju s temeljnimi pridobitvami 
borbe in revolucije ter sklepi AVNOJA.

Odločno se moramo upreti ponujenim spravam z medvoj
nimi kvislingi vseh barv. Ne smemo se zadovoljiti le s protesti, 
ob takih pojavih se moramo bolj kot doslej vključiti v prizadeva
nja celotne družbe. Spoznanja in izkušnje moramo uveljavljati v 
fronti organiziranih socialističnih sil. Moramo se zavedati, da no
ve generacije prevzemajo težka bremena, ki pa so še vedno laž
ja od NOB in povojne izgradnje. Z dobrim in strokovnim delom 
bomo laže izšli iz krize. Mladini moramo pomagati, predvsem pa 
ji moramo dajati odgovore na zastavljena vprašanja,« je med 
drugim dejal na skupščini Rado Cilenšek.

V razpravi so borci izrazili zaskrbljenost zaradi gospodar
skih in družbenih razmer, napadov na Slovenijo, zastavili pa so 
tudi vprašanje, zakaj imamo posebne pokojnine. Ponovno je bi
lo slišati zahtevo po ureditvi položaja ukradenih otrok.

»Na slabosti v naši družbi smo borci že dolgo opozarjali. 
Predvsem so težke gospodarske razmere zaostrile razmere v 
Jugoslaviji. Zanje je še zlasti odgovorna vlada. Zato so sedanji 
napadi na Slovenijo nesprejemljivi, borci ne dovolimo kratenja 
pravic. Bili smo in bomo tudi v prihodnje vedno na strani delav
ca, delovnih in poštenih ljudi. Žal nam ugled kvarijo tudi nekateri 
člani naše organizacije. Posebne pokojnine so dvignile precej 
prahu, vendar so bile dodeljene skladno z zakonom, zato naše 
predsedstvo ne podpira stališča borcev iz Maribora. Tega, kar 
zahtevajo ukradeni otroci, ne moremo izpolniti. Tako kot ste za
nje poskrbeli v vaši občini, še zlasti na področju zdravstvenega 
varstva, je zadovoljivo. Več v tem trenutku ni možno napraviti, 
sicer pa tudi nobenih 'obljub nismo dajali,« je v razpravi dejal

Pomembnosti 1. konference KPS nismo znali prav razumeti in 
tudi ceniti kar tri desetletja. Tako je  leta 1968 bila zidanica ob
novljena in ohranjena pred zobom časa. Ob 30-letnici je  zbra
nim učencem osnovnih šol govoril udeleženec konference 
Andrej Stegnar. Največ zaslug za obnovo in ohranitev izročila 
Šmiglovine je  pripisati Vladu Gorišku, kajti do takrat ji ni nih
če pripisoval tolikšnega pomena.

Foto: arhiv

Mnogo bliže nam je  dogodek, s katerim smo 20. maja 1978 počastili 40-letnico konference. Svečanosti se je  udeležilo še sedem 
živečih udeležencev konference, med njimi tudi Edvard Kardelj. Slavnostni govornik je  bil Franc Šetinc, Edvard Kardelj pa je 
odprl obnovljen spominski objekt Šmiglovo zidanico. V preboldskem hotelu pa je  po mnenju mnogih izrekel svojo oporoko. 
Največ je  govoril o tovarištvu in zaupanju med ljudmi. Šmiglova zidanica je  potem postala najbolj priljubljena točka, kjer vsa
ko leto poteka prvomajsko srečanje delovnih ljudi in občanov.

Foto: J. Cerovšek

Da ne pozabimo

! Ob 50-letnici konference KPS
P Ob tem jubileju in ob predstavitvi druge, dopolnjene izdaje te knjige,
4 je prav, da predstavimo še razpravo Vide Dežeiak-Barič Razvoj komuni- 
. stične partije Slovenije na Štajerskem v letih 1941-43 s stališča njene or- 

1 ganiziranosti, ki je izšla v Prispevkih za novejšo zgodovino (Inštitut za 
I  zgodovino delavskega gibanja, letnik XXVII, 1987, št. 1—2).

Opozorilo na razpravo je potrebno tudi zato, ker jasno kaže, da so 
komunisti pripravljali in sodelovali pri organizaciji konference v Šmiglovi 

I  zidanici. Takoj leta 1941 so prevzeli vodstvo odpora, pri organizaciji od- 
4 pora pa so takoj našli oporo v najširših množicah, kar je nedvomno po-
■ sledica širokega ljudsko-frontnega gibanja, ki se je v dolini razvilo na P podlagi sklepov, sprejetih v Šmiglovi zidanici.
f Avtorica razprave uvodoma poudarja, da je imela Štajerska pred
I  drugo svetovno vojno in ob njenem začetku med vsemi slovenskimi po

krajinami številčno najmočnejšo partijsko organizacijo in je bila edina po- P krajina, ki je imela že pred vojno pokrajinsko partijsko vodstvo. To ned- 
f  vomno potrjuje dejstvo, da je bilo na tem območju močno razvito Ijud- 
I sko-frontno gibanje, da so komunisti sodelovali in vodili različne organi- 
1 zacije — od Društva kmečkih fantov in deklet do Vzajemnosti — in da je 

P to delo dalo tudi številne partijske kadre. Delo komunistov je potekalo v
i  različnih oblikah dela, tamburaški orkester pri Vzajemnosti v Zabukovici
. je bil, na primer, celica SKOJ-a, vendar omenimo le dva dogodka: Vza- 
I  jemnost v Preboldu je s pomočjo Društva kmečkih fantov in deklet ob p koncu leta 1938 uprizorila Kreftovo Veliko puntarijo, ki v Ljubljani ni sme- 
I  la biti uprizorjena. Med glavnimi organizatorji je bil ustanovni član društva 
J kmečkih fantov in deklet v Šentlorancu, znan predvojni komunist in soor- P ganizator konference v Šmiglovi zidanici — Franc Hribar.
I  Ob koncu leta 1938 so se pripravljale skupščinske volitve. Kandidiral 
! je Fedor Gradišnik, njegov namestnik je bil Albin Vipotnik, udeleženec 
P ustanovnega kongresa KPS na Čebinah. Na pobudo KPS je bilo v Celju 
t  veliko predvolilno zborovanje, ki ga je policija skušala preprečiti. Prišlo je 
« do pretepa, v katerem se je Pepi Holobar iz Liboj branil z drogom sloven

ske zastave. Bil je kmečki sin, leta 1941 izseljen na Hrvaško in ubit v zlo- 
I  glasnem taborišču Jasenovec kot privrženec NOB.
4  Avtorica razprave navaja, da se je Partija na štajerskem v začetku 

1941 delila na mariborsko, ptujsko, celjsko, brežiško in trboveljsko okro- P žje. Tam, kjer so bile partijske organizacije najštevilčnejše, so bila okrož- 
f ja razdeljena na rajone oziroma so imele mestne komiteje KPS. Zaradi la- 
I  žje povezave s centralnim komitejem KPS je organizacije vodil pokrajin

ski komite KPS za Štajersko, k ije  povezoval še Prekmurje in Koroško.
P Pokrajinski komite KPS za Štajersko je začel delovati spomladi 1941 
4  v Mariboru in ga je vodil Miloš Zidanšek, udeleženec konference v Šmi- 
]  giovi zidanici, na lil. konferenci KPS v Vinjah 1940 izvoljen v centralni ko- 
P mite KPS in za delegata 5. državne konference KPJ, na kateri je bil izvo- P Ijen za kandidata DK KPJ. Med člani pokrajinskega komiteja je bil verjet- 
i  no tudi Branko Babič, prav tako udeleženec konference v Šmiglovi zida- 
! niči, tedaj organizacijski sekretar okrožnega komiteja KPS v Mariboru, 
j  Aprila 1941 postane sekretar Pokrajinskega komiteja Slavko Šlander, or-
■ ganizator konference v Šmiglovi zidanici, član CK KPS, na lil. konferenci P KPS v Vinjah izvoljen za delegata 5. državne konference. Po nekaterih 
i  podatkih že tedaj izvoljen v CK, po drugih izvoljen na tej konferenci. Po- 
J krajinski komite je sprva deloval na celjskem, nato na mariborskem ob- P močju. Po Šlandrovi aretaciji 7. avgusta 1941 je postal sekretar Leon No- P vak, po njegovi aretaciji pa Blaž Rock, nakar je krajši čas opravljal sekre- 
4  tarske posle Miloš Zidanšek, ki je bil decembra 1941 odpoklican s Štajer-
■ ske in je bilo zaradi gestapovskih vdorov imenovano novo vodstvo.P Postavljen je bil dvočlanski komite, ki sta ga sestavljala Sergej Kra- P igher in Tone Žnidaršič. Pokrajinski komite so sestavljala razna okrožja. 
I Član okrožnega komiteja v prvih letih je bil Vili Šlander, ki je bil član KPS P od 1932 in je avgusta 1941 padel kot komandir I. celjske čete.
P Po teritoriju je bilo najobsežnejše okrožje ob okupaciji celjsko okra
ji žje. Komite je vodil Franjo Vrunč, udeleženec konference v Šmiglovi zi- 
J danici. Člani so bili Franc Lapajne, Jože Letonja, Julijana Cilenšek, Rudi P Koren in Olga Vrabič. Sestavljen je bil iz delegatov mestnih komitejev 
P KPS, ki so ob začetku vojne delovali na območju celjskega okrožja. Me- 
a stni komite KPS Celje je vodil Tone Grčar, mestni komite KPS Zabukovi- P ca pa Julijana Cilenšek, mestni komite KPS Prebold verjetno Franc Hri- P bar, mestni komite Šoštanj pa Olga Vrabič. Ti komiteji so prenehali delo- 
4 vati kasneje — ob začetku priprav na oboroženo vstajo.

Aprila 1941 se okrožje razdeli na okrožje Celje in Savinjska dolina. P Sekretar Savinjskega okrožja KPS je postal Anton Pečnik, člani pa Franc P Lapajne, Ivan Plaskan, Albin Vipotnik, na Čebinah izvoljen za kandidata 
g za člana CK KPS, po nekaterih virih na III. konferenci izvoljen za člana CK 
' KPS leta 1940; Jože Letonja in Julijana Cilenšek. Partijske celice so bile v P Zabukovici (4), Libojah (2), Preboldu (4), Šentrupertu, Šmartnem ob Paki 
P in v Žalcu. V blagajniškem dnevniku pokrajinskega komiteja KPS je partij- 
j  ska organizacija v Preboldu označena z ilegalnim imenom »manufaktu- 
'  ra«, zabukovška s »premog«. V Preboldu je bilo maja 16 članov KPS, v P Zabukovici pa 23. Junija je bilo v Savinjski dolini v enajstih celicah 39 ko- 
4  munistov, julija pa 48. Po 7. juliju komunisti Savinjske doline množično 
J odidejo v ilegalo, začno snovati odbore OF in ustanovijo Savinjsko četo. 
P Komandir čete je postal Jože Letonja — Golob-Kmet, politkomisar pa Al- P bin Vipotnik, vendar oba obdržita partijske funkcije v okrožnem komiteju 
g KPS. Prva žrtev med člani okrožnega komiteja je postal Ivan Plaskan, ki 
[ je odgovarjal za organiziranje oboroženega odpora v okrožju. Novembra 

P 1941 padeta Anton Pečnik in Franc Lapajne, okrožni sekretar pa postane 
4  Albin Vipotnik.

Avgusta 1941 pošlje CK KPS na Štajersko tri španske borce: Duša- P na Kvedra, Toneta Žnidariča in Rudija Janhubo. Po napadu na Sovjetsko P zvezo je bila partija postavljena pred hudo preizkušnjo. Gestapo je mno- 
I  žično izvajal aretacije, varovati se je bilo treba pred obsežnim okupator- 

jevim aparatom, pred domačimi izdajalci, a žal tudi pred posamezniki iz 
P partijskih vrst, ki so bili aretirani in niso vzdržali okupatorjevih metod mu- P čenja in so začeli izdajati.
a Razmere na Štajerskem so bile izredno težke. Tone Tomšič je 5. de

cembra 1941 zapisal, da je bilo aretiranih okoli 150 članov KPS, od kate- P rih je bilo okoli 60 že ustreljenih. Na Štajersko so bili poslani nekompro- 
4 mitirani člani ; med njimi Vera Šlander, Sergej Kraigher, ki je postal sekre-
■ tar, in Tone Žnidarič, član pokrajinskega komiteja.

Na prelomu 1941/42 so na Štajerskem delovala tri okrožja. V Savinj- 
P skem okrožju je prevzel funkcijo sekretarja januarja 1942 Jože Letonja. 
I  Ostali člani so si delo razdelili tako, da sta za Spodnjo Savinjsko dolino 

odgovarjala Julka Cilenšek in Franc Gril, ki je bil v komite pritegnjen spo- 
\  mladi 1942; za Gornjo Savinjsko pa Albin Vipotnik. Poleti 1942 postane 
a  član komiteja še Marjan Rot. 6. septembra 1942 pade Jože Letonja, se

kretar pa postane Albin Vipotnik.
V poletnih mesecih 1942 pride do obsežnega gestapovskega vdora 

i  zaradi izdaj Ivana Rusa in Franca Grila. Številni frontovski odbori so bili 
a razbiti, prebivalstvo izpostavljeno najstrahovitejšemu terorju, pričelo se 
P je obdobje najhujših preizkušenj, ki je trajalo do pomladi 1943. Bilo je ob- P dobje, ko pokrajinsko partijsko vodstvo ni bilo zmožno vzdrževati stikov 
t  z okrožji, ki so še ostala, oziroma obnoviti razbita okrožja in je nekaj me- 

secev živelo na Kozjanskem, odrezano od dogajanj na Štajerskem. Te- 
P žišče partijskega dela je prešlo na štab II. grupe odredov. 
i  26. oktobra 1942 so prišli na Štajersko Dušan Kraigher, ki je bil ime- 
A novan za namestnika sekretarja pokrajinskega komiteja KPS za severno 
" Slovenijo, Paule Žaucer in član vrhovnega plenuma OR Ivan Nemec-Voj- 
P ko. Imenovan je bil rezervni pokrajinski komite, ker štab II. grupe odre- 
4  dov ni mogel dobiti stika s pokrajinskim komitejem. Sekretar je postal dr.
. Dušan Kraigher, član Peter Stante-Skala, kot tretji član pa je bil naknad- P no imenovan Dušan Kveder, politkomisar II. grupe odredov; v pokrajinski P komite je bila kooptirana tudi Vera Šlander. Boris Kraigher poroča dé- 
I  cembra 1942 CK KPS, da je večji del štajerskega.partijskega kadra že iz

krvavel, da pa vseeno dela na terenu okrog 50 partijcev in ravno toliko v 
P partizanih.
i  Savinjsko okrožje je do junija 1943 vodil Albin Vipotnik, ki je bil ko-
I optiran v pokrajinski komite KPS za severno Slovenijo, nasledila ga je 

P Julka Cilenšek, ki je opravljala to nalogo do začetka 1944. 5. februarja P 1943 je padel Marjan Rot, kmalu nato kooptira Ela Letonja-Atena, verjet- 
4  no junija pa sta bila vključena še Janez Strigi in Viktor Turnšek. Spomladi 

1943 je v savinjskem okrožju na terenu delovalo 14 članov in en kandidat P KPS. Junija 1943 okrožje razdelijo na rajone.
p Veliko težja situacija je bilama celjskem okrožju, kjer se je postavlja- 
A lo vprašanje kontinuitete okrožja vse do oktobra 1943. Znano je, da je P Julka Cilenšek od konca 1942 začela vzpostavljati zvezo s Celjem. Konec P maja ali v začetku junija 1943 sta se sestala oba dela pokrajinskega par- 
4 tijskega vodstva. V tem času odide iz Štajerske Dušan Kveder, na Dobro- 
]  vijah padeta dr. Dušan Kveder in Vera Šlander. Junija 1943 pride ta na P Štajersko član CK KPS Viktor Stopar in Mica Šlander. Na novo se obliku- 
P je pokrajinski komite KPS s sekretarjem Petrom Stantetom-Skalo in čla- 
4 ni: Paulom Žaucerjem, Albinom Vipotnikom, Sergejem Kraigherjem, Mico 
'  Šlander. 15. julija 1943 CK potrdi novo vodstvo, ob tem pa pokliče Serge- P ja Kraigherja v ljubljansko pokrajino in odloči, da Stopar ostane do na- 
P daljnjega na Štajerskem kot inštruktor CK KPS.

Avtorica zaključi razpravo s časom kapitulacije Italije. Torej je bilo 
delo partije na Štajerskem v tem času izredno težko, vendar se je partija 

P obdržala, ker je nedvomno imela veliko podporo v prebivalstvu, kar je 
f posledica dela z ljudmi na podlagi sklepov konference v Šmiglovi zidani- 
4 ci. p. Ježovnik
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Na letni seji občinskega
sindikalnega sveta, ki je  bila 
v začetku aprila, so na dne
vni red uvrstili tudi proble
matiko kmetijstva. Poročilo o 
trenutnih razmerah v tej de
javnosti je  pripravil član iz
vršnega odbora republiške
ga sveta zveze sindikata de
lavcev v kmetijstvu in član iz
vršnega odbora v zveznem  
odboru Srečko Čater. Tokrat 
objavljamo zanimive misli iz 
njegove razprave. Zapis za 
objavo je pripravila Irena Ba
ša.
ČE BI REALNO  
VREDNOTILI 
KM ETIJSKE  
PRO IZVO DE, BI IMELI 
V IŠ K E  HRANE IN  
LAČNO PREBIVALSTVO

Morali se bomo sprijazniti z 
dejstvom, da kmetijstvo že vrsto 
let ne predstavlja več glavne de
javnosti v gospodarstvu občine. 
Kot drugod po Sloveniji in Jugo
slaviji, se je tudi v Žalcu v prete
klih dvajsetih letih krepko razvila 
industrija. Prav je tako, če bi se ta 
industrija razvijala na zdravih te
meljih, skladno s tradicijo in mo
ralnimi možnostmi glede razpolo
žljive delovne sile in ustrezne ka
drovske zasedbe. V želji po hitri 
širitvi smo tudi pri nas napravili 
napako, saj z infrastrukturo ni
smo sledili naglemu razvoju go
spodarstva in številu zaposlenih.. 
Zanemarili smo razvojne načrte, 
uspavali smo se nad doseženimi 
rezultati, vrsto let smo se hvalili s 
paradnimi konji, pri vsem tem pa 
zanemarili razvoj kmetijske dejav
nosti. Na tem področju smo sicer 
dosegli določene pozitivne rezul
tate, vendar bi težko govorili o 
deležu pri proizvodnji hrane, de
ležu, ki ga prispeva plodna Sa
vinjska dolina. Večina mase kme
tijskega zemljišča je namenjena 
proizvodnji hmelja, imamo razvito 
intenzivno živinorejo in pridelova
nje poljščin, vendar so še rezerve 
v boljši organizaciji, melioracijah 
in komasacijah.

Slovenija je za letošnje leto v 
resoluciji predvidela 2 %-no rast 
družbenega proizvoda v kmetij
stvu, kar je gotovo utopija in dis
kriminacija, če upoštevamo, da 
se v favorizirani industriji, ki je de
setletja požirala vso akumulacijo 
kmetijstvu, predvideva 1 %-na 
rast družbenega proizvoda. Jugo
slavija je šla v tem absurdu še ne
koliko dlje, saj predvideva 4 %-no 
rast v kmetijstvu.

Vsa ta načrtovanja sama zase 
so nesmiselna, Ker ne upoštevajo 
stanja, v kakršnem se kmetijstvo 
nahaja. Nihče ne more'uresničiti 
resolucijskih ciljev, če vemo, s

Iz zasebnih hlevov in druž
benih obratov so lani oddali v 
Mlekarno v Arji vasi 48 milijo
nov litrov mleka. Kupcem so 
v tej delovni organizaciji po
nudili 16 milijonov litrov kon
zumnega mleka, 18 milijonov 
kozarcev jogurta, 8 milijonov 
kozarcev smetane, 556 ton 
skute, 323 ton masla in 1549 
ton sirov.

To so podatki, ki jih je na
nizal predsednik kolektivne
ga poslovodnega organa 
Mlekarne Andrej Čulk v svo
jem govoru na srečanju pro
izvajalcev mleka.

Srečanje v Hmezadovi dvorani 
v Žalcu je bilo tokrat že sedmič 
zapovrstjo. Kot prejšnja leta so v 
Mlekarni tudi letos povabili naj
večje proizvajalce mleka iz celot
nega odkupnega območja. Pred
stavniki Mlekarne in sozda Hme-

kakšnimi cenovnimi neskladji, ce
no kapitala, obrestnimi merami se 
srečujemo. Tolikokrat obljubljen 
enakopraven položaj v kmetij
stvu, predvsem v primarni proiz
vodnji in osnovni predelavi, je še 
daleč od uresničitve. Zelo daleč, 
kajti ob realni vrednosti kmetij
skih proizvodov bi glede na kup
no moč delavcev kmalu imeli 
strahotne viške hrane in lačno 
prebivalstvo. Razvoj kmetijstva v 
naši dolini lani sicer še ni bil 
ogrožen, toda zaradi tega, ker so 
bile aktivirane ogromne rezerve iz 
prejšnjih let. S tem mislim na kre
dite, akumulacijo od hmelja in 
prelivanje dohodka, pridobljene
ga v drugih dejavnostih na meša
nih kmetijah. Kljub temu smo že v 
drugi polovici leta ugotavljali pa
dec interesa za nakup gnojil, mo
čnih krmil in opreme. Nesprejem
ljive cene kmetijskih pridelkov — 
danes prodajajo pšenične otrobe 
v maloprodaji za 110 % dražje, 
kot je bila odkupna cena pšenice 
-- bodo pustile nepopravljive po
sledice. Samo nekaj let nazaj 
smo za liter mfeka s tolščo 3,8 
dobili 2 kg močne krme, danes 
ne dobimo niti enega kg. Zgodilo 
se nam bo, da bo prireja mleka 
odvisna zgolj od doma pridelane 
krme, to pa je v najboljšem pri
meru letno 4000 kg. Pa še to je 
vprašljivo zaradi cen mineralnih 
gnojil in zaščitnih sredstev. Leta 
85 smo namreč za liter azuloksa 
morali oddati 28 I mleka, danes 
pa kljub regresu 123 I.

KDO USTVARJA  
PREPAD MED  
DRUŽBENIM  IN 
ZASEBNIM  
KMETIJSTVOM?

Vse bolj se v zadnjih letih uve
ljavlja pisanje in govorjenje o pre
padu med družbenim in zaseb
nim kmetijstvom. Vsi tisti, ki ta 
prepad hočejo ustvariti, niso ni
koli delali v nobenem sektorju 
kmetijstva. V nasprotnem prime
ru bi vedeli, da družbeni sektor 
že dolga leta sodeluje s priva
tnim, da je stalno prisoten pretok 
znanja in genetskega potenciala, 
da se veliko površin že oddaja v 
najem usmerjenim kmetijam, da 
je cilj obeh: nahraniti Jugoslova
ne. Zavedamo se, da bodo ne
sposobni politiki še naprej želeli 
ostati na oblasti po preizkušeni 
metodi: deli in vladaj. Toda rezul
tati bodo tisti, ki bodo pokazali, 
kdo ima prav. Bomo še naprej 
dovoljevali uvoz pšenice, ki jo po
tem pokrmijo krapom, bomo še 
naprej uvažali med? Bomo izva
žali kvalitetno meso, uvažali pa 
obrezline in jih predelovali v sala
me za široke ljudske množice? In 
bomo še naprej uvažali mleko v

zad so jim podrobneje predstavili 
delo in problematiko v lanskem 
letu. Andrej Čulk je med drugim 
pojasnil, da so lani v Mlekarni pr
vič v zadnjih desetih letih prede
lali vse odkupljeno mleko. »Od
kup mleka,« je dejal Andrej Čulk, 
»je bil v zadnjih mesecih zaradi 
nespodbudnih cen nižji za 10%. 
V Mlekarni smo sicer namenili 40 
starih milijard za razne pospeše
valne akcije, toda to ni moglo bi
stveno povečati proizvodnje.«

Navkljub težavam v zadnjem 
času pa so lani v Mlekarni s svojo 
proizvodnjo oskrbovali dnevno
600.000 prebivalcev. Razen na 
slovenskem tržišču so se poja
vljali še v Zagrebu, Istri in v Dal
maciji. S tem, ko so poleg lastnih 
1549 ton sirov dokupili še 500 ton 
od drugih proizvajalcev, pa so se 
delavci Mlekarne uvrstili med naj-

prahu in ga prodajali za mleko, 
kmetu pa njegovo zavračali, če
prav je nekajkrat kvalitetnejše? 
Sleherni član naše družbe mora 
zato zahtevati ureditev odnosov v 
kmetijstvu, še preden nam bo 
zavladala romunska lakota.

Doslej so kritično spregovorili 
o tem v zvezi komunistov, razpra
vo je sprožilo vodstvo mladine, le 
sindikat na republiški ravni se ne 
zgane.

KAKO UBLAŽITI 
RAZMERE?

Ob relativno majhnih vlaganjih 
bi v našem kmetijstvu lahko nare
dili korak naprej. Treba bi bilo le 
sprejeti nekaj ukrepov, med dru
gimi: zaščititi domačo kmetijsko 
proizvodnjo, o uvozu hrane bi se' 
bilò treba predhodno dogovoriti z 
vsemi komiteji v republikah in po
krajinah, hrano naj uvažajo samo 
pooblaščene organizacije, pa še 
to samo v izjemnih primerih, iz
voznike kmetijskih viškov pa bi 
bilo treba ustrezno spodbuditi.
Nadalje je treba republikam in po
krajinam dati več svobode, ker 
mora vsak upoštevati specifične 
razmere, dosledno je treba spo
štovati zakon o varovanju kmetij
skih zemljišč, zmanjšati število iz
delkov, ki so pod družbeno kon
trolo cen, spremeniti kreditiranje 
proizvodnje hrane, vsem organi
zacijam in usmerjenim kmetijam 
pa z regresom zagotoviti pogoje 
za normalno delo in akumulacijo.

Ne mislim, da bomo' s temi 
ukrepi rešili probleme, bi pa raz
mere na področju kmetijstva vsaj 
omilili.

Rezervni deli za stroje 
so se « nekaj letih podra
žili za 1000 in več odsto
tkov, saj stane zadnja gu
ma za traktor več, kot je  
leta 80 stal traktor. In če 
en preprost izračun, ki 
pove več kot kilometrski 
referat. En teden staro te
le popije 9 I mleka, ki je  v 
Mlekarni vredno okrog 
4000 din, priraste pa 70 
dkg. Ta prirast je  vreden 
1700 din za kg žive teže. 
Če to tele pri 100 kg prive
žemo, bomo zanj plačali 
170.QOÌO din in po štiriin
dvajsetih mesecih zelo in
tenzivnega krmljenja do
bili okrog 650.000 din. če  
bi 170.000 din januarja 
1986 vezali za dve leti, bi 
prejeli na račun obresti 
skupaj z glavnico okrog 
70Q.0C0 din. i e  bolj pora
zen pa bi bil izračun, če bi 
namesto teleta kupili kak
šno konvertibilno valuto.

večje ponudnike sirov v Sloveniji 
in tudi Jugoslaviji.

In kakšni so letošnji obeti? 
»Želimo predvsem izboljšati svoj 
odnos do kupcev in organizator
jev proizvodnje,« je dejal Andrej 
Čulk. »Zavedati pa se moramo,« 
je nadaljeval, »da smo proizvajal
ci, predelovalci in tudi trgovci mo
čno odvisni drug od drugega. Si
cer pa bomo v prihodnje spodbu
jali zlasti večjo proizvodnjo mle
ka, ker večja proizvodnja pomeni 
nižje stroške in več denarja,« je 
zaključil predsednik.

Zatem so v Hmezadovi dvorani 
zapeli fantje iz celjskega kvarteta, 
udeležence srečanja pa so s svo
jim nastopom zlasti navdušili šo
larji iz Mežice.

Sledila je še podelitev zlatih, 
srebrnih in bronastih golid naj
večjim proizvajalcem mleka ter 
podelitev priznanj za vzorno vo
denje zbiralnic. Iz žalske občine 
so golide za največ oddanega 
mleka v lanskem letu dobili: TZO 
Petrovče: Stanko Veber:
66.270 1, Martin Podpečan: 
45.861, Martin Kuder: 35.372. 
TZO Polzela: hlevska skup
nost Anton Mešič: 110.334, 
HS Angela Cizej: 91.570, HS 
Milan Rakun: 57.694. TZO Pre
bold: Jože Zagožen: 86.260, 
Martin Ribič: 67.038, Vlado 
Svet: 49.387. TZO Braslovče: 
Janko Turnšek: 52.996, Jože 
Vodušek: 45.081, Franc Vra
tnik: 37.422. TZO Gotovlje: 
Branko Ograjenšek: 62.015, 
Franc Verdev: 55.293, Anton 
Škafar: 49.839. TZO Šempe
ter: HS Ljudmila Terglav:

Nova mlečna 
vojna?

Zmogljivosti Mlekarne v 
Arji vasi so takšne, da bi z 
manjšimi spremembami lah
ko predelali dnevno okrog
150.000 litrov mleka več, kot 
ga predelajo v tem trenutku. 
Toda kje dobiti surovino? V 
boju z Mercatorjem so v Mle
karni pred kratkim izgubili 
sevniško področje in s tem
1,5 milijonov litrov mleka. 
Zdaj bi te količine radi nado
mestili z odkupom na mari
borskem območju. Direktor 
Mlekarne Andrej Čulk je o 
tem povedal naslednje:

»Ne bi ocenjeval, da je prišlo 
do nove mlečne vojne. V okviru 
SOZD-a Hmezad in pa Time smo 
imeli razgovore, kjer smo obrav
navali odkup mleka na območju 
kmetijske zadruge Drava Radlje 
in pa kmetijske zadruge Sloven
ska Bistrica. Obe sta članici soz
da Hmezad, prva od leta 71, dru
ga Od leta 82.

Potem, ko je odkup mleka v KK 
Sevnica prevzel sozd Mercator, 
kamor sodi omenjeni kombinat, 
smo izgubili 1,5 milijonov litrov 
mleka. £daj pač želimo, da mle
čne tokove iz Radelj in Slovenske 
Bistrice preusmerimo'v naš sozd. 
S tamkajšnjega področja bomo 
odkupili okrog 3,2 milijona' litrov 
mleka, poleg tega pa v Radljah 
gradijo nov hlev s pitanci in kra
vami. tako, da bo odkup še večji. 
Sozd Hmezad je v obe zadrugi 
vložil veliko denarja in zdaj od 
vloženih sredstev pričakujemo 
rezultate.

Naj povem še to, da odkupni 
pogoji tamkaj ne bodo nič druga
čni kot so na našem območju. Ce 
bodo težave pri oskrbi Maribora, 
pa bomo tudi priskočili na pomoč 
z mlekom iz naše Mlekarne. Toda 
na svojem področju, na območju 
sozda, hočemo biti sam svoj go
spodar.« Irena Jelen-Baša

Pašniki 
v Zavrhu, 
Hramšah in 
na Lopatniku

Pred petimi leti so po 
obrobnih gričih Savinjske 
doline začeli urejati pašnike. 
Doslej jih je v občini že 
okrog 500 ha, letos naj bi se 
jih pridružilo še 54 ha novih 
na območju Zavrha, Hramš 
in Lopatnika.

Največji pašni kompleksi so bili 
doslej narejeni na območju Do
brovelj in Črete, prvi pozitivni re
zultati pa se tam že kažejo v po
večani proizvodnji mleka in raz
mahu živinoreje.

Denar za urejanje pašnikov do
bijo v kmetijski zadrugi iz zveze 
kmetijskih zemljiških skupnosti 
Slovenije. To so nepovratna sred
stva, kmetje, vključeni v pašne 
skupnosti, pa si s tem denarjem 
urejajo električne ograje, na paš
nikih so urejena tudi napajališča 
in korita za minerale. Okrog 60 % 
denarja pa v zadrugi namenjajo 
gnojenju pašnikov.

V kmetijski zadrugi Savinjska 
dolina so z dosedanjim delom in 
uspehi zadovoljni, za pašnike pa 
se navdušuje tudi vse več rejcev. 
Pašni sistem pomeni namreč 
manj dela, nižje stroške in boljše 
izkoriščanje kmetijskih površin.

Irena Jelen-Baša

89.578, HS Vinko Cokan: 
85.397, .HS Franc Rojnik: 
81.840. TZO Tabor: Martin 
Krajnc: 32.788, Ivan Terglav: 
20.677, Janko Šmit: 19.789. 
TZO Trnava: HS Jože Rožič: 
89.731, Franc Škodnik: 43.912, 
Karel Semprimožnik: 34.607. 
TZO Vransko: HS Franc Briš
nik: 133. 517, HS Stanko Pi
stotnik: 90.522, Ludvik Zu
pan: 61.346.

Glede na skupno količino od
danega mleka je Kmetijska za
druga Savinjska dolina z osem in 
pol milijoni litri mleka na drugem 
mestu za Kmetijskim kombina
tom Šmarje. V družbenem sek
torju pa Hmezadova delovna or
ganizacija Kmetijstvo dosega naj
boljše rezultate. Lani so v Mlekar
no oddali skoraj 6 milijonov litrov 
mleka.

Sicer pa je na celotnem odkup
nem območju Mlekarne lani šest 
kmetov oddalo preko 100.000 li
trov mleka. Od tega sta dva kme
ta v žalski občini, trije na območ
ju TOK Kmetijstvo Šoštanj in 
eden v Dravogradu.

Irena Jelen-Baša 
Foto: V. Vybihal

Sedmo srečanje proizvajalcev mleka

Iz dveh kmetij 243.000 litrov

Pred vrati je setev
Koruza se ne da

Ozimna žita so letošnjo zimo dobro preživela; če 
bodo kmetijci posevke še dognojevali in zaščitili pred 
plevelom, boleznimi in škodljivci, lahko pričakujejo tu
di razmeroma dober pridelek.

Tako ocenjujejo razmere v kmetijski zadrugi. Na 
zadružnem svetu so tudi že sprejeli pogodbe za pride
lovanje zelja, kumaric za vlaganje, rdeče pese, fižola, 
krompirja, koruze in bučnic golic. Semen in mineralnih 
gnojil, zagotavljajo v zadrugi, je  dovolj nekaj težav je 
bilo letos le z nakupom semen nekaterih hibridovicoru- 
ze, ki so na našem območju dajali najboljše rezultate. 
Rečeno je  namreč bilo, da pridelovalci semen niso ime
li dovolj kvalitetnih semen za prodajo. Prav tako letos 
ni bil dovoljen uvoz vrste pioneer.

Na prvi pogled so torej razmere pred pomladansko 
setvijo še kar ugodne, toda postavlja se vprašanje, ali 
bomo setvene načrte v resnici izpolnili?

Ni namreč problem, vsaj ne tolikšen, kot je že bil pred leti, 
Zagotoviti dovolj mineralnih gnojil, semen, tudi nafte bo verjetno 
dovolj. Problem v letošnji spomladanski setvi je ker kmetje v 
Sloveniji in Jugoslaviji zaradi premajhnih denarnih spodbud no
čejo podpisovati pogodb in prevzemati obveznosti za setev in
dustrijskih rastlin na načrtovanih površinah.

Predvsem se zmanjšujejo gpvršine, zasejane s pšenico. V 
zveznem komiteju za kmetijstvo so namreč načrtovali precej 
večja žitna polja. Tudi v Sloveniji je setev pšenice manjša, kot 
smo načrtovali. To ni nič čudnega in načrtovalci bi takšno stanje 
tudi lahko predvideli, kajti zaščitne cene pšenice so .bile pižje 
kot pa tiste, po katerih so žitne organizacije prevzemale zrnje 
ob lanski žetvi. In takšna razmerja veljajo ne le pri pšenici, tem
več kar za večino pridelkov.

Nič čudno torej ni dejstvo, da se kmetovalci spet odločajo 
za setev koruze. Cena kozure uradno sicer ni visoka, toda tisti, 
ki jo prodajajo na jugoslovanskem tržišču, znajo zanjo iztržiti 
veliko več, kot je voljan priznati zvezni zavod za cene. Koruza 
se še vedno izplača in tega noben ukrep in nobeno predpisano 
razmerje med ceno pšenice in koruze ne more spremeniti. Vsaj 
tako kaže vsakdanja praksa.

Konec leta bomo tako spet ugotavljali, da smo koruzo po
sejali na rekordno velikih površinah, imeli bomo rekorden pride
lek, po možnosti bomo nekaj tisoč ton koruze še uvozili, tako 
kot smo jo pred kratkim. Le rejci od vsega tega rekordnega pri
delka najbrž spet ne bodo imeli ničesar, živinoreja pa bo kveč
jemu še bolj na psu.

V Irena Jelen-B a š a /

Hmeljarstvo

Pričakujejo težave 
z zaščitnimi sredstvi

Lani so imeli slovenski 
hmeljarji, predvsem pa iz
vozniki te grenke rože, pre
cej težav zaradi protekcioni
stične politike nekaterih za
hodnih držav, zlasti ZDA in 
pa Nemčije. Tamkajšnji kup
ci namreč ne dovoljujejo 
uporabe nekaterih škropiv.

Podobne ovire pričakujejo naši 
hmeljarji tudi letos, zato so proiz
vajalci in organizatorji proizvod
nje zelo previdni pri načrtovanju 
uporabe škropiv. Nekatere vrste 
škropiv so povsem izločili, pred
vsem pa ne vedo, s čim bodo 
škropili proti rdečemu pajku.

Kljub tem težavam v Kmetijski 
zadrugi Savinjska dolina načrtuje
jo, da bodo letos gojili hmelj na

728 ha hmeljišč in da bodo od 
kmetov odkupili 1276 ton hmelja. 
V teh dneh v temeljnih zadružnih 
organizacijah obravnavajo tudi 
osnutek pogodbe, ki predvideva 
med drugim tudi odkupno ceno 
hmelja. Le-ta naj bi letos znašal 
10000 din za kg hmelja, kmet in 
zadruga pa naj bi si ta znesek de
lila v razmerju 80:20. Lani je bilo 
to razmerje 70:30.

Direktor Kmetijske zadruge Sa
vinjska dolina Vlado Kralj, ki nam 
je dal te informacije, je še pove
dal, da se v teh dneh zaključuje 
prodaja hmelja, tako da bodo ko
nec meseca ali pa v maju narejeni 
tudi dokončni obračuni hmelja za 
lansko leto.

Irena Jelen-Baša

Napeljevanje vrvice je eno glavnih opravil v teh dneh po sa
vinjskih hmeljiščih. Foto: Tone Tavčar
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Letos 80 ton rib
V delovni organizaciji Kmetijstvo Žalec se 

ukvarjajo med drugim tudi z gojenjem rib. Za to 
dejavnost imajo na voljo Žovneško jezero, ribo
gojnico Lava in obalno depresijo v Vrbju. Lani so 
vzgojili okrog 60 ton rib, v glavnem krapov in po
strvi. Letos pa nameravajo kupcem ponuditi 
okrog 40 ton krapov in 40 ton postrvi.

Tone Tavčar

1  
I
I

J



t K M  M t f i j ^ a r  i l n l n f j n ß i
i
P  .

f  M o ž n i t t U i  n m  i In [n inrrnjf» fn Jnhnrifaqfft >

V zadnjem času je vedno več 
sodelovanja in razvijanja prijatelj
skih odnosov med Ljudsko repu
bliko Kitajsko in našo državo. 
Vzpostavljeni so zlasti prisrčni 
stiki med Slovenijo in tamkajšno 
provinco Sečuan na jugu Kitaj
ske. Sicer pa je oddaljena in 
skrivnostna dežela z zanimivo 
kulturno dediščino vse bolj znana 
tudi ostalemu svetu. Vedno več 
je poslovno-tehničnega sodelo
vanja in zanimanje zanjo skokovi
to narašča. Gospodarstveniki ši
rom sveta vidijo v njej dobrega 
poslovnega partnerja in možnost 
za vnovčenje svojega znanja. 
Prav tako pa Kitajci vidijo v tem 
napredek in razvoj svoje dežele. 
Tudi v Tekstilni tovarni sta se v 
mesecu marcu in aprilu mudili de
legaciji predstavnikov kitajskega 
gospodarstva.

Obe srečanji sta bili nadvse 
prisrčni in zanimivi. Delegacijo je 
vodil predstavnik SLOVENIJALE
SA, tov. Lukane, direktor sektorja 
za izvoz opreme. Ob tem velja 
povedati, da je SLOVENIJALES v 
preteklem obdobju vodil postavi
tev tovarne lesno-predelovalne 
smeri na Kitajskem in ima bogate 
izkušnje.

»Ob obisku obeh delegacij so 
predstavniki LR Kitajske kazali 
posebno zanimanje za proizvodni 
program medvlog in za program 
zaščitnih oblačil. Za oba progra

ma želijo od nas kupiti tehnologi
jo. V ta namen so stekli pogovori 
med TT Prebold, Slovenijalesom 
in delegacijo LR Kitajske. Pogo
varjali smo se o pogojih, načinu 
in asortimentu, za katerega je za
interesirana kitajska tekstilna in
dustrija in za katerega smo za 
primerno odškodnino pripravljeni 
odstopiti svoje znanje. Prvi krog 
pogovorov je bil v glavnem infor
mativnega značaja, odziv pričaku
jemo v jesenskem času, ko naj bi 
se pogovori nadaljevali,« je o tem 
obisku povedal vodja razvojno-

tehnične službe v TT Prebold Ed
vin Jordan.

S temi poslovno-tehničnimi po
govori se v tekstilni tovarni Pre
bold vključujejo na pomembno 
področje gospodarstva in trg 
znanja, ki ima lahko pomembne 
finančne rezultate. Prav je, da bi 
končno spoznali tudi v Jugoslavi
ji, tako kot spoznavajo na zaho
du, kje in kako lahko vnovčimo 
svoje znanje. Ponekod in sedaj 
tudi v TT Prebold so na dobri po
ti.

D. Naraglav

Z obiska kitajske delegacije v TT Prebold

Na zadnji seji zborov občinske 
skupščine delegati niso podprli 
odloka o prispevku za gospodar
jenje s komunalnimi objekti in na
pravami skupne rabe. Težko bi 
očitali predlagatelju slabo pripra
vljeno gradivo, saj gre v tem pri
meru za življenjsko pomembne 
dobrine, kot so vodooskrba, ka
nalizacija, prometna varnost (v 
prvih treh mesecih so ceste terja
le že sedem žrtev) in še vrsta 
drugih, za to je toliko bolj nera
zumljivo odklonilno stališče dele
gatov. Če za te potrebe ne bomo 
namenili več sredstev, sedanje 
stanje nas vodi v slepo ulico, bo
mo kmalu doživeli katastrofo. Te
ga pa se najbrž še ne zavedamo 
dovolj, kar potrjuje že nekajletno 
stanje na področju združevanja 
sredstev na osnovi sprejetih sa
moupravnih sporazumov, ki pa je 
povsem zastalo. Kakšno je sicer 
stanje na tem področju, nam je 
več povedal direktor delovne or
ganizacije Komunala, ki je zadol
žena za vzdrževanje komunalnih 
objektov.

»Sredstev za razširjeno repro
dukcijo na področju komunalne 
infrastrukture je vsako leto manj, 
sedaj že petkrat manj, kot je bilo

Vili Korent
predvideno v srednjeročnem pla
nu in v samoupravnem sporazu
mu. Stanje na posameznih komu
nalnih objektih je že kritično, iz 
krajevnih skupnosti pa prihajajo 
nove zahteve, ki so seveda upra
vičene, objekti pa potrebni. Do
volj zgovoren je primer vodooskr- 
be v krajevnih skupnostih Bra
slovče in Polzela, za kar bi potre
bovali 90 milijard starih dinarjev, 
trenutno pa jih imamo le 20. Če

torej ne bomo zagotovili sredstev 
za razširjeno reprodukcijo, bodo 
tudi v letošnjih sušnih dnevih su
he pipe. Ob vsem tem se očitno 
ne zavedamo, da kopljemo jamo 
sami sebi in našim potomcem in 
da smo s takšnim ravnanjem v 
preteklih letih do skrajnosti uničili 
čisto okolje, zanemarili podtalni
co in uničili vodne vire. Čeprav se 
zavedamo, da je gospodarstvo v 
krizi, pa vendar ne moremo mimo 
ugotovitve, da je višina prispevka 
po višini na repu v Sloveniji. Za 
razvoj komunalne dejavnosti ima
mo izdelano dolgoročno stroko
vno študijo. Naša delovna organi
zacija je zadolžena predvsem za 
strokovno vodenje izgradnje ko
munalnih objektov in njihovo 
vzdrževanje, zagotavljanje sred
stev pa naloga vseh porabnikov,« 
pravi Vili Korent.

Znane so torej potrebe, ki pri
hajajo zlasti iz krajevnih skupno
sti, odveč so prepričevanja o nuj
nosti zagotavljanja sredstev, 
prevladati bo moralo spoznanje, 
da je treba zagotoviti zanesljivej
še vire financiranja. To pa je bil 
tudi edini namen predlaganega 
odloka. ■
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Dober ulov ribičev
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  J
Pred dnevi so se zbrali člani ri

biške družine Šempeter na zboru 
delegatov, skupščini, kjer so oce
nili delo preteklega leta in sprejeli 
program dela za letošnje.

Razveseljiva ugotovitev je, da 
so lani šempetrski ribiči, družina 
šteje 813 članov in je med največ
jimi na Celjskem, veliko skrb po
svetili vzreji rib. Tako so lani iz 
gojitvenih potokov izlovili skupaj 
13.392 kosov raznih rib, od tega 
največ — 7.200 potočnih postrvi 
in jih vložili v ribolovne vode. Po
leg tega so kupili še 2.500 kg kra
pov in 30.000 mladic potočnih po
strvi. Člani družine in ostali ribiči 
so na letnih dovolilnicah izkoristili 
skupaj 9.732 lovnih dni in ujeli 
5.315 kg raznih rib, največ pa 
2.246 kosov ali 1394 kg podusti.
Lani so pripravili osem družinskih 
tekmovanj. Skupaj se jih je udele
žilo 580 ribičev, ki so pri tem ujeli 
734 rib, vse ujete pa so bile vrnje
ne v vodo. Predsednik skupščine 
RD Šempeter Venčeslav Bauer je 
v svojem poročilu izrazil nezado
voljstvo s čuvajsko službo, saj se 
je število prekrškov povečalo, V

V program za letošnje leto so 
zapisali, da bo moral vsak član 
družine opraviti pet delovnih ur, 
in sicer pri ureditvi dostopa na

Venčeslav Bauer
ribnik Presarje, pri urejanju ribi
škega doma itd.

Na skupščini so za predsedni
ka predsedstva RD Šempeter po
novno izbrali Venčeslava Bauerja, 
za podpredsednika Toma Diacci- 
ja, ki vodi tudi komisijo za gospo
darska vprašanja in proračun, za 
predsednika samoupravne druž
bene kontrole Edvarda Peternela, 
za predsednika disciplinske ko
misije Poldeta Ribiča, za pred
sednika SLO in družbeno samo
zaščito pa Petra Solarja.

T. TAVČAR

Zabojniki 
za steklo 
prihajajo

Do konca aprila bodo de
lavci Surovine postavili štiri 
zabojnike za steklovino. Dva 
bosta v Žalcu, po eden pa na 
Vranskem in v Preboldu.

Problematiko javnih odpadkov 
v žalski občini so pred nekaj me
seci obravnavali člani izvršnega 
sveta in pa delegati vseh treh 
zborov občinske skupščine. Vsi 
so med drugim zahtevali selekti
vno zbiranje odpadkov. Delavci 
Surovine so zdaj tem zahtevam 
ugodili, za začetek pa postavili v 
občini štiri zabojnike za steklo. V 
Žalcu bosta zabojnika pred Namo 
in Savinjko,‘ na Vranskem pri Slo
vanu in v Preboldu pred blagovni
co. V prihodnje nameravajo pri 
Surovini postaviti še nekaj takš
nih zabojnikov, namenjenih izklju
čno steklovini. Če ne bodo imeli 
dovolj denarja za nakup, naj bi 
vsaj začasno po občini krožili ob
stoječi zabojniki. Odvoz stekla pa 
za krajane ne bo pomenil nobe
nih dodatnih stroškov.

I Baša

Malomarnost stanovalcev in tudi upravljalca zadružnega doma je  več kot očitna tudi na pos
netku.

Malomaren odnos do družbene lastnine
Za krajevne potrebe premalo prostora v zadružnem domu

Pred štiridesetimi leti, točneje
12. aprila 1948, so v Šeščah kra
jani, med njimi je bilo največ mla
dincev, zasadili lopate za izgrad
njo zadružnega doma. V dobrih 
dvajsetih dneh je bil dom pod 
streho in 1. maja so v njem imeli 
že prvo prireditev. Zanimivo je, da 
je bil to prvi zadružni dom v Slo
veniji, kasneje pa so jih gradili 
skoraj v vsaki vasi. Zadružni dom 
v Šeščah je bil grajen za potrebe 
krajanov, predvsem pa za kultur
no prosvetno in politično delo v 
kraju. V njem so tedaj uredili še 
trgovino, šivalnico in gostilno. V 
teh štiridesetih letih pa se je mar
sikaj spremenilo. Prvotnemu na
menu danes dom služi le še del
no, predvsem pa se krajani jezijo, 
ker vsako leto bolj propada in ga 
je že krepko načel zob časa. Da 
je to res, smo se prepričali sami 
ob zadnjem obisku v Šeščah, ko 
so nam krajani pripovedovali, ka
ko so gradili zadružni dom, pred
stavniki krajevne skupnosti pa 
seznanili s prostorskimi problemi, 
ki zavirajo dejavnost v kraju. 
Družbenopolitične organizacije, 
še zlasti pa mladina, nimajo pro
storov za svojo dejavnost. Hme
zadova delovna organizacija KZ 
Savinjska dolina sedaj upravlja z 
domom, vzdrževanje objekta pa 
je najbrž povezano s stroški, pa 
vendar to ne more biti opravičilo

za malomaren odnos do družbe
ne lastnine.

Ana Zadrovec in Vinko Cijan 
sta živi priči izgradnje zadružne- 

doma v Šeščah. »Dom smo 
gradili udarniško. Delali smo noč 
in dan. Pomagali so nam tudi bri
gadirji, ki so delali na izgradnji 
proge Brčko—Banoviči. Tudi za 
hrano ni bil problem, v vsaki hiši 
se je kaj našlo, navdušenje kraja
nov je bilo nepopisno. Zato nas 
danes toliko bolj boli, ko vidimo, 
kako dom propada in da v njem ni 
prostora za krajevne potrebe, za 
kar smo dom pravzaprav gradili,«

Petrovče

Slavili so krajevni praznik
V teh dneh so praznovali 

svoj krajevni praznik v pe
trovskih zaselkih.

Praznovanje so pričeli s špor
tnimi prireditvami. Pionirji, mladin
ci in starejši člani TVD Partizana 
so se merili v nogometu, namiz
nem tenisu, košarki in streljanju z 
zračno puško. Na igrišču v Levcu 
so tokrat pripravili taborni ogenj, 
krajevni praznik pa so počastili še 
z monodramo Lizika v izvedbi Mi
lene Muhičeve, revijo pevskih 
zborov ter osrednjo prireditvijo v 
dvorani. Na tej prireditvi so pode
lili priznanja in plakete krajevne 
skupnosti ter bronasta priznanja 
OF.

Bronasta priznanja OF so 
dobili: Alojz Cede, Petrovče; 
Ivan Dolar, Drešinja vas; 
Franc Gaberšek, Dobriša 
vas; Cvetka Klinc, Petrovče; 
Dušan Lesjak, Levec; in Av
gust Pfeifer, ml., Arja vas.

Plakete krajevne skupno
sti so dobili: zlato Alojz Ku- 
čer, srebrno Dane Senič, 
bronasto pa Gabrijel Marin
kovič ter Peter Marinšek.

Priznanja krajevne skup
nosti so prejeli: Jožica Drev, 
Bratomir Kajtna, Konrad Li
povšek in Draga Mirnik.

Irena Jelen-Baša

Prve tople pomladne dni so izkoristili stanovalci Pohlino- 
ve ulice v Žalcu, da so uredili in počistili svojo okolico. Očiš
čevalne akcije so potekale tudi po številnih drugih krajevnih 
skupnostih, marsikje pa so na lepo okolje pozabili. Toda nič 
hudega, časa imajo še dovolj. Le malce volje je treba, da bo 
Savinjska dolina spet postala zelena dolina.

sta z veliko prizadetostjo pripo
vedovala Ana in Vinko.

Predstavniki krajevne skupno
sti pravijo, da zahtevajo večje ra
zumevanje upravljalca za potrebe 
kraja, saj potrebujejo prostore za 
mladino in kulturno dejavnost. 
Predlagajo, da za to namenijo 
prostore, v katerih so sedaj sta
novanja. Vsi dosedanji pogovori 
so bili neuspešni, ob ugotovitvi, 
da so dom le gradili kajani z udar
niškim delom, pa bi bilo prav, da 
bi upravljalec le pokazal več razu
mevanja in posluha za potrebe 
krajevne skupnosti. jk

7  *

Ugodneje do
stanovanjskih
kreditov

Odslej daje Ljubljanska banka 
pri pridobitvi stanovanjskih kre
ditov poudarek skrajšani dobi 
varčevanja, povečuje znesek svo
jega deleža in razširja namen 
kreditiranja.

Tako odobri banka občanu 
posojilo ob nepreklicni vezavi 
dinarskih sredstev v višini 250 
odstotkov vezanih sredstev, pri 
prodaji deviz pa 300 odstotkov 
vezave dinarske protivrednosti 
prodanih deviz.

Pa lastna udeležba? Z vplači
lom dinarskih sredstev znaša po
sojilo sto odstotkov od vplačanih 
sredstev, z vplačilom dinarske 
protivrednosti prodanih deviz pa 
znaša posojilo 150 odstotkov 
vplačane dinarske protivrednosti 
prodanih deviz.

Depoziti pri vezavi dinarjev 
oziroma prodaji deviz so vezani 
do dokončne poravnave, kredita 
in se obrestujejo po revalorizira
ni stopnji, pri lastni udeležbi pa 
se lastna sredstva porabijo na 
enak način kot posojilo (z raču
ni). Obresti na posojilo so petod
stotne z revalorizacijo. Doba vra
čanja posojila je največ 15 let za 
novogradnjo in adaptacijo, do 
pet let pa za dopolnitev oprem
ljenosti stavbnega zemljišča in 
nakup ter gradnjo garaže. Do se
dem let je doba vračanja posojila 
za plačilo lastne udeležbe pri pri
dobitvi stanovanjske pravice na 
družbenem stanovanju in do de
set let za prenovo stanovanjske 
hiše, za katero ni potrebno grad
beno dovoljenje.

Novost je tudi pri namenskem 
varčevanju, kjer se nakrajša do
ba varčevanja znižuje s 24 na 
dvanajst mesecev. V. Cerovšek



W

»Ce nočemo romunske lakote,..
. . .  je treba kmetijstvo postaviti na zdrave temelje.«

črn suknjič, ura, ki je  bin
gljala čez pas, pa klobuk in 
velika torba — takšna je bila 
nekdaj resnična, danes pa 
samo še filmska podoba va
škega zdravnika. Tudi tistih 
časov, ko je  bil doktor na va
si gospod, že zdavnaj ni več.

Peter Strouhal iz Tabora že 
zdaleč ne ustreza takšni sta
ri doktorski podobi. Je pa 
zdravnik, doma na vasi, in z 
njim smo se zapletli v pogo
vor, ko nas je  pot vodila na 
leteče uredništvo v Tabor.

Tistega marčevskega dne je bil 
Peter doma. Zgolj slučajnost, kaj
ti v glavnem mu za dom in druži
no ostaja bolj malo časa. Kličejo 
ga obveznosti v zdravstvenem 
dctmu v Žalcu, dežurstva — v Žal
cu ali na urgentnem oddelku v 
Celju, če ni nič drugega, ga čaka 
delo v teritorialni obrambi.

Mimo trenutnih naelektrenih 
razmer v zdravstvu in pomanjka
nja denarja, nisva mogla. Zato je 
beseda najprej stekla o tem: »Na
ša družba,« je začel Peter, »že le
ta daje uporabnikom pravice, za 
katere ni materialnega kritja. Raz
mere, kakršne so v zdravstvu, pa 
povzročajo tudi zaostajanje naših 
dohodkov za tistimi v gospodar
stvu. Niso sicer tako nizki, toda 
precej so odvisni od nadurnega 
dela,« je pripovedoval sogovor
nik. Zatem je takole razmišljal: 
»Moti me to, da smo v naši družbi 
povsem razbili zdravljenje na do
mu, kar je osnova v splošni medi- 
„cini. Zdaj, ko se v zdravstvu poja
vljajo ekonomisti, je vse racionali
zirano, nagrajevanje pa tako, da V

Peter Strouhal

zdravniki nismo zainteresirani za 
obiskovanje po domovih. Poglej
te,« je razlagal Peter, »za obisk 
na domu dobim 150 starih tisoča
kov. Administracija je odločila, da 
jih ne smem imeti več kot 20 vsak 
mesec. Torej lahko s tem, ko sem 
na voljo ljudem v vsakem času, 
zaslužim po nekaj tisočakov. Ko 
gre za resne stvari, seveda o tem 
ne razmišljam, pa tudi tukaj na 
vasi težko odkloniš obisk, ker 
smo ljudje tesneje povezani. Si
cer pa so zdravljenje na domu 
skoraj povsem izkoreninili,« je 
razmišljal Peter Strouhal.

Mimogrede je naše razmere 
primerjal s tistimi v svetu. »Na za
hodu,« je pripovedoval, »vse bolj 
spoznavajo, da je človek celota.

Čeprav ga podrobno obdelajo 
specialisti, je le psihosocialno bi

tje. Je celota, ne pa stroj, sesta
vljen iz posameznih delov. Naj
lepši dokaz so psihosomatske 
bolezni. In zato bi vloga splošne
ga zdravnika morala biti večja, 
ker splošni zdravnik človeka ob
deluje celostno,« je bil prepričan. 
»Na Nizozemskem,« je nadaljeval 
sogovornik, »90 % žensk rojeva 
doma, v bolnišnici so le rizične 
nosečnosti. Splošni zdravniki pa 
opravljajo tudi manjše operativne 
posege.« Bi sam opravljal takšno 
delo, ga povprašam? »Mislim, da 
nas bodo razmere slej ko prej 
prisilile v takšen način dela,« je 
menil Peter. »Naša sodobna me
dicina je namreč postala silno 
draga in neracionalna. Mislim, da 
bi s pomočjo dobrih splošnih 
zdravnikov lahko prihranili veliko 
denarja. Poleg tega pa,« je pre
pričan Peter, »je veliko laže dolo
čiti bolezen, če zdravnik pozna 
okolje, kjer ljudje, pacienti, delajo 
in živijo.«

Še o drugi plati medalje, tisti, 
kako se bolniki obnašajo do 
zdravnikov, je na koncu stekla 
beseda. »Pestro je,« se je nasme
jal sogovornik. »Marsikaj doživiš, 
vsak zdravnik pa ima svoje privr
žence in nasprotnike. Medicina 
pač ni veda, kjer je ena in ena 
dve. Zdravniki uporabljamo poleg 
strokovnega znanja predvsem iz
kušnje in do napak gotovo priha
ja. Si pa z leti pridobiš instinkt, ki 
odlikuje zlasti starejše zdravni
ke,« je menil Peter Strouhal, mla
di zdravnik iz Tabora, ki mu je 
splošna medicina kar krepko zle
zla pod kožo.

Irena Jelen-Baša

Franc Romih in Edi Vlašič

Vrvna tehnika
Prva Savinjčana s specialno obrtno dejavnostjo

V  Sloveniji je  že nekaj alpi
nistov in jam arjev, Iti svoje 
znanje uspešno koristijo za 
najrazličnejša višinska dela, 
ki so postala osnova njihove
ga poklicnega udejstvova
nja. Marsikatero tovrstno 
društvo pa si na ta način za
gotavlja sredstvfcza izpelja
vo programov in realizacijo 
akcij odpravarskega znača
ja. V našiiObčini so po višin
skih delih .z  .uporabo vrvne 
tehnike najbolj znani pre
boldski jam arji, ki so doslej 
že opravili Meč~ takšnih del. 
Tako so prebarvali dimnik v TT 
Prebold, napravili reklamne napi
se za IGM Gradnja na dimniku pri 
hali Golovec, čistili Hmezadove 
silose v Žalcu in opravili še vrsto 
drugih del. Tvorijo pa tudi poseb
no enoto pri OŠ civilne zaščite za 
reševanje z visokih zgradb, kjer 
je od najrazličnejših oblik upora- 
bljena'vrvna tehnika. Med tisti
mi, ki sta svoje znanje vrvne 
tehnike povezala s poklicem 
in imata samostojno obrtno 
dejavnost, pa sta tudi FRANC 
ROMIH s Polzele in EDI VLA
ŠIČ iz Letuša, ki sta tako tudi 
prva Savinjčana, ki imata re
gistrirano obrt za specialna 
višinska dela — njuni osno
vni rekviziti ali delovna sred
stva pa so vrvi, razne priže
me, vponke in plezalni pas 
ter vse tisto, kar sodi k opra
vljanju posameznega dela.

Franci in Edo sta kot pleskarja 
združevala delo v SIP-u, med tem 
časom sta se začela udejstvovati 
kot jamarja pri ponovno oživlje
nemu jamarskemu klubu v Letu
šu. Prišlo je do navezave tesnej
ših stikov s preboldskimi jamarji 
in s tem tudi do srečanja z vrvno 
tehniko. Z velikim navdušenjem 
sta jo sprejela in se zagrizeno lo
tila učenja. Vsakokrat, ko je kaj 
dišalo po vrvni tehniki, sta bila 
zraven in tako nabirala nova zna
nja in izkušnje. Prav hitro sta spo
znala, da bi lahko to znanje pove
zala s svojim poklicem in odloči
tev je padla. Sedaj že dobro leto 
uspešno opravljata svoje delo, 
čeprav sta v začetku morala po
prijeti za najrazličnejša opravila iz 
svoje pleskarske stroke. Dobre in 
zaupljive delodajalce sta našla pri 
celjskem Ingradu, Hmezadu in 
drugod. Prav vsi spoznavajo 
prednosti vrvne tehnike za opra

vljanje nekaterih del, ki so tako 
opravljena hitreje in bistveno ce
neje, saj ni potrebno postavljati 
gradbenih odrov. Prav v tenisa je 
tudi glavna prednost vrvne tehni
ke. Res je, da ji nekateri še ne 
dajejo pomena, ki ji gre, in o če
mer govorijo rezultati, vendar so 
prednosti očitne in vse več bo ti
stih, ki bodo morali to priznati.
Ediju in Franciju, kakor tudi dru
gim tovrstnim obrtnikom ter dru
štvom v bodoče dela ne bi smelo 
primanjkovati. Hitreje in ceneje je 
kapital, ki ga ne gre zanemarjati.

Žalčani in delavci celjskega In
grada so Edija in Francija lahko 
opazovali pri njunem delu v blo
kovni soseski in prav gotovo so 
videli, s kakšno lahkoto sta opra

vljala svoje delo pri nameščanju 
odtočnih cevi. Tudi mi smo jih za
lotili pri tem opravilu in tako prika-, 
zali njuno početje s sliko in bese
do. Prepričali pa smo se, da to 
delo opravljata s posebnim zado
voljstvom in da so vrv, vrvna pri
žema, vrvna zavora, pas, vponke 
in še kaj več kot le sredstva za 
opravljanje tovrstnih del in zaslu
žek. Z njimi preživita doberšen 
del dneva med tednom pa vendar 
se ob nedeljah ponovno predaja
ta njenim možnostim, tokrat s pri
jatelji ob raziskovanju podzemelj
skega sveta. Pa srečno Edi in 
Franci in vajina zaščitna znamka 
»RENOVAL«

N. Darko

EDI IN FRANCI MED DELOM

Turistični nagelj Zvonetu Štormanu
Pogosto se zgodi, da primerja

mo gostišča, tako družbena kot 
zasebna, v naši občini. Mnenja se 
pogosto krešejo, vendar najpo
gosteje obvelja, da je med naj
boljšimi aii celo najboljše gostiš
če Štorman v Šempetru. Ljubljan
ski televizijci pa so izbirali po Slo
venskem in tako imeli mnogo 
večjo izbiro. Pa vendar smo pre

teklo soboto lahko videli, da je 
prav to gostišče oziroma njegov 
lastnik Zvone Štorman prejel turi
stični nagelj. Svojo odločitev so 
utemeljili s tem, da je v tem go
stišču osnovni namen zadovoljen 
gost. Iz tega razloga je tu odlična 
hrana, prvovrstna pijača, hitra in 
prijazna postrežba. K prijetnemu 
počutju prispevajo še lepo ureje

ni in čisti prostori. Vsekakor ima 
Zvone Štorman za to največ za
slug. Pravijo, da je dal tovrstni 
dejavnosti nov, svež ton in za to 
so mu pripeli turistični nagelj. Go
tovo si ga je zaslužil in mi mu zanj 
iskreno čestitamo!

T. TAVČAR

Matematiki tekmovali
Na OŠ v Braslovčah je bilo mi

nulo soboto občinsko tekmova
nje mladih matematikov. Pomerilo 
se je 72 učencev in učenk šeste
ga, sedmega in osmega razreda.

Vrstni red — 6. razred: 1. Aleš 
Zavšek (OŠ Petrovče), 2. Vinko 
Felicijan (OŠ Vransko), 3. Davorin 
Dobravc (OŠ Žalec); 7. razred: 1. 
Peter Pur, 2. Urška Kranjc (oba

OŠ Žalec); 3. Andrej Galjot (OŠ 
Braslovče); 8. razred: 1 Andrej 
Kampuš (OŠ Žalec), 2. Sašo 
Vrečko (OŠ Griže), 3. Suzana 
Ograjenšek (OŠ Žalec). Prva dva 
iz sedmega razreda in prvi trije iz 
osmega se bodo udeležili repu
bliškega tekmovanja matemati
kov, ki bo prihodnji mesec v Ce
lju. Poleg nagrad, ki so jih prispé-

vale nekatere delovne organizaci
je, so podelili še osemnajst Vego
vih srebrnih priznanj.

Vodja aktiva matematikov in fi
zikov občine Žalec Helena Ocvirk 
je dejala, da so bile naloge zelo 
zahtevne, posebno pa še za 
učence osmega razreda.

T. TAVČAR

Zambij povzroča hudo kri
V začetku aprila je bilo v 

Petrovčah vroče in še danes 
je  med krajani precej hude 
krvi. Prve dni aprila je  bila 
namreč v središču Petrovč, v 
Lepšinovi hiši, otvoritev bife
ja, ki ga ima v najemu Zlatka 
Zaplatič.

Otvoritvi bifeja so nasprotovali 
v krajevni skupnosti, predvsem 
pa v tamkajšnji osnovni šoli, ki se 
nahaja v neposredni soseščini. 
Stališče krajevne skupnosti je bi
lo, da soglasja za bife ne morejo 
izdati, dokler nimajo ureditvenega 
načrta za center Petrovč. Ostro 
pa so se novi pridobitvi postavili 
po robu predstavniki šole. Pred
vsem so občinski sekretariat za 
urejanje prostora, varstvo okolja 
in gradbeništvo, komite za druž
beno planiranje in družbenoeko
nomski razvoj ter sekretariat za 
notranje zadeve opozorili na pro
metne težave, ki jih bo povzročal 
novi lokal oziroma parkiranje 
pred njim Na šoli se tudi bojijo, 
da bo šolsko dvorišče, ki je tudi 
igrišče za otroke v celodnevni šo
li, postalo pravo parkirišče.

Kaj pravijo na vse te pritožbe 
predstavniki žalske občine? Po 
besedah sekretarja sekretariata 
za urejanje prostora, varstvo oko
lja in gradbeništvo ter načelnika 
oddelka za drobno gospodarstvo

je z odprtjem novega lokala vse v 
najlepšem redu, »kajti noben do
kument ne določa, da mora lokal 
imeti svoje parkirišče. To velja le 
za magistralne ceste, pa še tam 
je to določilo marsikdaj sporno. 
Mislim, da gre precej za nevošč
ljivost ljudi,« je komentiral pred
stavnik oddelka za drobno go
spodarstvo.

Mi smo si lokal in njegovo oko
lico ogledali. Jasno je, o čemer 
se lahko vsak obiskovalec prepri
ča, da bo za prometno varnost 
tam nekaj treba ukreniti. Pa ne 
šele takrat, ko bodo obstoječe 
razmere že terjale človeško žrtev.

Sicer pa: pustimo času čas in po
kazalo se bo, ali se je odprtje iz
plačalo ali ne.

Lahko pa v primeru Petrovč za
pišemo tole: vsaj en dober, mor
da tudi večji lokal kot je Zambij. 
tamkaj resnično potrebujejo. 
Vsako leto namreč prihaja v ta 
kraj veliko ljudi, vernikov iz razli
čnih krajev Slovenije in Jugoslavi
je. Brez objekta, kjer bo na voljo 
vsaj sendvič, kozarec pijače in 
straniščna školjka, se turizem ne 
bo razvijal. Denar od turizma, ver
skega ali katerega drugega, pa bi 
prišel še kako prav.

Irena Jelen-Baša



»M anjka denarja, pa tudi volje«
Konec marca je  bila v Gri

žah letna konferenca zveze 
kulturnih organizacij. Udele
ženci so obravnavali delo v 
lanskem letu, spregovorili o 
letošnjih načrtih, izvolili so 
novega predsednika zveze in 
na koncu podelili odličja naj
bolj zaslužnim kulturnim de
lavcem.

Letno konferenco so otvorili 
učenci tamkajšnje osnovne šole, 
kitarist Andrej Okorn, pevka 
Alenka Češarek in predsednik 
griške Svobode, kj je predstavil 
delo kulturnih skupin v njihovi 
krajevni skupnosti.

Zatem so na konferenci oce
njevali delo v lanskem letu. V ob
čini je delovalo 43 pevskih zbo
rov: 23 odraslih ter 20 mladinskih 
in otroških zborov. 12 zborov je 
sodelovalo na občinski reviji v 
Preboldu, 3 zbori sp se udeležili 
medobčinskega srečanja v Celju. 
Med občinskimi glasbenimi prire
ditvami so bile Mali tabor v Gri
žah, Družina poje v Andražu ter 
revija pevskih zborov osnovnih 
šol. Dobre rezultate pa so lani 
spet dosegale pevke dekliškega 
zbora z Gomilskega in mladin
skega zbora žalske osnovne šo

le. V občini so lani delovali štirje 
pihalni orkestri, kjer so težave 
predvsem zaradi pomanjkanja 
denarja, aktivni pa so bili tudi trije 
tamburaški orkestri, in sicer v Li
bojah, Grižah in na Polzeli. Na po
dročju domače in zabavne glasbe 
so se izkazali Grižani s srečanjem 
citrarjev, kulturniki v gasilskem 
društvu Matke, ki so organizirali 
srečanje harmonikarjev, ter orga
nizatorji revij domačih ansamblov 
v Libojah, Andražu in v Vinski go
ri.

Z gledališko dejavnostjo se je 
lani v občini ubadalo 10 dramskih 
skupin, ki so pripravile devet pre
mier celovečernih del in 2 mladin
ski predstavi. V'zvezi ocenjujejo, 
da so dramske skupine naredile 
korak naprej pri izbiri besedil, še 
vedno pa jih pesti pomanjkanje 
režiserjev, opreme in garderobe. 
V zvezi tudi menijo, da je med 
člani gledaliških skupin premalo 
zanimanja za izobraževanje.

Precej revni smo po zbranih 
podatkih v občini na področju lut
karstva. Lutkovna skupina deluje 
le v Grižah, štiri pa na osnovnih 
šolah. Ti podatki, menijo v zvezi, 
verjetno ne povedo resnice, saj 
lutkovne skupine občasno deluje

jo skoraj na vseh šolah in v vzgoj
no varstvenih ustanovah.

V žalski občini so, zlasti mladi, 
navdušeni za plesno dejavnost. V 
15-ih ritmičnih skupinah so pove
zani in v osmih folklornih skupi
nah. Deluje pa samo ena folklor
na skupina odraslih, in sicer v 
Šempetru.

Poleg vseh omenjenih dejavno
sti pa v žalski občini delujejo še 
številne druge: likovno-razstavna, 
literarna, potem kinematografska 
dejavnost. Zelo živahno pa je bilo 
lani v šolskih kulturnih društvih, 
kjer je delovalo 120 različnih sku
pin. Najpomembnejša novost pri 
njihovem delu je po oceni zveze 
organiziranje kulturnih dnevov.

Se o krajevnih društvih so 
spregovorili na konferenci. Skup
no jih je 22, njihovo delo pa je od
visno predvsem od pridnosti in 
predanosti vodij in pa članov od
borov.

In kakšni so načrti za letošnje 
leto? Med drugim bodo v zvezi 
sodelovali pri praznovanju 120-le- 
tnice drugega slovenskega tabo
ra v Žalcu ter občinskega prazni
ka na Vranskem. V svojih načrtih 
so zapisali, naj bi v občini prepe
valo 21 odraslih, en mladinski in

18 šolskih zborov. Nadalje bodo 
pomagali pri izobraževanju ter 
nakupu opreme in instrumentov 
pihalnim orkestrom, tamburaši pa 
naj bi letos pridobili kar največ 
novih članov, saj so številčno te 
skupine precej revne. Člani dram
skih skupin naj bi s skupnimi 
močmi pripravili igro Matiček se 
ženi ob 120-letnici tabora, velik 
uspeh pa bi po oceni zveze dose
gla skupina, ki bi se ji uspelo pre
biti na republiško revijo. V zvezi 
kulturnih organizacij pa načrtuje
jo vrsto prireditev in revij, ki bodo 
med letom organizirane po posa
meznih krajih.

V nadaljevanju so na tej konfe
renci izvolili predsednika zveze. 
Na čelu organizacije bo Jože Jan
čič, ki je po odstopu Milana Les
jaka že opravljal to nalogo kot 
podpredsednik. Jože Jančič je na 
koncu podelil zlata, srebrna in 
bronasta odličja Zveze kulturnih 
organizacij.

Irena Jelen-Baša

Povedali so:
Razprava na letni konfe

renci v Grižah sicer ni bila 
najbolj živahna, toda nekaj

razpravljalcev se je le oglasi
lo. Takole so povedali:

Jože Jančič, Liboje: »Kultu
ra je bogastvo preteklosti, pri
hodnosti in sedanjosti. Ni res, da 
manjka samo denarja za kulturno 
delo. Tudi pripravljenosti za delo 
ni več. Če se bomo tako obnašali, 
tudi naše nacionalne kulture kma
lu ne bo več.«

Stanko Novak, Polzela:
»Zelo me moti, da lahko posluša
mo zborovsko petje na radiu in 
televiziji v glavnem takrat, ko ne- 

' kdo umre. Sredstva javnega ob
veščanja, zlasti radio in televizija, 
bi na tem področju morala nare
diti veliko več. Poleg tega pa se 
sprašujem, kdo je dovolil moder
no izvedbo Zdravljice.«

Margit Juteršek, osnovna 
šola Žalec: »Na šolah smo ve
seli, da se še vedno precej pre
peva', zbori pa dosegajo tudi do
bre rezultate. Poleg tega se spet 
vračamo k ljudskim izročilom, zla
sti s kulturnimi dnevi. Ravno v teh 
primerih se tesno povezujejo kul
turni delavci v kraju in na šoli. Te
sna je povezava na Polzeli, v Pre
boldu, tudi v Žalcu. Treba je nare
diti korak — vi iz društev v šole, 
mi na vaše prireditve.«

Zorka Godler, Liboje: »Veli
ko še da narediti, če se društva 
povežejo z delovnimi organizaci
jami. V Libojah si ne znamo pred
stavljati, kako bi bilo, če bi bili ve
zani le na denar zveze. Toda dru
štva ne smejo terjati le denarja, v 
delovnih organizacijah je treba 
kdaj pa kdaj pripraviti tudi kakšen 
program.«

Ivan Centrih, Žalec: »V naši 
občini imamo toliko denarja, da bi 
lahko imeli eno poklicno godbo. 
Vendar kulturniki niso bili nikdar 
razvajeni. Delajo s srcem, tega pa 
ne moreš plačati. Imamo veliko 
godb, dramskih skupin — zakaj 
danes ni tukaj nobenega pred
stavnika republiške zveze? Mi
slim, da zato, ker ti ljudje nikdar 
niso delali v društvih. Veliko de
narja damo republiški zvezi. Pra
vijo, da gre denar v Beograd, to
da v Ljubljano se steka denar iz 
vseh občin. Če imamo Jugoslova
ni preveč birokracije, je imamo v 
društvih premalo. Samo polovico 
poročil imamo, v Celju je npr. ža 
vsak dinar treba napisati troje po
ročil.«

Anka Krčmar, Žalec: »Se
dem krajevnih knjižnic imamo in 
osem izposojevališč. Če smo kul
turniki, bodimo to v celoti. Zato 
naj kulturna društva spbdbujajo 
delovanje izposojališč, kajti knji
ga postaja najcenejša kulturna 
ponudba.«

Milan Lesjak, Žalec: »Pri 
vseh napisanih poročilih pogre
šam nekaj besed o kadrih in stro
kovnih vodjih posameznih skupin. 
Imamo namreč vrsto usposoblje
nih ljudi, ki pa žal ne delajo. Tako 
delamo sami, ker drugih, boljših, 
ni. Sprašujem se, zakaj? Glede 
zborovskega petja pa mislim, da 
se moramo zavedati neke resni
ce. Te, da se je spremenil sloven
ski živelj, da imajo danes družine 
le po enega otroka. V teh druži
nah se res ne more prepevati ta
ko, kot se je včasih pelo po šte
vilnih slovenskih družinah. Glede 
denarja pa bi rekel tole: nekaj ga 
je še, toda vsi bi radi imeli vse. 
Premalo pa upoštevamo delo in 
rezultate dela.«

ZLATE PLAKETE so prejeli: Alojz Jazbec, Velika 
Pirešica; Franc Laznik, Šempeter; Viktor Oblak, Liboje.

SREBRNE: Zvone Artnik, Šempeter; Marinka Ba
loh, Liboje; Franc Čretnik, Liboje; Vili Germadnik, Libo
je ; Marjana Marovt, OŠ Žalec; Anton Mlinarič, Liboje; 
Marjan Oblak, Liboje; Franc Žerdoner, Vinska gora; in 
podružnična šola Liboje.

BRONASTE: Dani Aristovnik, Petrovče; Cvetka 
Časi, Šempeter; Oto Jošovc, Petrovče; Ljubo Korber, 
Žalec; Milan Lesjak, Vinska gora; Miha Macur, Titovo 
Velenje; Nežika Ribič, Griže; Slavko Tanšek, Petrovče; 
Jože Tkavc, Šempeter; Leopold Vočko, Liboje; Rajko 
Vodovnik, Petrovče; in Pavel Vozelj, Pernovo.

PRIZNANJA: Nuša Božiček, Žalec; Rozca Goršek, 
Griže; Meta Jakop, OŠ Žalec; Brigita Končan, Gotovlje; 
Metka Kos, Ločica pri Polzeli; Cvetka Lebar, Griže; 
Slavko Lednik, Petrovče; Marjana Lesjak, Vinska gora; 
Zdenko Lešnik, Vinska gora; Zlatka Masnec, Šempeter; 
Jolanda Petek, OŠ Šempeter; Marjeta Strožič, OŠ Pre
bold; Breda Veber, Oš Griže; Igor Veligošek, Griže; in 
Alenka Vrenko, Šempeter.

Delegati o kulturi V

Poročilo sprejeto molče
V prvi polovici aprila je bila seja 

skupščine Občinske kulturne 
skupnosti, na kateri so se uvodo
ma predstavili učenci osnovne 
šole Peter Šprajc iz Žalca s kraj
šim kulturniiTvprogramom. V na
daljevanju je bila ena izmed točk 
dnevnega reda namenjena izvaja
nju programa skupnosti in ZKO v 
preteklem letu. Poročilo je bilo 
sprejeto molče, niti pohvale niti 
kritike, kljub temu da je bila kul
turna dejavnost preteklega leta 
izredno pestra in bogata. Pa bi se 
prav lahko ga primer vprašali, za
kaj je hmeljarski muzej v takšni 
anonimnosti in če ga šole dovolj 
poznajo in vanj vodijo svoje 
učence? Zastavljeno bi lahko bilo 
tudi vprašanje, zakaj se nameni 
za Kulturni dom v Žalcu več sred
stev (9.280.000) kot za vse akcije 
na področju varstva naravne in 
kulturne dediščine (7.180.000), 
ob tem pa še planirana sredstva 
niso bila izkoriščena! Ali imamo 
res že na področju varstva kultur
ne dediščine rešena vsa vpraša
nja od Novega Celja, Flajsove hi
še in podobno? Pri dbravnàvi fi

nančnega programa za 1988 je 
eden izmed delegatov ugotovil, 
da daje kulturna skupnost pro
centualno (181 %) več za skupne 
službe, kot je poprečje vseh inte
resnih skupnosti (174 %) ali kot je 
predviden pritok sredstev v letu 
1988 (173 %). Zanamci se bodo 
lahko vprašali, kako smo čuvali 
slovenske narodne zaklade, zato 
je predlagal nov izračun in na
mensko dodelitev sredstev za 
ureditev Novega Celja. Ob tem pa 
je zanimivo, da ga nihče od dele
gatov, niti tisti s Hmezadove hiše, 
ni podprl. Po obširni razlagi vodje 
skupnih služb je ostal finančni 
plan takšen kot je, z obvezo, da 
se stvari uredijo z morebitnim re
balansom.

Zanimiva je bila razprava pri 
obravnavi poročila o delu Kultur
nega doma Žalec. O samem delu 
je bilo na seji malo govora, vse 
preveč pa so bili poudarjeni teh
nični problemi vzdrževanja doma 
— od ogrevanja do zamakanja 
strehe.

Ob vsem tem pa ni bil izposta
vljen noben drug kulturni objekt v

občini,'ki jih društva vzdržujejo 
sama ob skromni pomoči kultur
ne skupnosti!

Sprejet je bil tudi predlog poi
menovanja kulturnega doma, ki 
bo nosiljme po II. slovenskem ta
boru v Žalcu.

Programi so sprejeti, ni pa bila 
sprejeta pobuda sindikata, da bi 
se ob 50-letnici premiere Krefto
ve Velike puntarije ta predstava 
obnovila. Leta 1,938 so igro upri
zorili v Preboldu, ker se v Ljublja
ni zaradi revolucionarne vsebine 
ni smela igrati. V predstavi je vi
deti konkretno uresničitev skle
pov partijske konference v Šmi- 
glovi zidanici, ki so zahtevali, da 
gredo komunisti med množice in 
tam delujejo. Preboldski komuni
sti so se povezali, pravzaprav so 
vodili Vzajemnost, povezali pa so 
se z Društvom kmečkih fantov in 
deklet in skupaj uprizorili to delo. 
Mi pa na takšne zgodovinske tre
nutke, ki potrjujejo našo nacio
nalno in razredno-dèlavsko zgo
dovino, vse preradi pozabljamo. 
Zato bodo kulturniki raje uprizorili 
Matička. —fj

Morala je na razpotju
»Rad prihajam med ljudi in rad 

jim govorim. Treme nimam, ker 
govorim tako, kot mislim,« je pri
čel pogovor, kr sta ga organizirali 
občinska konferenca ZSMS in 
Občinska matična knjižnica, dr. 
Vekoslav Grmič. Prostori Občin
ske matične knjižnice so bili tudi 
tokrat zasedeni do zadnjega koti
čka, kar potrjuje, da je za pogo
vore o aktualnih vprašanjih druž
be vedno precej zanimanja. To
krat je beseda tekla o religiji in 
morali.

»Nekdaj je bila religija trda

opora morali, sedaj pa ima mora
la vedno manj opore v religiji,. Mo
rale se ne da naučiti, za to je po
trebna vzgoja in predvsem zgled. 
Teološko jo ne moremo več ute
meljevati, na razpotju pa je tudi v 
socialističnem sistemu. Človek 
se mora v družbi ravnati tako, kot 
to zahteva okolje. Za moralno 
ravnanje je potrebno tudi motivi
ranje. Motiv pa je mirna vest. 
Identičnost s samim seboj pa da
je mirno vest. Zakonodaja mora 
spodbujati moralno ravnanje in 
če družba ravna moralno, potem

se tako obnaša tudi posameznik. 
Sedanje družbene razmere so za
ostrene predvsem zaradi tega, 
ker je morala na razpotju. Krš
čanstvo in socializem sta si lahko 
najbližia prav na področju mora
le,« je v uvodu razgovora med 
drugim dejal dr. Vekoslav Grmič. 
V več kot tri ure trajajočem pogo
voru je tekla beseda o duhovnih 
gibanjih in vse pogostejših poja
vih samomorov.

jk
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Razstavljal Radovan Mirazovič
V Savinovem salonu v Žalcu so konec marca gostili slikarja Radovana Mirazoviča. Na ot

voritvi je  Marlen Premškova tega mojstra .iz Bosne takole predstavila: »V njegovih delih pred
njačijo tihožitja, zanimajo ga krajinski pogledi, na mogih delih pa prevladujejo veličastni kom
pleksi znamenitih srbskih samostanov in njihovih relikvij. Močno je navezan na ljudsko izroči
lo, je  slikar, ki si ne da vzeti izkustev preteklosti. Veliko svojih sil je  posvetil zaščiti kulturne 
dediščine v Šabcu, kjer je bil do lani upravnik Narodnega muzeja. S svojim delom je svoji re
publiki in Jugoslaviji nedvomno zagotovil veliko doto.«

I. Baša

u p

V Ženevi je letos odprta 
celoletna mednarodna raz
stava fotografij z naslovom: 
Zdravje za vse, vsi za zdra
vje. Razstavo so pripravili v 
organizaciji združenih naro
dov, fotografije pa prikazuje
jo prizadevanja organizacij, 
da bi uresničile svoj cilj: 
zdravje za vse do leta 2000. 
Teme, ki jih prikazujejo foto
grafije, so predvsem nasled
nje: skrb za stare in invalid
ne ljudi, načrtovanje druži
ne, varstvo pri delu, prehra
na, zdravstveno prosvetlje-

vanje, varstvo matere in 
otroka, varstvo pred bolezni
mi, prvo pomoč, preprečeva
nje odvisnosti od alkohola, 
tobaka, zdravil in mamil.

V Ženevi je  na te teme raz
stavljena tudi serija šestih 
fotografij Žalčana in našega 
sodelavca Ljuba Korberja. 
Organizatorji razstave so mu 
aprila za to odlično serijo fo
tografij podelili mednarodno 
priznanje organizacije zdru
ženih narodov. Za to prizna
nje mu od srca čestitamo tu
di v našem uredništvu.

Komisija za kulturo pri_ Občin
skem sindikalnem svetu Žalec je 
konec minulega tedna pripravila v 
Preboldu seminar za organizator-' 
je kulture v organizacijah združe
nega dela, krajevnih skupnostih 
in šolah. Seminarja se je udeleži
lo 21 animatorjev, o posameznih 
temah pa sp predavali Doro Hvali
ca iz RS ZŠS Ljubljana, Anka Kr
čmar, ravnateljica Občinske mati
čne knjižnice Žalec, in Jože Jan
čič, predsednik ZKO Žalec. Več o 
seminarju nam je predsednik ko
misije za kulturo pri občinskem 
sindikalnem svetu Franci Uratnik 
povedal takole.: »Seminar je trajal 
en dan, slušatelji pa so obdelali 
naslednje teme Vloga Zveze sin
dikatov Slovenije na področju 
kulturnega življenja delavcev, 
oblike in metode kulturne anima
cije v OZD, Obveščanje in propa
ganda za kulturne prireditve, Knji
ga išče bralca, bralec išče knjigo, 
Dosežki in načrti kulture v občini 
in sodelovanje z Zvezo kulturnih 
organizacij. Menim, da so bili kul
turni animatorji s seminarjem za
dovoljni ter da bodo svoje prido
bitve prenesli v svoje delovne 
sredine.«

T. TAVČAR

Mednarodno priznanje Ljubu Korberju S e m i n a r
z a
k u l t u r n e
a n i m a t o r j e



PIONIRSKI
KOTIČEK

Čakanje
Gledam skozi okno, 
imam solzne oči . . .  
Gledam v daljavo, 
a tebe še ni . . .
Jočem za teboj,
ker še vedno ljubim te . . .
Jočem za to,
da vrnil bi se . . .

Barbara Hrovatič,
Tožba drevesa Oš Žalec

Sonce je naznanjalo lep dan, odločim se, da pojdem v gozd na sprehod, zraven vzamem še košarico za 
kakšen gozdni sadež, če ga morda najdem.

Pod nogami mi šelesti listje, hodim po mehkem mahu, v krošnjah dreves prepevajo ptice svojo pesem, 
drevesa se rahlo pozibavajo v vetru.

Zaslišim tiho stokanje, korak mi zastane, sliši se, kakor bi kdo jokal. Stopim dalje in zagledam veliko 
drevo z mogočnimi vejami. Veter ga le s težavo pozibava, po deblu mu polže debele solze. Drevo se mi za
smili, stopim k njemu in otožno spregovori: »Joj, kako sem nesrečno. Zelo sem se postaralo. Da, kje so tista 
moja mlada, srečna leta? Vsi prijatelji so mi zavidali lepo mladost, bujno rast, moje zelenje. Ponosno sem 
rastlo v mladeniča, sosedje prijatelji so nevoščljivo opazovali mojo lepoto. Ptice so najraje gnezdile v moji 
košati krošnji. Pod mojo senco so dremali zajčki, rasle dišeče gobe, zimzelen je krasil moje deblo. Ljudje so 
me hodili gledat in hvalili mojo rast, da bom za lepe deske. Joj, takrat še nisem razumelo teh besed in bilo 
sem ponosno. Toda danes, ojoj, poglej, sem že žigosan in to pomeni smrt. Bojim se hrupne žage, bojim se 
slovesa od prijateljev in gozda, kjer je moj srečen dom.« Prišli so ljudje in mogočni bor je padel.

Vilma Sekalšek, 
OŠ Griže

Zaključek 

bralne značke
2. aprila — na dan Anderseno

vega rojstva — se uradno zaklju
či tekmovanje za bralno značko.
Od tega dne dalje se vrstijo po
delitve značk. Na osnovni šoli Pe
ter Šprajc-Jur v Žalcu je bila to
kratna častna gostja ob podelitvi 
pesnica Neža Maurer. Zaživele so 
recitirane in zapete pesmi Neže 
Maurerjeve in Mete Rainerjeve, ki 
se svečanosti ni mogla odzvati, k 
vzdušju pa je prispevala izvirna 
scena z otroškimi ilustracijami.

Bila je dobra zgodba
Pred nekaj dnevi sem končala scenarij filma Super malček. Zgodba pripoveduje o malčku, ki se je rodil 

z nadnaravnimi močmi in rešuje svet pred zlom . .. Scenarij sem poslala na RTV Ljubljana. Danes sem dobila 
odgovor: »S tvojim scenarijem smo zelo zadovoljni. Čestitamo! Vabimo te, da se zglasiš v naši hiši, da se 
pogovorimo o snemanju.«

Postalo mi je vroče. Moj scenarij, pa tak uspeh! Ne, tega res nisem pričakovala. Še enkrat sem prebrala 
pismo in stekla v kuhinjo: »Mami, mami, preberi tole!« sem zavpila. Izročila sem ji pismo. »V torek mi pa ne 
bo treba v šolo, la, la, la,« sem si pela. »Kaj pa imate v šoli, da si lahko doma?« »Nič, kar preberi pismo!« sem 
ji odgovorila. »No, zaradi tegale pa res ne boš izostala od pouka,« je rekla in pogledala na naslov, če poštar 
morda ni pomotoma prinesel pisma k nam. Toda poštar se ni zmotil. . .

V torek zjutraj sva vseeno šli v Ljubljano. Imela sem strahotno tremo pred skupino mož. Vstal je tovariš 
srednjih let, najprej pozdravil mamo, potem še mene. »Ti si torej avtorica scenarija, ki je več kot odličen! 
Glede na tvojo starost pa sploh. Odločili smo se, da po njem posnamemo film, če se seveda strinjaš. Jaz bi 
prevzel režijo, tebi pa ponujam vlogo v tem filmu.« Pogledala sem mamo, se nasmejala, v ušesih pa mi je še 
kar zvenelo: »Tebi pa ponujam vlogo v tem filmu!« Prikimala sem in poslušala naprej. Rekel je: »Fotograf, 
prosim!« in se zopet obrnil k nama. »Če se strinjate, bi s snemanjem začeli čez tri mesece «

Pomislila sem; »Jaz, pa filmska igralka, ne to ni mogoče!« Tedaj se je v sobi zaslišal zvonec, ki je bil v 
resnici glas moje budilke; zbudil me je iz prijetnih sanj. Zaspano sem odprla oči, prižgala luč in utišala budil
ko. »No vsaj v sanjah sem skoraj postala igralka,« sem pomislila in se počasi skobacala iz postelje.

Mojca Goropevšek, 
OŠ Vransko

Od 21. so 26. 3- 1988 je bil sejem Alpe Adria v Ljubljani. Ta 
sejem je organizirala gospodarska zbornica Slovenije. V hali B je 
imel razstavni prostor vrtec za prikaz svojega dela, v drugem pa 
komerttOLna šola za turizem. Na koncu sta imeli prostor osnovni 
šoli: iz Kamnika in naša.
Na razstavi smo predstavili izdelke starih obrti, Polzelo z 
znamenitostmi, oneznaženost okolja. Poudarek je bil na predstaviti 
p r i p o m o č k o v ,  ki so jih uporabljali nekoč pri obiranju hmelja.
2A. 3. pa smo v hali B v živo predstavili delo nekaterih dejavnosti 
na področju turizma na naši šoli. Za dobro razpoloženje so poskr
beli tamburaši DPD Svoboda, Damjan Bahč in drugi glasbeniki naše 
šole.
Delo je potekalo po naslednjem programu:
Ena skupina je pod vodstom tovarišice Velerjeve izdelovala ko
pice, koše in broške, druga skupina je pod vodstom tovarišice 
Pučakove šivala prte, vreče in jih polnila z meliso, tretja skupina 
pod vodstom tovariša Koresa je pletla koše in steklenice. Četrta 
skupina pod vodstom tovarišice Pfeiferjeve pa je pripravila 
degustacijo pečene krače in koruznega kruha, peta skupina je ogle
dala sejem in pripravljala reportažo. Vmes pa 30 nastopali 
glasbeniki. Za n e p r e k i n j e n  program je skrbela tovarišica Repnikova. 
Pred razstavnim prostorom se je zbiralo veliko mladih ljudi.
Zanimalo jih je, kako delamo.

Mlodl io  turizem -  Twliem «o m lode^^

ALPE ADRIA Ljubljana

21. 03. -  2«. 03 . 1968

Iz rok v roke
Konec marca je bila v žalski 

občini tri dni Kurirčkova pošta. 
Sprejeli so jo mladi iz osnovne 
šole Vransko od svojih vrstnikov

pri spomeniku NOB na Trojanah 
nato pa je potovala od šole do 
šole po skrivnih poteh mimo za
sed. Povsod kamor je prišla, so ji

pripravili bogat kulturno-umetni- 
ški program, nazadnje pa so jo 
mladi iz OŠ Petrovče predali pio
nirjem OŠ Veljko Vlahovič iz celj
ske občine. Poleg osrednje Ku
rirčkove pošte so pripravili v ob
čini tudi dve lokalni, in sicer iz 
Vinske gore in Letuša.

Letos je akcija Kurirčkove po
šte zastavljena nekoliko drugače 
kot prejšnja leta. V torbici ni več 
pisem, temveč seznam nalog, ki 
jih pripravijo učenci za vrstnike ti
ste šole, ki prevzema kurirčkovo 
torbo. V desetih dneh morajo 
opraviti te naloge, ki so po vsebi
ni zelo različne, od športnih tek
movanj do obiskov partizanskih 
domačij, znanih ljudi v kraju do 
zgodovinskih obeležij, imajo zna
čaj splošne ljudske obrambe, 
družbene samozaščite, so iz dela 
pionirskih organizacij in še kaj. 
Na sliki: Pionirke OŠ Petrovče 
Petra Verbič, Jana Randl in Nata
lija Drev čakajo, kdaj bodo lahko 
odšle na pot s kurirčkovo pošto.

T. TAVČAR

Pisma bralcev

Pozabljeni osmošolci
Leta odraščanja so za mladost

nika dokaj težavna, polna vzdi
hov, obljub, občudovanj, hrepe
nenj, iskanj, vznemirljivih srečanj, 
prepolna vzponov, pa tudi neu
spehov . . .  — vedno pa preplete
na z odkritimi in globokimi čustvi. 

Na plesni prireditvi, ki jo je or-

tanizirala Osnovna šola Peter 
prajc-Jur iz Žalca ob zaključku 

plesnega tečaja osmošolcev, je 
bilo nadvse svečano.

Nove frizure, frfotajoča krilca, 
pa sveže zlikane hlače in rahle 
rdečice na mladih obrazih so nas 
pritegnile k občudovanju njihove 
predstavitve.

Pa tudi mi starši nismo bili kar 
tako . . . , saj so nas otroci doma 
posebej poučili, da se moramo 
lepo obleči in še lepše obnašati.

Žareli so torej obrazi osmošol
cev, žareli so obrazi njihovih star
šev. Plesalci so plesali zanosno, 
starši pa so jih spremljali s po
nosnimi pogledi.

Ob zvokih glasbe je iz vsakega 
kotička v prostoru vela ljubezen. 

Le tam zadaj, za vrati, kjer je

Vprašanje, ki
V zadnjem času je mnogo raz

prav o novi ustavi, kar pa izgublja 
svoj pomen, saj istočasno ugota
vljamo, da se posamezna poziti
vna določila v veljavni ustavi ne 
izvajajo. Najbolj žalostno je dej
stvo, da se po njej ne ravnajo niti 
tisti posamezniki-funkcionarji, ki 
so že po svoji funkciji za to zadol
ženi. Kot dokaz za to mojo trditev 
naj navedem primer, ki sem ga 
sam doživel oziroma ga še doži
vljam.

Po mojih ugotovitvah so bile 
opravljene določene nepravilnosti 
v zvezi z registracijo oziroma evi
denco o stanovanjski prijavi, o 
čemer sem 13. januarja 83 opo
zoril sekretarja za NZ pri IS SO 
Žalec. Po moji razlagi mi je sekre-

ostalo nekaj osmošolcev, ki niso 
imeli te sreče, da bi lahko poka
zali, da so se tudi oni naučili prvih 
plesnih korakov, je ostalo vzdu
šje hladno in tiho.

Tam ni bilo muzike, tam ni bilo 
učiteljev in staršev, tam ni bilo 
ploskanja. . .

Pa vendar bi tudi ti pozabljeni 
osmošolci radi pokazali, kaj so se 
naučili in kako premišljeno in zav
zeto so se uredili za to sveča
nost.

Saj jim je njihov plesni učitelj 
govoril tudi o kulturi in zato se je 
treba še posebej potruditi za do
ber vtis, mar ne?!

Tudi moje veselo pričakovanje 
je začelo ugašati, ko nikakor ni
sem mogla najti med nastopajo
čimi svojega otroka.

»Verjetno bo v naslednji točki-,« 
sem si dejala. »Ali pa je premalo 
moških plesalcev in se bodo de
klice kasneje zamenjale.« Pa sem 
napačno sklepala, preveč po ma
terinsko ali pa morda po člove
ško?!

Ni je bilo ne pri prvem niti pri 
poslednjem plesu.

tar za NZ dejal: »Pravdič, če bi 
jaz prej vedel, da ste tako zategli, 
da vztrajate pri resnici, potem bi 
referenta G...... postavil pred di
sciplinsko komisijo, ker je kršil 
predpise ...« Nekaj kasneje je 
potem napisal, da predpisi niso 
bili kršeni.

Ker za isto stvar ne moreta ob
stojati dve nasprotujoči si resnici, 
že od takrat dalje vsa ta leta en
krat mesečno pisno zahtevam 
odgovor od IS SO Žalec. Odgo
vor, katera od obeh RESNIC je 
neresnica. Na mojo zahtevo ne 
dobim konkretnega odgovora, 
čeprav daje ustava občanu pravi
co, da postavi vprašanje, odgo
vorni funkcionar pa mu je dolžan 
odgovoriti. Ustava namreč ne do-

Glasba je še naprej živahno 
odzvanjala, le jaz sem jo vedno, 
slabše dojemala. Misli so mi uha
jale k učencem, ki so ostali 
osamljeni, prizadeti in pozabljeni.

Takrat mi je postalo tudi jasno, 
zakaj se dekle iz naše ulice ples
nega venčka sploh ni moglo ude
ležiti.

Organizatorji so se očitno v 
hlastanju za čimvečjim »revijalnim 
efektom« odločili in del otrok 
pred prireditvijo enostavno izloči
li.

Tudi če jim s strokovno peda
goškega vidika to spregledamo, 
jim tega iz obče človeškega in 
moralnega ne moremo in ne sme
mo!

To boleče popoldne bodo mo
rali učenci počasi pozabiti kot 
ostale grenke vtise iz osemletne
ga šolanja.

Vendarle pa bodo še kdaj v ži
vljenju poizkusili narediti korake, 
kjer bodo morali ujeti ritem. Ne 
dopustimo, da odplešejo na raz
glašeno glasbo.

Neli Kač

loča samo pravice, temveč tudi 
dolžnosti.

IS me je sicer napotil na komi
sijo za prošnje in pritožbe, tam 
pa so mi samo pojasnili, kakšne 
so njihove pristojnosti. Na nobe
nem forumu, kamor sem se obr
nil, nisem dobil konkretnega od
govora na moje konkretno vpra
šanje. Vse kaže, da me odgovorni 
želijo žejnega prepeljati preko 
vode.

Prav zaradi tega javno posta
vljam vprašanje in zahtevam, da 
mi sekretar za NZ SO Žalec, od
govori konkretno, katera od obeh 
posredovanih RESNIC je neresni
ca.

Stane Pravdič, 
Žalec

zahteva odgovor

Za kijučelk Pllesnega teča ja
^Delaven aktiv mladih zadružnikov v Taboru

Adi Laznik

Aktiv mladih zadružnikov tudi to zi
mo ni miroval. Bili so dejavni na raznih 
področjih, najbolj zagreti pa so bili pri 
organizaciji in izvedbi plesnega tečaja. 
Pred kratkim so v prostorih gasilskega 
doma organizirali zadnji slavnostni del 
tečaja, na katerega so povabili tudi 
svoje starše. Ob tej priložnosti smo 
tečajnikom postavili nekaj vprašanj. 
Povedali so nam:

ADI LAZNIK, predsednik aktiva 
mladih zadružnikov Tabor:. »Danes 
končujemo s tečajem in mislim, da 
nam je vsem skupaj žal, da se razhaja
mo. Hkrati pa smo veseli, da smo se 
toliko naučili. Naš aktiv je tako boga
tejši za novo uspešno akcijo, ki bo 
nedvomno pomembno vplivala na na
še nadaljnje delo. Ni nam žal, da smo 
po nekajletnem premoru šli v organi
zacijo tečaja, saj je zadovoljstvo obo
jestransko.«

MARJAN PIRNAT: »Interes za ple
sni tečaj je bil precejšen. Obiskovalo 
nas ga je okrog 60 tečajnikov. Bilo je 
prijetno in prav vsi se bomo tega radi 
spominjali. Glasba in ples mi veliko 
pomenita in to je že moj drugi tečaj. 
Če bom imel priložnost, se bom vklju
čil še v kakšnega nadaljevalnega, saj 
menim, da obvladanje plesnih veščin

Simona Turniek

Marjan Pirnat

dviguje samozavest in plemeniti življe
nje.«

MIRAN SIKOŠEK, voditelj plesne
ga tečaja: »Plesni tečaj v Taboru sva 
vodila z očetom Mirkom. Obsegal je 
osem vaj po svetovnem plesnem pro
gramu in sodi med začetne tečaje. 
Udeleženci tečaja so se tako naučili 
nekaj osnovnih standardnih in latinsko 
ameriških plesov, spoznali so nekaj 
modnih novosti in se poskusili v disko 
plesih ter rock'n-rolu. Seveda pa je 
časa premalo, da bi lahko vse to brez
hibno obvladali in zato bi bilo za izpo
polnitev znanja potrebno obiskovati 
še nadaljevalne tečaje ter izpopolnje
vati in utrjevati pridobljene prvine. Žal 
pa je teh tečajev izredno malo oz. jih 
praktično ni, kar velja za celo celjsko 
regijo.«

SIMONA TURNŠEK: »Tako kot ve
čini mladih tudi meni glasba in ples ve
liko pomenita. Da bi svoje znanje ples
nih veščin obogatila, sem se s svojimi 
prijateljicami vključila v to obliko uspo
sabljanja. Zelo sem zadovoljna z osvo
jenim znanjem, bilo je resnično prijet
no in družabno. Precej smo se naučili 
in mislim, da bomo osvojeno plesno 
znanje znali uporabljati na plesiščih,

Marinka Bokal

Miran Sikošek

čeprav bo utrjevanje osvojenega še 
potrebno.«

MARINKA BOKAL: »Današnji za
ključni tečaj je pregled vsega, kar smo 
se naučili v preteklih tednih. Mislim, da 
smo se trudili in osvojili plesne prvine 
standardnih in latlnsko-ameriških ple
sov v takšni meri, kot je to dopuščal 
čas. Želela bi svoje znanje še izpopol
njevati in če bo v jeseni za to kakšna 
prilika, se bom z veseljem vključila v 
nadaljevalni tečaj. Z znanjem različnih 
plesov je v družbi mnogo prijetneje in 
mislim, da je to že marsikdo spoznal.«

ANA ZUPANČIČ: »Ples in glasba 
mi veliko pomenita, zato sem se z ve
seljem vključila v plesni tečaj. S ple
som sem se začela ukvarjati že v šoli, 
kjer sem spoznavala vso lepoto in mik 
plesnih korakov. Mislim, da je ples se
stavni del človeškega življenja in tako 
naj ne bi bilo nikogar, ki ne bi znal ple
sati. Vsekakor pa je plesni tečaj bil iz
redno prijeten, zanimiv, družaben, kar 
je ob osvojenem znanju še dodatna 
vrednota.«

Tako pravijo o plesu in plesnem te
čaju mladi v Taboru, mi pa še dodaja
mo, da bi veljalo pričeti z organizacijo 
tovrstnega tečaja še marsikje drugje.

D. Naraglav

r .

Ana Zupančič



Društvo Partizan Prebold

osnova njihovega delaRekreacija —
Krajevna skupnost Prebold so

di med tiste krajevne skupnosti v 
občini pa tudi Sirie, ki se lahko 
pohvali, da ji telesna kultura in 
Športna rekreacija nista tuji. La
skavi naslovi, ki jih je  dobila v mi
nulih letih kot najboljia KS v 
Športni rekreaciji v SR Sloveniji, 
pa tudi drugi rezultati so plod 
vestnega in prizadevnega dela 
desetih telesnokulturnih organi
zacij ter drugih druStev, ki imajo 
v svojih programih telesno-Sport- 
ne aktivnosti. V tej množici dru
Stev telesnokulturnega pomena 
pa ima svojo vlogo tudi druStvo 
Partizan, ki letos praznuje 30-le- 
tnico obstoja. V večini krajevnih 
skupnostih je društvo Partizan glavni 
nosilec telesno-kulturne dejavnosti, v 
Preboldu pa so specializirana društva 
in zato je TVD Partizan usmerjen pred
vsem v vsesplošno rekreativno vadbo 
in izvedbo trim akcij.

Če se ozremo v preteklost in delo
vanje društva Partizan skozi obdobja, 
lahko ugotovimo, da je vseskozi po
memben kreator športa in rekreacije. 
Tako kot povsod pa so bila tudi tu 
uspešna in manj uspešna obdobja. In 
kako je danes? To vprašanje smo za
stavili sedanjemu predsedniku društva 
Kristjanu Markoviču.

»Posebnih razlogov za samozado
voljstvo ni. Naše delo je v glavnem 
usmerjeno v rekreativno vadbo v telo

vadnici in v naravi, vanjo pa so vključe
ne vse starostne kategorije krajanov. 
Rekreacija je organizirana v telovadni
ci od sredine oktobra do konca mar
ca, potem pa se nadaljuje skozi razne 
trim akcije v naravi. Tedensko se zvrsti 
v telovadnici najmanj 200 rekreativcev, 
brez tistih, ki imajo tekmovanja ali se 
pripravljajo nanje, tako da smo z obi
skom lahko kar zadovoljni. V okviru 
društva deluje še nogometna, košar
kaška, teniška, plavalna in bodi-bilder- 
ska sekcija. Le-te delujejo po svojih 
programih in zmožnostih, ki so ka
drovske oziroma materialne vsebine. 
Lep primer prizadevnosti in želje po 
nastopanju pa so vsekakor člani ko
šarkaške sekcije, ki si s svojim delom 
(Žalska noč, Žur pod Žvajgo itd.) služi
jo denar za tekmovanja v II. slovenski 
ligi.-

Ob 30-letnici delovanja člani pre
boldskega Partizana ne mislijo zganja
ti posebnega pompa. Prvenstveno naj 
bi v jubilejnem letu organizirali čimveč 
športno-rekreativnih prireditev, vsaka 
sekcija najmanj eno z množičnim priz
vokom. Vse pa preveva želja, da bi 
končno uredili nogometno igrišče pri 
bazenu. Glavni kamen spotike, ki pa ni 
samo preboldski ali Partizanov, ki je 
formalno pravno njegov lastnik, am
pak tudi občinski, pa je bazen. Vsako 
leto posebej se borijo za kopalno se
zono. Krpanje »lukenj« je le podaljše
vanje agonije tega pomembnega in

prepotrebnega objekta, ki je poleg 
Vranskega edini tovrstni objekt v obči
ni. Prav to dejstvo pa bi moralo spre
meniti odnos do tega družbenega pre
moženja. Lanska kopalna sezona je 
bila izpeljana zahvaljujoč mladincem, 
kako bo letos, pa je vprašanje. S tem 
soglaša tudi naš sogovornik Kristjan 
Markovič. Ob tem pa dodaja, da so vsi 
tisti, ki so doslej imeli v rokah gostin
sko oskrbo na bazenu, bore malo ali 
nič vlagali v njegovo obnovo. Potreb
no bi bilo presekati ta gordijski vozel 
in strniti sile in moči ter rešiti proble
matiko bazena v vsesplošno zadovolj
stvo. Za to pa je potreben denar, ki pa 
ga v tem trenutku ni ne v krajevni 
skupnosti ne v društvu pa tudi v občini 
ne kaže dobro. Z drugo besedo: vrte
nje v začaranem krogu ali stopicanje 
na mestu. Kdaj bo drugače?

»Na žalost nisem prerok, vendar 
menim, da vse dotlej, dokler ne bomo 
končno vsi spoznali, da takšen objekt 
potrebujemo in da ga zato ne smemo 
pustiti propadati. Žal pa plat zvona že 
močno bije in lahko bo že prepozno, 
ko se bomo tega zavedali. V društvu si 
prizadevamo stvari speljati po čimbolj- 
ši poti, vendar brez pomoči ostajamo 
nemočni. To pa je resnica, ki zdaj 
morda še ne boli, bo pa, če bo name
sto vabila na vratih napis: Bazen 
zaprt.«

Darko Naraglav

Priznanje »Mladina in gore« Zabukovčanom
Na svečanosti Planinske zveze Slo

venije je aprila mladinski odsek Planin
skega društva Zabukovica prejel najvi
šje republiško priznanje za delo mladi
ne: priznanje Mladina in gore. Odsek, 
ki ga-vodi Milan Polavder, je prejel pri
znanje za vsestransko delo z mladimi 
od vzgoje do gojenja tradicij NOB.

Priznanje je spodbuda za nadaljnje 
delo, ki že kaže prve letošnje rezulta
te. Tako so orientacijsti na medrepu
bliškem tekmovanju v Zagrebu dosegli 
izjemne uvrstitve. Damjan Čulk je med 
pionirji kategorije M-12 dosegel prvo 
mesto, med starejšimi pionirji m-14

Matjaž Čulk drugo, med mladinci M-15 
Mito Kot drugo in mladinka Nuša Hri
bar tretje. Četrti mesti sta v svojih ka
tegorijah dosegla tudi Bojan Jevševar 
in Srečko Mohorko.

V Sloveniji se je letos pričela liga v 
orientaciji. Že na prvem tekmovanju za 
pokal Ljubljane so tekmovalci iz Zabu- 
kovice dosegli lepe rezultate. Tako je 
bil med starejšimi pionirji Matjaž Čulk 
drugi, med pionirkami Tina Veligošek 
prva in med članicami Nuša Hribar tre
tja. Večina ostalih se je uvrstila med 
prvih deset, čeprav so nekateri med 
njimi prvič sodelovali na tekmovanjih,

npr. Tina Goričan.
Zelo uspešni so bili zabukovški ori

entacijsti na tekmovanju, ki ga je pri
pravilo Planinsko društvo Polzela, tako 
je bila ekipa mladincev prva, tako tudi 
ekipa članov, med tem ko so bili sta
rejši člani šele tretji.

Na tekmovanju v Mariboru pred 
dnevi sta zmagala Mito Kot in Tina Ve
ligošek. Poudariti pa velja, da mladi ra
di sodelujejo tudi pri prostovoljnem 
delu, saj se jih je pred dnevi kar enajst 
od dvainštiridesetih udeležencev ude
ležilo urejanja okolice planinske po
stojanke. -tj

Odlični rezultati žalskih nogometašev
V pripravljalnem obdobju so odigrali 

19 prijateljskih srečanj s slovenskimi 
ligaši in izgubili samo štiri. V prvih 
dveh kolih spomladanskega dela v slo
venski območni ligi—vzhod so v go
steh premagali Ero Šmartno z 1:0 in 
doma Proletarca iz Zagorja s 6:1. 
Kljub dobrim rezultatom v klubu raz
polagajo z minimalnimi denarnimi 
sredstvi. Nujno bo drugače ovrednotiti 
različne sekcije Partizana Žalec pri de
litvi sredstev ali izkoristiti možnost, da 
bo prevzela sponzorstvo nad NK kak
šna delovna organizacije. Cilj igralcev 
in vodstva je uvrstitev v enotno slo
vensko nogometno ligo. V naslednji 
sezoni bodo spremenili sistem tekmo-

Vedno več 
kolesarjev

Kolesarska sekcija je gotovo med 
najaktivnejšimi članicami TVD Partizan 
Žalec. Sekcijo je leta 1984 ustanovilo 
19 ljubiteljev kolesarskega športa, se
daj pa šteje že 392 članov. Na letni 
skupščini so ocenili delo v preteklem 
letu in ugotovili, da je bilo zelo uspe
šno. Tudi za letošnje leto so si zastavi
li obsežen program. Tako bo prva ak
cija že 29. maja, ko bodo organizirali 
akcijo VSI NA KOLO ZA ZDRAVO TE
LO. Vsako prvo in tretjo nedeljo v me
secu pa bodo organizirali akcijo DOBI
MO SE, in sicer 8. maja na Ljubnem in 
22. maja v Gornjem Gradu.

Člani kolesarskega kluba in delavci 
Name so pred dnevi pripravili kolesar
ski sejem, za katerega je bilo med obi
skovalci veliko zanimanja. Jk

vanja. v vseh jugoslovanskih ligah.
Da nekaj v organizaciji in delovanju 

NK Partizan Žalec ni v redu, je bilo ja
sno že pred začetkom spomladanske
ga dela. Največji zanesenjak nogome
ta v Žalcu Franc šarlah je zaradi ne
mogočega finančnega položaja kluba 
hotel popolnoma prenehati z delom v 
klubu, a si je premislil zaradi obljube 
večje finančne pomoči, ki so jo dale 
TKS kot nekatere delovne organizaci
je. Žal so obljube ostale neizpolnjene. 
Delovne organizacije pomoči zaradi 
težkih gospodarskih okoliščin niso 
mogle nuditi, TKS pa je nogometnemu 
klubu namenila le borih pet milijonov 
dinarjev, kar pa zadostuje le za plačilo

sodnikov ter za nabavo najnujnejše 
opreme in najnujnejše vzdrževanje 
igrišča.

Igralci pa igrajo, kot da nemogoče 
finančne razmere sploh ne vplivajo. 
Igrajo dobro in po mnenju kapetana 
ekipe Luka Naprudnika je realna kon
čna uvrstitev ekipe med prve tri v ob
močni nogometni ligi—vzhod, kar bi 
ob reorganizaciji vseh jugoslovanskih 
nogometnih lig pomenilo vstop v enot
no slovensko nogometno ligo. Trener 
ekipe Dobrivoje Stevanovič je z rezul
tati moštva zadovoljen, čeprav meni, 
da je v ekipi še vedno premalo resno
sti in delovnih navad.

V. Zupanc

Iz srca za Matjaža Debelaka

Praktične nagrade so Matjažu Debelaku izročili tudi delavci 
TZO Braslovče, SIP Šempeter in Gorenje-servis. Vsem se je  
Matjaž zahvalil in obljubil, da bo uspeh iz olimpiade poskušal 
še obogatiti.

Slavje ob velikem uspehu Mat
jaža Debelaka se še ni poleglo.

Tokrat so zanj pripravili sprejem  
krajani, ki so Matjažev uspeh na
gradili z denarnim prispevkom v 
višini 4,1 milijona dinarjev. Na 
prijetni svečanosti v avli osnovne 
šole so se torej zbrali ljubitelji 
Matjaža Debelaka in smučarskih 
skokov. Polna dvorana pa je do
kaz, da jih ni malo. Eden izmed 
organizatorjev Vlado Uratnik je 
predstavil najpomembnejše 
uspehe braslovških športnikov, 
številni uspehi v republiškem in 
državnem merilu pa tudi izven 
meja dokazujejo, da ima ta kraj 
bogato športno tradicijo. Zato tu
di ni slučaj zadnji uspeh Matjaža 
Debelaka in ostalih skakalcev.

Prav pa bi bilo, da bi tudi v pri
hodnje strnili sile v prid nadalj
njega razvoja skakalnega športa.

jk

Uvedba samoprispevka —  pot napredka 
—  odločitev 15. maja

Preboldčani in krajani krajevne 
skupnosti Prebold bodo 15. maja 
na referendumu glasovali za 
uvedbo krajevnega samoprispev
ka. Ponovno je na preizkušnji nji
hova zavest in opredelitev za ali 
proti napredku svojega kraja. En
krat so že padli na izpitu zavesti 
in solidarnosti, v drugo se to ne 
bi smelo zgoditi. Ponavljanje je 
naredilo že veliko škodo jv razvo
ju krajevne skupnosti, njene in
frastrukture in na drugih področ
jih, zato upravičeno upamo, da 
se napaka ne bo ponovila, ampak 
bosta zmagali razsodnost in soli
darnost. Rek: POMAGAJ Sl SAM 
IN DELEŽEN BOŠ POMOČI DRU
GIH pa je pri odločanju bistvene
ga pomena. Dejstvo je, če kraja
ni niso pripravljeni prispevati za 
svoj kraj, tudi ne morejo pričako
vati pomoči od koga drugega.

Nekajmesečne priprave na referen
dum se bodo v nedeljo 15. maja kon
čale z odločitvijo ZA ali PROTI napred
ku SVOJEGA kraja. Zavesa bo padla 
in predstava bo končana. Sledil bo 
aplavz ali grenko spoznanje, da so bila 
vsa prizadevanja zaman. Slednje po
meni nepopravljivo škodo z daljnosež
nimi posledicami, ki jih bo v širšem 
pogledu občutil prav vsak krajan-ko- 
ristnik infrastrukturnih dobrin.

Program samoprispevka je narejen 
na podlagi mnenj in stališč, ki so se 
izoblikovala na posameznih zborih 
vaščanov, skupščini in svetu krajevne 
skupnosti in je odraz potreb in želja 
najširšega kroga prebivalstva. Zajema 
pa z največjim odstotkom (40 %) vo
dovod, cestno problematiko (10%) in 
funkcionalne izdatke samoprispevka 
(2 %) za dobo 5 let ter reševanje pro
storske stiske na osnovni šoli (20 %), 
primarne telefonije v Marija Reki

(20 %) in križišča v Dolenji vasi (8 %) 
za dobo 2 let. Višina stopnje pri
spevka je 0,95 %, kar je  tudi naj
nižja prispevna stopnja od vseh 
doslej izglasovanih samoprispev
kov v naši občini. Upokojenci bo
do od svojih pokojnin prispevali 
0,50 %, obrtniki pa 1,5 %  od 
ostanka čistega dohodka oziro
ma od pavšalno odmerjenega let
nega zneska davka, če se jim da
vek odmerja v pavšalnem zne
sku. Zavezanci od davka iz oseb
nih dohodkov iz kmetijske dejav
nosti pa od katastarskega dohod
ka negozdnih površin in od vred
nosti lesa, določenega za pose
ko, in sicer po 4 %-ni stopnji.

Ce bo referendum uspel in bo 
samoprispevek izglasovan, po
tem bi v letu 1988/89 ali točneje v 
12 mesecih zbrali s samoprispev
kom 78.804,000 din. D. NARAGLAV

f 2 s \ ■in do-komunala-p.o
V E / k1M  Žalec nade Cilenšek 5

Č E S T IT A M O  Z A
27. april — praznik OF 
in
1. maj — praznik dela

z d r u ž e n je  š o fe r je v  
in  a v to m e h a n ik o v  

Ž A L E C
K A R D EL JE V * 35  t e l . 0 0 3  7 u 4 9 l

VELIKA TOMBOLA
22. maja 1988 ob 14. uri
na poligonu v Ločici pri Polzeli
G lavni d o b itk i: —  T R A K T O R

-  4  A V T O M O B IL I
v r s t a  v e l ik ih  in  s to  m a n jš ih  d o b i t k o v
Pridite, morda prav vas čaka sreča !

IZLETNIK CELJE
■«letnik ( ? )  Gnile TOZD TURISTIČNA AGENCIJA

^  *  Poslovalnica Žalec
vabimo vas na

•  potovanja v tujino in po domovini
posebna ponudba za sindikalne skupine in maturante

•  v prodaji je  že predprogram počitnic
•  nudimo prodajo domačih in mednarodnih letalskih 

vozovnic
Informacije: tel.: 711-114
Vsem občanom čestitamo za praznik OF in 1. MAJ

OBRTNO ZDRUŽENJE ŽALEC
Vsem našim obrtnikom, njihovim zaposlenim, 
delovnim ljudem in občanom
čestitamo
za praznik OF in 1. MAJ



Najboljši Braslovčani
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu pri Skupščini občine Žalec 

je s pomočjo ZŠAM Žalec, PM Žalec in članov sveta pripravil občinsko tekmova
nje Kaj veš o prometu. Nastopili so učenci od 5. do 8. razreda iz vseh osnovnih 
šol občine, ki so se pred tem izkazali že na tekmovanjih na svojih šolah. Pomerili 
sb se v testiranju o cestno prometnih predpisih, opremi kolesa, etiki v prometu, 
ocenjevalni vožnji na prometnih površinah in spretnostni vožnji na avtopoligonu 
ZŠAM Žalec v Ločici pri Polzeli.

Vrstni red mlajša kategorija učenci 5. in 6. razreda posamezno: 1. Matijas 
Tratenšek (OŠ Braslovče) 705 točk, 2. Borut Čretnik (OŠ Šempeter) 680, 3. Re
nato Grešak (OŠ Griže) 675 točk; ekipno: 1. OŠ Braslovče 2000 točk, 2. OŠ 
Šempeter 1975, 3. OŠ Žalec 1915 točk itd.

Starejša kategorija učenci 7. in 8. razreda posamezno: 1. Vlado Božič 710 
točk, 2. Bojan Cukjati (oba OŠ Braslovče) 700, 3. Matjaž Pogačar (OŠ Šempeter) 
700 točk itd; ekipno: 1. OŠ Braslovče 2090 točk, 2. OŠ Šempeter 2045, 3. OŠ Ža
lec 2030 točk itd. Vlado Božič bo občino Žalec zastopal na republiškem tekmova
nju. Vinko Jug, predsednik sveta za preventivo in vzgojo pa je tekmovanje takole 
ocenil: »Letošnje tekmovanje je zelo dobro potekalo, vesel pa sem tudi nad re
zultati starejše kategorije. Zadovoljen pa ne morem biti s prometno varnostjo na 
sploh v občini. Menim, da so taka tekmovanja potrebna in, da mladi radi nastopa
jo in se tako tudi izpopolnjujejo o cestno prometnih predpisih in podobno...

T. TAVČAR

Za varnejši jutri
Zdravstveno varstvo v vojni 
in ob naravnih nesrečah

Zdravstveno varstvo prebival
stva in oboroženih sil obsega 
ukrepe in dejavnosti za boljše 
zdravje in psihofizično sposob
nost, za preprečevanje poškodb, 
nastanek in širjenje bolezni, za 
oskrbo poškodovanih in obolelih 
ter preskrbo s sanitetnim in dru
gim materialom.

Zdravstveno varstvo se organi
zira v miru, izvajajo pa ga ustano
ve osnovne zdravstvene zaščite 
— zdravstveni domovi in speciali
zirane bolnišnice, zdravilišča ipd. 
Ob elementarnih nesrečah in voj
ni pa zaradi povečanih potreb po 
zdravstveni oskrbi izvajajo zdrav
stveno varstvo tudi sanitetni or
gani oboroženih sil s sodelova
njem civilne zaščite, Rdečega kri
ža in drugih humanitarnih organi
zacij. Ta najširša oblika zdrav
stvenega varstva se imenuje inte
grirano zdravstveno varstvo.

Ob elementarnih nesrečah in 
vojni bo moralo integrirano zdrav
stveno varstvo zagotavljati izvaja
nje prednostnih nalog, in sicer:

— iskanje žrtev in dajanje 
ustrezne medicinske pomoči

— identifikacijo in pokop mrt
vih

— ukrepanje proti pojavu pani
ke

— preprečevanje epidemij na
lezljivih bolezni

— asanacijo naselij in objektov
— začasno zasilno namestitev 

prebivalstva.
Od posamičnega primera ne

sreče pa je odvisno, katere pred
nostne naloge bodo najpotreb
nejše. Med okoliščine, ki bistve
no vplivajo na razsežnost zdrav
stvenega varstva, vsekakor sodi

vrsta in obseg katastrofe, urbani
zacija prizadetega kraja, čas na
stanka katastrofe glede na letni 
oziroma dnevni čas, vremenske 
razmere in stopnjo organizirano
sti družbe, delovnih ljudi in obča
nov za potrebe zaščite in reševa
nja.
Ravni zdravstvenega varstva

Zdravstvena samozaščita zaje
ma dajanje samopomoči, medse
bojne pomoči in prve pomoči ter 
izvajanje temeljnih higiensko pro
filaktičnih in protiepidemioloških 
ukrepov. Samozaščito izvajajo vsi 
delovni ljudje in občani, ekipe ci
vilne zaščite in prve pomoči. 
Splošne specialistične zdravstve
ne storitve pa opravljajo zdrav
stvene organizacije.

Oblike zdravstvenega var
stva

V miru temelji zdravstveno var
stvo na sledečih oblikah zdrav
stvenega varstva:

Preventivno zdravstveno 
varstvo, kamor sodi higiensko 
profilaktični, in sanitarni nadzor, 
protiepidemski ukrepi ter ukrepi 
radiološke, biološke in kemične 
zaščite.

Oskrba poškodovancev in 
bolnikov se deli na medicinsko 
triažo, sanitetno evakuacijo in 
zdravljenje poškodovancev in 
bolnikov.

Medicinska preskrba pa se
sestoji iz hranjenja razerv, proiz
vodnje zdravil in izdaje zdravil, 
prevoza zdravil, medicinske opre
me in sanitetnega materiala.

Prihodnjič pa o civilni zaščiti in 
integriranem zdravstvenem var
stvu.

poučujem francoščino, italijanščino, španščino, solo petje, klavir, kitaro, 
harmoniko, makrobiotiko in hatha jogo. ,

Jean Francoise Arnšek,
Savinjske čete 6, Žalec, 
tel.: 714-343

Program prireditev
22. aprila — 5. maja

25. april

25. -27 . april

26. april

30. april 

1. maj

5. maj

27. maja

14,—21. maja 

16,—25. maja

20. —21. maja

21. maj
22. maj

25. maj

28. maj

-  Razstava likovnih del Albina Polaj
narja
»Pot legendarne IV. divizije«
Savinov salon Žalec

- Gledališki abonma: SLG Celje — 
Moliere — Zgrabite Sganarela

- Prireditve ob dnevu OF
s podelitvijo bronastih znakov OF v KS

- Osrednja prireditev za dan OF
s podelitvijo srebrnih znakov OF — Dom 
Svobode Griže

- Kresovanja po KS
- Slavnostna seja ob krajevnem praz

niku v Libojah
- Srečanje delovnih ljudi pri Šmiglovi 

zidanici
ob 1. maju in osrednja prireditev ob 50-le- 
tnici I. konference KPS in 10-letnici odprtja 
zbirke v zidanici

■ Prvomajska srečanja na Homu, Mr
zlici, Gori Oljki, Šmohorju, Dobro
vljah

- Odprto prvenstvo občine Žalec v ke
gljanju
(Kegljišče Žalec)

- Odprtje razstave fotografij Ljuba Kor
berja
(Občinska matična knjižnica)

- Razstava ročnih del Društva invali
dov občine Žalec (Savinov salon Žalec)

• Sprejem pionirjev v mladinsko orga
nizacijo
po osnovnih šolah in KS

■ Zbor pionirjev Slovenije
(Športni center Žalec)

■ Večer s tamburico (Liboje)
■ Šoferska tombola (Poligon Ločica pri 

Polzeli)
- Shod planincev na Paškem Kozjaku
- Odprtje likovnih del učencev 7. in 8. 

razredov
osnovnih šol (Savinov salon Žalec)

■ Srečanje mladih literatov OŠ 
(Dom Svobode Polzela)

■ Občinsko tekmovanje ekip POMP 
enot CZ (Griže)

. VSE VRSTE POPRAVIL 
IZDELAVA PO NAROČILU 

PREDELAVA STAREGA ZLATA 
ODKUP STAREGA ZLATA 
PO NAJVIŠJI CENI

priporoča se ZLATARSTVO KRAGL 
ŠLANDROV TRG 39 

63310 Ž A L E C

I M K A R H I A ^
METALURŠKO KEMIČNA INDUSTRIJA

Metalurško kemična industrija
Odbor za urejanje delovnih razmerij 
TOZD Kemija Mozirje
objavlja naslednja prosta dela in naloge:

01. STROJNIK — 2 izvajalca 
Pogoj: — kemijski tehnik

— dve leti ustreznih delovnih izkušenj
— dva meseca poskusnega dela

02. IZDELOVALEC BARV IN PREMAZOV -  4 izvajalci 
Pogoj: — kemijski procesničar

— tri leta ustreznih delovnih izkušenj
— dva meseca poskusnega dela

03 VOZNIK VILIČARJA -  2 izvajalca 
Pogoj: — KV voznik viličarja

— eno leto ustreznih delovnih izkušenj
— dva meseca poskusnega dela
— izpit za voznike strojne mehanizacije

04 OPRAVNIK NAPRAV ZA MEHANSKO OBDELAVO -  2
izvajalca
Pogoj: — kemijski procesničar

— eno leto ustreznih delovnih izkušenj
— dva meseca poskusnega dela

Delo združujemo za nedoločen čas. Kandidati naj pošljejo pisne 
prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev in kratkim opisom do
sedanjih del in nalog v osmih dneh po objavi na naslov: 
CINKARNA CELJE, Kadrovska služba, Kidričeva 19, 63000 Ce
lje.
Prijavljene kandidate bomo obvestili o izbiri v roku 8 dni od dne
va sprejetja sklepa o opravljeni izbiri.

MONTIRANJE, CENTRIRANJE IN 
VULKANIZIRANJE GUM
Andrej STERGAR,
PREBOLD 
Latkova vas 39

Se priporočam!

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža in oče

ta

KARLA ZAVERŠNIKA
iz Ločice pri Polzeli

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan
cem za izrečeno sožalje, za darovano cvetje in tako številčno 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Posebna hvala družini Bukovec, vsem Kunstekovim, dr. Matja
ževi, delavcem Savinjskega magazina in SIP-a, posebno delav
cem kontrole, duhovniku za opravljen obred in godbi na pihala 

za odigrane žalostinke.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žena Anica, hčerka Breda in sin Drago s Karolino

ZAHVALA

Ob izgubi najine

KARLE KRAŠOVIC
iz Kamenč

se iskreno zahvaljujeva vsem, ki so jo pospremili k zadnjemu 
počitku in ji darovali cvetje.

Hvala tudi duhovniku Zidanšku in Antonu Fondi za poslovilne 
besede.

mož in sin

Ob nenadni izgubi našega dragega

JAKA VRHOVŠKA
iz Žalca

se iskreno zahvaljujemo, vsem, ki ste nam v težkih trenutkih 
stali ob strani, nam kakorkoli pomagali/izrazili sožalje, darovali 
vence in cvetje in ga v tako velikem številu pospremili na njego

vi zadnji poti'.

Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: sin Valter in hči Malči z družinama

Dežurstvo na vodovodu
Dežurni monter za popravilo okvar na glavnih vodih v občini Ža
lec:

od 24. 4. do 2. 5. 1988: Jakob Olip, Pongrac '21, Griže 
od 2. 5. do 9. 5. 1988: Vlado Šuper, Vel. Pirešica 5/e  

od 9. 5. do 16. 5. 1988: Tone Jager, Prebold 62/a 
od 16. 5. do 23. 5. 1988: Marko Dolinar, Griže 35 
od 23. 5. do 30. 5. 1988: Bogdan Pantner, Rakovlje 17/d

Opomba: dežurni se nahaja v DO Komunala Žalec od 12. do 
12.30 le v času prostih dni (sobota, nedelja, praznik). Ob delav
nikih popoldne je doma. Sporočila lahko oddate v nabiralnik.

ZAHVALA

Ob nenadni in boleči izgubi naše drage mame

ANTONIJE JOŠOVC
iz Gornje vasi 71 pri Preboldu

se zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih sočustvovali z 
nami in nam kakorkoli pomagali, nam izrazili sožalje, darovali 
vence in cvetje in jo v tako velikem številu pospremili na njeni 

zadnji poti.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njeni

V SPOMIN

14. aprila je minilo leto žalosti in bolečine, od kar nas je za ved
no zapustila naša draga žena, mama in stara mama

FANIKA JELEN
iz Založ pri Polzeli.

Hvala vsem, ki se je spominjate, ji prižigate svečke in vam korak 
zastane ob njenem preranem grobu.

Mož Franci, hčerke Anica, Cvetka in Milena z družinami

ZAHVALA
Ob nenadni in boleči izgubi dragega 

moža, očeta in dedka

FRANCA DOLERJA
iz Grajske vasi 54

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih soču
stvovali z nami in nam kakorkoli pomagali, izrazili sožalje, daro
vali vence in cvetje in ga v tako velikem številu pospremili na 

njegovi zadnji poti.
Iskrena hvala gasilcem iz Grajske vasi, govornikom za poslovil
ne besede, pevskemu zboru in godbi na pihala iz Prebolda in 

duhovniku za opravljen obred.

Žalujoči: žena Rozalija, hčerke Rozika, Zdenka in Irena 
z družinami ter ostalo sorodstvo

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage sestre

FANIKE VOŠNJAK
z Brega pri Polzeli

se iskreno zahvaljujem vsem sosedom, znancem in vsem, ki ste 
sočustvovali z nami ob težkih trenutkih njene smrti. Hvala za da
rovano cvetje, izrečeno sožalje in številno spremstvo na njeni 
zadnji poti. Iskreno se zahvaljujem tov. Goršiču iz Skupnosti in
validsko pokojninskega zavarovanja za ganljiv poslovilni govor 
ter ostalim sodelavcem. Hvala tudi duhovniku za opravljen 

obred in pevcem za odpete žalostinke.

Žalujoča: sestra Anica s sorodstvom

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega očeta, dedka 
in pradedka

MARTINA MARKA
iz Tabora 12/a

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih soču
stvovali ž nami, nam izrazili sožalje, darovali cvetje in ga v tako 

velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči sinovi z družinami: Vinko, Franci, Pavle, Milan, 
Tone in Janko ter vnuki in pravnuki
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PROMETNE NEZGODE
Dne 18. marca je ob 14.10 na obvoznici v Žalcu voznik osebnega avtomobila 

Malin VESELINOV zapeljal na magistralno cesto v trenutku, ko je po njej pripeljal 
voznik os. vozila Ferdinand LAHOVNIK. V trčenju sta se voznik Malin in sopotni
ca Sanja Veselinov laže poškodovala.

Neprimerna hitrost je botrovala nezgodi 19. marca ob 21. uri na lokalni cesti 
Studence—Velika Pirešica. Voznik os. avtomobila Puniša MARINKOVIČ je v 
ostrem ovinku zapeljal s ceste in trčil v velik kamen, od koder je vozilo odneslo 
na levo stran ceste. V nezgodi se je hudo poškodoval sopotnik Drago KOS.

Dne 21. marca je ob 10. uri na lokalni cesti Velika Pirešica—Galicija v kraju 
Velika Pirešica voznik kolesa z motorjem Matjaž GORŠEK pričel prehitevati to
vornjak, ki je stal ob robu vozišča. V tem trenutku mu je nasproti pripeljal neznani 
voznik osebnega avtomobila. Motorist je skušal zavirati, vendar se je zaletel v 
zadnji del tovornjaka in se hudo poškodoval.

Dne 25. marca je ob 22.50 na magistralni cesti izven Šempetra osebni avto
mobil Janeza DEŽELAKA na mokri in spolzki cesti pričelo zanašati. Zapeljal je na. 
levo stran cestišča, od tod pa na bližnjo njivo, pri čemer se je voznik huje poško
doval, sopotnik Jure JANEŽIČ pa laže.

Dne 26. marca je ob 23.15 na Kardeljevi cesti v Žalcu hodil po vozišču sem 
iter tja vinjen Janez GRIL, zaradi česar ga je voznik os. avtomobila Franc TURŠIČ 
zbil po cestišču in ga pri tem laže poškodoval.

Alkohol in neprilagojena hitrost sta bila vzrok prometni nezgodi 28. marca 
ob 20.40 na magistralni cesti blizu Šempetra. Zaradi prometne nezgode je bilo na 
vozišču ustavljenih več vozil, med njimi tudi tovorno vozilo madžarskega državlja
na Gyorya BARANA. Za njim se je z osebnim avtomobilom pripeljal Branislav Ml- 
HAJLOVIČ, ki zaradi vinjenosti in prehitre vožnje ni uspel zaustaviti vozila. Zaletel 
se je v zadnji del tovornjaka in se laže poškodoval.

Tega dne je ob 19.50 prišlo do prometne nezgode tudi v Šempetru, kjer je 
voznik osebnega avtomobila Mihael KUDER hotel zapeljati z magistralne ceste in 
pri tem spregledal vozilo Rudolfa SMREČNIKA, ki je prihajalo nasproti. V trčenju 
je Kudrovo vozilo odbilo s ceste, pri tem pa je bila hudo poškodovana sopotnica 
v Kudrovem vozilu Mira GRM, ki je kasneje v bolnišnici zaradi poškodb umrla. 
Hujè sta bila poškodovana tudi voznik Smrečnik in sopotnik Sebastjan PEJOV
NIK.

Dne 29. marca je ob 20.45 magistralna cesta v Latkovi vasi terjala še eno 
človeško življenje. Voznik os. avtomobila Anton RAP je pri vključevanju na magi
stralno cesto izsilil prednost vozniku tovornega avtomobila s priklopnikom Alojzi
ju ERZARJU, k ije  vozil iz Šempetra proti Šentrupertu. Tovornjak je čelno zadel 
levi bok Rapovega vozila. Zaradi poškodb v trčenju je voznik Rap na kraju nesre
če umrl.

Dne 31. marca je okoli 12. ure na ulici Žalskega tabora v Žalcu voznik tovor
nega avtomobila zadel deklico Valentino JANEŽIČ, ki je hodila v skupini otrok. Ti 
so zaradi dežja imeli odprte dežnike in se izogibali lužam. Tovornjak je zadel de
kličin dežnik, zaradi česar je padla in se laže poškodovala.

Dne 2. aprila je ob 18.30 voznik osebnega avtomobila Bogomir MEDVED za
radi neprimerne hitrosti v ostrem ovinku zapeljal s ceste po strmini navzdol in tr
čil v drevo. V nezgodi, za katero sumijo, da jo je povzročila vožnja pod vplivom al
kohola, se je teže poškodovala sopotnica Martina LOGAR, laže pa voznik Med
ved in sopotnica Iris VERZOLAK.

Ta dan je od 12.55 na magistralni cesti v Drešinji vasi voznica kolesa z mo
torjem Petra KUZMAN izsilila prednost vozniku osebnega avtomobila Giuseppeju 
DUSU. V trčenju se je Kuzmanova hudo poškodovala

KAZNIVA DEJANJA
V noči na 15. marec je bilo vlomljeno v objekt Turističnega društva Šempeter 

pri jami Pekel v Podlogu. Vlomilec je odnesel glasbeni center kčrting in več dru
gega inventarja.

Dne 23. marca je bilo v Petrovčah Francu GRABNERJU ukradeno kolo z mo
torjem, ki je bilo nekaj dni zatem najdeno. Kasneje so miličniki ugotovili, da je de
janje storil A. M., ki je med tem časom napravil še eno takšno dejanje.

V noči na 25. marec je neznanec Marjanu Painkretu v Gotovljah 206 iz vozila 
v garaži iztočil okoli 15 litrov bencina. Za storilcem miličniki še poizvedujejo.

Dne 27. marca je bil okoli 10. ure v stanovanjski hiši 206 v Gotovljah kršen 
javni red in mir. Stanovalci so imeli sestanek hišnega sveta, v sporu med H. V. in 
D. G. je prva skušala'obračunati z nožem, vendar se je slednji napada nekako 
ubranil. __

OPOZORILO! Ker je  v zadnjem času vse več tatvin iz kolesarnic 
stanovanjskih blokov (Čopova, Kidričeva, Bačke Palanke), od koder 
storilci odnašajo dele s koles in koles z motorji, miličniki opozarjajo 
stanovalce, naj svoja prevozna sredstva ustrezno zavarujejo, saj je  
večina kolesarnic nezaklenjenih.

Pa tudi sicer naj lastniki bolj pazijo na svoja prevozna sredstva in 
naj jih ne puščajo nezaklenjena pred stanovanjksimi bloki in drugimi 
objekti. Priložnost pač dela tatu . . .
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ELEMENTI

PODPORNI ZID Z
RAZPRTIMI
ELEMENTI

Latkova vas 45 b 
63312 PREBOLD 
tel. 063 701 011 
telex 335 33 yu sigrad

Elementi montažnih pod
pornih zidov so namenjeni 
za izvajanje dekorativnih 
in nosilnih škarp v indivi
dualni in družbeni gradnji. 
Montaža elementov je hi
tra in enostavna. Elementi 
so prirejeni za dva načina 
postavitve podpornega zi
du:
- podporni zid z razprtimi 
elementi

-podporni zid s stisnjeni
mi elementi

Podporni zid s stisnjenimi 
elementi ima vlogo prev
zemanja večjih zemeljskih 
pritiskov

Podporni zid z razprtimi 
elementi ima vlogo prev
zemanja manjših zemelj
skih pritiskov in nudi veli
ke možnosti dekoracije z 
zelenjem po sami škarpi.

o d p r t i  k a m in i n o t r a n j i  k a m in i

Bivanje na prostem je še prijet
nejše, če je prostor lepo urejen 
in dopolnjen z vrtnim kaminom, 
klopmi, mizami, cvetličnimi kori
ti in ostalimi izdelki iz programa 
opreme za parke, kampe in 
vrtove.

Odprt kamin s svojo tisočletno 
tradicijo je pri nas vedno bolj 
iskan, saj nam s široko paleto 
oblik in možnostjo različnih fi
nalnih obdelav dopolnjuje pro
stor in omogoča doživljanje le
pote odprtega ognja.

čestitamo
za 27. april — praznik OF — in 1. maj 
— praznik dela
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SPOMINSKA LIPA SIMBOL SLOVENSTVA. V Žalcu se že
pripravljajo na letošnjo osrednjo slovesnost: 120-letnico dru
gega slovenskega tabora, ki bo v mesecu septembru. Tako so 
pred dnevi pred Občinsko matično knjižnico zasadili spomin
sko lipo, simbol slovenstva, ki je  bilo tudi izročilo taborov.

J*

PRIČESKE ZA MLADE IN STAREJŠE. »Mi smo z našo fri
zerko Mileno Goršek zelo zadovoljne, saj nam pričeske dobro 
držijo,« so pripovedovale ženice, ki so si ob našem obisku 
urejale pričesko za bližajoče se praznike. Sicer pa je  bilo v 
salonu prijetno vzdušje, spretne roke Špele in Jasmine in se
veda lastnice lokala Milene Goršek v Zabukovici so gotovo ra
zlog za zaupanje. jk

BUTIK URŠKA NA POLZELI. Pred dnevi je  Andreja Juhart 
na Polzeli odprla butik z imenom Urška. V njem prodajajo 
ženska oblačila, in sicer jakne, kostime, dolga in kratka krila, 
elegantne in športne bluze, hlače, otroško konfekcijo in 
športna oblačila ter pletenine.

Kupljena oblačila lahko v butiku dopolnimo z modnimi do
datki. Lastnica zagotavlja, da je vse ponujeno blago po najno
vejši modi. Na sliki: Del butika Urška na Polzeli, na levi pa 
lastnica Andreja Juhart. T. TAVČAR
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•  NAMINA ČESTITKA
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